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ΠΥΛΑΙΑ
ΠΑΝΟΡΑΜΑ
ΧΟΡΤΙΑΤΗΣ

ΕΞΟΧΗ
ΑΣΒΕΣΤΟΧΩΡΙ

ΦΙΛΥΡΟ

ΔΗΜΟΣ 

Η ορκωμοσία της 
νέας δημοτικής αρχής 
Πυλαίας – Χορτιάτη

ΑΣΦΑΛΤΟΣΤΡΩΣΕΙΣ

Σε εξέλιξη πρόγραμμα 
10 εκατ. ευρώ σε όλες 
τις δημοτικές ενότητες

ΠΕΔΚΜ 

Επανεκλογή  
Καϊτεζίδη με  
θριαμβευτικό 60%

ΠΑΝΟΡΑΜΑ

Τα «δικά μας»  
Τρίγωνα στην 
κορυφή του κόσμου

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΕΙΣ

ΦΙΛΟΘΕΟΣ
Παναγιώτατος Μητροπολίτης Θεσσαλονίκης

ΔΙΟΝΥΣΗΣ 
ΜΑΝΩΛΟΠΟΥΛΟΣ

Διοικητής Γ.Ν.Θ. «Γ. Παπανικολάου» 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ 
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ

Πρόεδρος Κεντρικής Αγοράς Θεσσαλονίκης

ΡΙΝΑ ΡΕΒΑΧ
Επιζώσα του Ολοκαυτώματος των Εβραίων της Θεσσαλονίκης

Ι. ΚΑΪΤΕΖΙΔΗΣ
Ορκίστηκε Δήμαρχος για 7η φορά με 61%
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ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΔΟΜΗΣΗΣ ΚΑΙ  
ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΚΟΥ ΣΧΕΔΙΑΣΜΟΥ  
2313 302 656

ΔΗΜΑΡΧΕΙΟ ΠΥΛΑΙΑΣ  
ΧΟΡΤΙΑΤΗ 2313301000

ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΕΝΟΤΗΤΕΣ 
• Πανοράματος 2313301000
• Πυλαίας 2313302600
• Χορτιάτη 2313302000

ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΚΟΙΝΟΤΗΤΕΣ
• Πανοράματος 2313322005
• Πυλαίας 2313302652 
• Χορτιάτη 2310349508 
• Ασβεστοχωρίου 2313302020 
• Φιλύρου 2310672407 
• Εξοχής 2310357186

ΚΕΠ
• Πανόραμα 2313306800
• Πυλαία 2313308000
• Χορτιάτη 2313338000
• Φιλύρου 2310677001
•  Διαδημοτικό Κέντρο Υγεί-

ας - ΚΕΠ Υγείας Πανοράματος 
2310331093

ΚΑΠΗ
• Πανοράματος 2310344300
• Πυλαίας 2313302751
•  Πυλαίας – Μαλακοπής 

2310904747
• Χορτιάτη 2310349508
• Ασβεστοχωρίου 2313302035
• Φιλύρου 2310678546

 ΒΟΗΘΕΙΑ ΣΤΟ ΣΠΙΤΙ
• Πανόραμα 2310343662
• Πυλαία 2310321546
•  Πυλαία - Μαλακοπή 

2310904747
•    Χορτιάτης 2313302034

ΚΟΙΝΩΝΙΚΟ ΠΑΝΤΟΠΩΛΕΙΟ  
2310 90 9216

ΚΕΝΤΡΟ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑΣ 
2310909216

ΔΗΜΟΤΙΚΑ ΓΗΠΕΔΑ
•  Κολυμβητήριο Πανοράματος 

2310340361
•  ΔΑΚ Πυλαίας 2310308271 
•  ΔΑΚ Πανοράματος 2310305194
•  ΔΑΚ Ασβεστοχωρίου 

2310358700
•  Γηπεδο Α. Καραμπουρνιώτη / 

Πυλαία 2310305859

ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΩΔΕΙΟ 
2313301013

ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΒΙΒΛΙΟΘΗΚΕΣ
• Πανοράματος 2310 33 2141
• Πυλαίας 2310 32 5734
• Ασβεστοχωρίου 2310 35 7024

ΔΗΜΟΤΙΚΑ ΜΟΥΣΕΙΑ
•  Λαογραφικό Μουσείο  

Πανοράματος 2310343086
•  Λαογραφικό Μουσείο Πυλαίας 

2316018271

ΥΔΡΕΥΣΗ - ΑΠΟΧΕΤΕΥΣΗ
• ΔΕΥΑ Χορτιάτη 2310359775
•  ΕΥΑΘ 11124, 2310966600, 

2310966688

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑ
•  ΑΤ Πυλαίας 2310351050
•  ΑΣ Πανοράματος 2310023854
•  Αστυνομία Άμεση Επέμβαση100, 

1033
•  Τροχαία  2310566200
•  Δημοτική Αστυνομία 

2313322001

ΕΛΤΑ
•  Πανόραμα 2310342420 
•  Πυλαία 2310302926 
•  Ασβεστοχώρι 2310357127 
•  Χορτιάτης 2310349218
•  Φίλυρο 2310678937

ΥΓΕΙΑ
•  Νοσοκομείο Παπανικολάου 

2313307000
•  Δημοτικό Ιατρείο Χορτιάτη 

2310349777
•  Εφημερεύοντα Νοσοκομεία -  

Φαρμακεία - Γιατροί 14944
• ΕΚΑΒ 166

ΓΕΝΙΚΕΣ ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ
• Δασαρχείο 2310545585
• Πυροσβεστική 199
•  ΔΕΔΔΗΕ 8004004000, 

2111900500, 11500

*Όλα τα τηλέφωνα των υπηρεσιών του Δήμου είναι διαθέσιμα στην ιστοσελίδα www.pilea-hortiatis.gr

ΓΡΑΜΜΗ ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ 

15195 
Αιτήματα για: καθαριότητα, πράσινο, αδέσποτα ζώα, ανακύκλωση, 
κακοτεχνίες σε δρόμους, ασφάλεια κοινόχρηστων εγκαταστάσεων,  
κάθε θέμα της καθημερινότητας αρμοδιότητας του δήμου



Πιο ψηλά, πιο δυνατά, πιο αποτελεσματικά!

Γνωρίζετε τη διαχρονική μου παρουσία στη «μαχόμενη» Αυτοδιοίκηση με κύριο μέλημά 
μου να είμαι δίπλα σας. Με την ίδια υπευθυνότητα, όρεξη και σεβασμό προς όλες και όλους 
σας, συνεχίζουμε μαζί. 

Η φωνή του Δήμου μας δυναμώνει ακόμη περισσότερο με την επανεκλογή μου στη θέση 
του προέδρου της Περιφερειακής Ένωσης των 38 Δήμων της Κεντρικής Μακεδονίας. Βρι-
σκόμαστε πάντα μπροστά στις εξελίξεις, δυναμικά παρόντες στα κέντρα των αποφάσεων. 

Είναι ευθύνη και χρέος μου να σταθώ αντάξιος των προσδοκιών σας, έχοντας την ευλογία 
να ορκιστώ Δήμαρχος για 7η φορά ενώπιον Θεού και ανθρώπων. Τη νέα μας θητεία θω-
ράκισε πνευματικά με τις Ευλογίες Του ο Παναγιώτατος Μητροπολίτης Θεσσαλονίκης κ. 
Φιλόθεος, τα πατρικά λόγια του οποίου κοσμούν τις σελίδες αυτού του τεύχους. 

Η συνέντευξή του στέλνει δυνατά μηνύματα για την πίστη, την ενεργητική αγάπη και την 
ελπίδα που παραμένει άσβεστη. Όπως και η φλόγα της μνήμης που «ζωντανεύει» μέσα από 
τη συγκλονιστική συνέντευξη της Ρίνας Μπαρζιλάι Ρεβάχ που επέζησε του Ολοκαυτώματος 
των Εβραίων της Θεσσαλονίκης. Μια μαρτυρία συγκλονιστική στο πλαίσιο πρωτοβουλίας 
εκπαιδευτικών μας στο 1ο ΓΕΛ Πανοράματος να διοργανώσουν εκδήλωση τιμής στη μνήμη 
των θυμάτων του Ολοκαυτώματος.

Η φετινή «γιορτή των αρίστων» για τα παιδιά μας που μπήκαν στα Πανεπιστήμια δικαίωσε 
τον χαρακτηρισμό της νέας γενιάς του τόπου μας ως «χρυσής». Μόνο χαρά μας γεμίζει το 
γεγονός ότι κάθε χρόνο στη «γιορτή των αρίστων» βραβεύουμε όλο και περισσότερους 
φοιτητές μας. Φέτος τιμήσαμε 400 νέες και νέους που κέρδισαν επάξια την πρώτη σημα-
ντική νίκη στη ζωή τους, την εισαγωγή τους στην τριτοβάθμια εκπαίδευση. 

Άλλωστε και ως Δήμος παίρνουμε άριστα με τόνο. Διακριθήκαμε πανελλαδικά με κορυφαίες 
επιδόσεις στους κρίσιμους τομείς της πολιτικής προστασίας και της αποτελεσματικότητας 
των υπηρεσιών. O Δήμος μας κατατάχθηκε επάξια ανάμεσα στους 4 καλύτερους δήμους, 
σύμφωνα με τον δείκτη αποτελεσματικότητας Δήμων του 2023. Αποτελεί μία ιδιαίτερα 
τιμητική αναγνώριση της οργάνωσης και αποτελεσματικής λειτουργίας του Δήμου μας. 

Δεν είναι τυχαίο άλλωστε πως έχουμε γίνει γνωστοί στο πανελλήνιο για τη διαχείριση της 
καθημερινότητας με το 15195 καθώς και για  τις νικηφόρες μάχες μας εναντίον του χιονιά. 
Συνεχίζουμε με την ίδια σοβαρότητα και δουλειά γιατί έχουμε πολλά ακόμη να κάνουμε για 
τον τόπο μας.

Αγαπητοί συμπολίτες
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Ι. Καϊτεζίδης: Με όραμα και 
ταπεινότητα συνεχίζουμε

 

11
Οι νέοι αντιδήμαρχοι  
και εντεταλμένοι σύμβουλοι
του δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη

 

12
Ομόφωνη απόφαση  
του Δημοτικού Συμβουλίου 
κρίνει ακατάλληλο  
το 2ο ΕΕΕΕΚ Πυλαίας

 

13
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
Μητροπολίτης Θεσσαλονίκης 
κ.κ. Φιλόθεος
«Πίστη, ελπίδα και ενεργητική  
ΑΓΑΠΗ προς όλους…»

 

17
Εκλογές ΠΕΔΚΜ: επανεκλογή 
Καϊτεζίδη με 60%

 

23
Επίτιμο μέλος της Ιμβριακής 
Ένωσης Μακεδονίας Θράκης  
ο Iγνάτιος Καϊτεζίδης

 

25
Ημερίδα του ΕΛΚ και της ΝΔ 
για το Ταμείο Ανάκαμψης

 

27
Δύο νέα σχολεία στην Πυλαία  
και ένα στο Πανόραμα

 

29
Νικητής και πάλι κόντρα 
στον χιονιά ο δήμος

 

31
Η εκδήλωση κοπής βασιλόπιτας 
των εργαζομένων στον Δήμο

 

32
Ασφαλτοστρώσεις σε όλο 
τον δήμο:120 δρόμοι  
και 30 χιλιόμετρα!

 

34
•  Μετά το Φίλυρο, Πράσινο 

νηπιαγωγείο στην Εξοχή
•  Το πρώτο Αντι -BULLYING 

σχολείο στην Ελλάδα
 

35
Η «γιορτή των αρίστων»  
Βραβεία στη χρυσή νέα γενιά 
 του τόπου μας

 

38
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
Διονύσης Μανωλόπουλος:
Αλλάζει η εικόνα του  
«Γ. Παπανικολάου»

 

41
Στον δήμο Πυλαίας - Χορτιάτη 
καμία αύξηση στα δημοτικά τέλη!

 

42
Νέα πρωτοπορία στην 
ανακύκλωση: ξεκίνησε ο καφέ 
κάδος και η κομποστοποίηση

 

43
Followgreen για την ανακύκλωση
στα σχολεία του Δήμου μας

 

44
Ελαιόρεμα Πυλαίας: ένα αστικό 
πάρκο για όλη τη Θεσσαλονίκη

 

47
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
Θεόδωρος Παπαδόπουλος 
“Social Plate”: η λύση του
επισιτιστικού προβλήματος

 

51
Αποτελεσματικές Υπηρεσίες  
και Πολιτική Προστασία: στους 
κορυφαίους ο δήμος μας

 

52
«Αγαπήστε τα αυτιά σας»
Δωρεάν προληπτικός έλεγχος 
ακουστικής ικανότητας σε 50 
πολίτες

 

53
Οι «Αόρατες Πόλεις»  
μάγεψαν το κοινό

 

55
Open Call 2024  
σε τοπικούς δημιουργούς

 

56
Το Αρσακλί μέσα  
από τις παλιές φωτογραφίες

 

58
Η ιστορία της Ρίνας Μπαρζιλάι 
Ρεβάχ: μία επιζήσασα του 
Ολοκαυτώματος στο Πανόραμα

 

61
Δραστηριότητες του  
1ου ΓΕΛ Πανοράματος

 

62
Κολέγιο Ανατόλια: Δωρεά 
τροφίμων και ειδών πρώτης 
ανάγκης σε 104 οικογένειες  
του Δήμου μας

 

63
Τα Τρίγωνα Πανοράματος  
στην κορυφή του κόσμου

 

65
Έρχονται τα «έξυπνα»  
ηλιακά παγκάκια 

 

67
•  Νέες διακρίσεις στην 

κολύμβηση για τις αδελφές 
Αϊβαζίδη

•  Στο Final Four του κυπέλλου 
οι γυναίκες του χάντμπολ των 
Ποντίων Πανόραματος

 

68
Ελληνικό Διαδημοτικό Δίκτυο 
Υγιών Πόλεων: η υγεία βασική 
προτεραιότητα της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης

 

69
Κοπή Βασιλόπιτας στα ΚΑΠΗ

 

71
Το έθιμο των Θεοφανίων με τα 
κυπαρίσσια & τα πορτοκάλια στο 
Ασβεστοχώρι

 

73
#Feel good news

 

76
Έγραψαν για εμάς
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Δήμος Πυλαίας – Χορτιάτη

Απ. Σαμανίδη 21, 552 36 Πανόραμα

Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, Δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη

Παναγιώτης Χανός, Νίκος Οικονόμου,  

Ελένη Ποιμενίδου, Γιάννης Κεσσόπουλος

Ανθή Καραμπάση, Άννα Σινιώρη  

Φούλη Καλαϊτζίδου 

Πάνος Ευστρατίου

Ρένα Χρυσοπούλου, Νίκη Ιακωβίδου

Ιδιοκτήτης: 

Υπεύθυνος κατά Νόμο: 

Διεύθυνση έκδοσης-σύνταξης:

Συντακτική ομάδα:

Σε αυτό το τεύχος συνεργάστηκαν:

Φωτογραφία:

Μόνιμοι συνεργάτες: 
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ΔΗΜΟΤΙΚΑ

«ΣΥΝΕΧΙΖΟΥΜΕ ΜΕ ΟΡΑΜΑ αλλά και τα-
πεινότητα. Χτίζουμε το μέλλον του δήμου με 
σκληρή δουλειά, με σοβαρότητα, συνέπεια, 
αξιοπιστία, αλλά και ενσυναίσθηση και ανθρω-
πιά». Με αυτά τα λόγια και με την προσωπική 
δέσμευση πως θα συνεχίσει να είναι δήμαρχος 
«όλων των κατοίκων του δήμου» ο δήμαρχος 
Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζίδης 

έδωσε την εκκίνηση για τη νέα θητεία της δημοτικής αρχής που ορκίστηκε 
λίγο πριν τα φετινά Χριστούγεννα στο δημαρχείο Πανοράματος. Η ορκω-
μοσία τελέστηκε από τον Μητροπολίτη Θεσσαλονίκης κ.κ. Φιλόθεο 
παρουσία πλήθους κόσμου που κατέκλυσε την αίθουσα «Λίτσα Φωκίδη».

Ι. Καϊτεζίδης: Με όραμα  
και ταπεινότητα συνεχίζουμε

Η ορκωμοσία της νέας δημοτικής  
αρχής Πυλαίας-Χορτιάτη από τον  
Μητροπολίτη Θεσσαλονίκης  
κ.κ. Φιλόθεο 
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Ο δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη στην αρχή της ομιλίας του καλωσόρισε 
τον νέο Μητροπολίτη Θεσσαλονίκης στο Πανόραμα. «Παναγιώτατε, Άξιος. 
Καλώς ορίσατε στο Πανόραμα, την έδρα του δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη που 
ποιμαίνεται από την Ευλογία Σας. Η παρουσία Σας απόψε εδώ στην έδρα του 
δήμου μας προσδίδει την υπέρτατη πνευματική θωράκιση την οποία προσ-
δοκούμε στον απαιτητικό και  υπεύθυνο δρόμο που έχουμε να διανύσουμε», 
σημείωσε ο δήμαρχος, ο οποίος στην ομιλία του θυμήθηκε τα λόγια του ποιητή. 
«Η πιο όμορφη θάλασσα είναι αυτή που δεν έχουμε ακόμα ταξιδέψει. Τα πιο 
όμορφα παιδιά δεν έχουν μεγαλώσει ακόμα. Τις πιο όμορφες μέρες μας δεν 
τις έχουμε ζήσει ακόμα».

ΔΗΜΟΤΙΚΑ
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Στη συνέχεια ο κ. Καϊτεζίδης δίνοντας το στίγμα της νέας θητείας μίλη-
σε για τη σημασία της ενότητας, μια λέξη που -όπως είπε – χαρακτηρίζει 
όλη τη μακρόχρονη αυτοδιοικητική του διαδρομή. «Μόνο με ενότητα και 
συνένωση όλων των δημιουργικών δυνάμεων του τόπου μας μπορούμε να 
πετυχαίνουμε όλο και σημαντικότερα, όλο και υψηλότερα. Άλλωστε οι βασικοί 
μας στόχοι υπερβαίνουν τον ορίζοντα της πενταετούς θητείας. Ορίζοντάς μας 
δεν μπορεί και δεν πρέπει να είναι οι επόμενες εκλογές, αλλά οι επόμενες 
γενιές», σημείωσε, ενώ παρουσίασε και τους 4 άξονες για τη νέα θητεία.

ΔΗΜΟΤΙΚΑ
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1ος άξονας – η καθημερινότητα, η «μητέρα όλων των μαχών». «Στη 
συνείδηση του πολίτη καλός δήμαρχος είναι ο νοικοκύρης δήμαρχος. Και 
θα συνεχίσουμε νοικοκύρηδες για την πόλη μας και στις τακτικές ανάγκες 
της καθημερινότητας και στις έκτακτες όπως τα καιρικά φαινόμενα», τόνισε.

2ος άξονας – οι υποδομές. Τα σχολεία, τα έργα ύδρευσης, αποχέτευσης 
και αντιπλημμυρικής θωράκισης, οι αναπλάσεις των πόλεων, τα ιστορικά 
έργα πολιτισμού και αθλητισμού. «Προχωρούν και θα προχωρήσουν ακόμη 
ταχύτερα όλα τα δημιουργικά έργα της πόλης μας», επισήμανε.

ΔΗΜΟΤΙΚΑ
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3ος άξονας – το ΕΣΠΑ και τα ευρωπαϊκά κονδύλια. «Να μην χάσουμε 
ούτε ένα ευρώ από το ΕΣΠΑ και τα διαθέσιμα ευρωπαϊκά κονδύλια. Μέχρι 
σήμερα είμαστε πραγματικοί πρωταθλητές. Είναι χρήματα που προχωρούν 
τα μεγάλα έργα δίχως να επιβαρύνουν την τσέπη του δημότη», ήταν τα λόγια 
του δημάρχου

4ος άξονας – η κοινωνική αγκαλιά. «Μεγαλώνουμε κι άλλο την κοινω-
νική μας αγκαλιά για να χωρέσει τις ανάγκες όσων μας χρειάζονται. Των πιο 
ευαίσθητων ανήμπορων και αδύναμων συμπολιτών μας. Καμία κοινωνία δεν 
μπορεί να έχει δύο ταχύτητες στον βηματισμό της. Ίσες ευκαιρίες για όλους 
το κοινωνικό μας αξίωμα», σχολίασε.

ΔΗΜΟΤΙΚΑ
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Τέλος ο δήμαρχος αναφέρθηκε στη σημασία που 
δίνει ο ίδιος στην έννοια της ομάδας: «Ο χρυσός 
κανόνας που πάντα ακολουθώ είναι ότι τα σημαντικά 
δεν τα δημιουργεί η μονάδα,  τα κάνει η ομάδα. Στην 
αυτοδιοίκηση μόνο οι ομάδες κερδίζουν», σημείωσε 
ο δήμαρχος.

Στην τελετή ορκωμοσίας, την οποία παρουσίασε η 
δημοσιογράφος Χριστίνα Τσόρμπα, παραβρέ-
θηκαν μεταξύ των άλλων ο Σεβασμιώτατος Μη-
τροπολίτης Νεαπόλεως και Σταυρουπόλεως 
κ. Βαρνάβας, βουλευτές, δήμαρχοι, εκπρόσωποι 
τοπικών φορέων καθώς και πλήθος κόσμου.

TV 100: Ορκίστηκε Δήμαρχος  
για 7η θητεία ο Ιγνάτιος Καϊτεζίδης 

Βεργίνα Τηλεόραση:  
Ορκίστηκε Δήμαρχος Πυλαίας- 
Χορτιάτη ο Ιγνάτιος Καϊτεζίδης 

Όλη η τελετή ορκωμοσίας εδώ

ΔΗΜΟΤΙΚΑ

https://www.youtube.com/watch?v=qFkBaGnaMXU
https://www.youtube.com/watch?v=2shc49kmqCs
https://www.youtube.com/watch?v=NTCRF0Blb0Y
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Οι νέοι αντιδήμαρχοι είναι οι εξής:

• Αντιδήμαρχος Διοικητικών - Οικονομικών Υπηρεσιών, Διοικητικής 
Μεταρρύθμισης Δέσποινα Λυπηρίδου

• Εντεταλμένος σύμβουλος οικονομικού προγραμματισμού & 
δημοτικής περιουσίας Κυριάκος Χαμουζάς

• Αντιδήμαρχος Τεχνικών Έργων, Αστικών Υποδομών και Δικτύων 
Νικόλαος Καρίκας

• Αντιδήμαρχος Πολεοδομικού Σχεδιασμού, Δόμησης και Βιώσιμης 
Οικιστικής Ανάπτυξης Νικόλαος Μπουλομύτης

• Αντιδήμαρχος Καθαριότητας, Περιβάλλοντος, Ανακύκλωσης 
των Δημοτικών Ενοτήτων Πανοράματος - Πυλαίας και Πολιτικής 
Προστασίας - Κλιματικής Αλλαγής Γεώργιος Μπαμπαράτσας

• Αντιδήμαρχος Καθαριότητας, Περιβάλλοντος και Ανακύκλωσης 
της Δημοτικής Ενότητας Χορτιάτη Παρασκευή Λιόλιου

• Αντιδήμαρχος Απασχόλησης, Κοινωνικής Προστασίας - Αλλη-
λεγγύης, Παιδείας και Δια Βίου Μάθησης Eλένη Γιαννούδη

• Αντιδήμαρχος Πολιτισμού και Τουρισμού Ανατολή Κωνστα-
ντινίδου

• Αντιδήμαρχος Αθλητισμού και Νεολαίας Γιάννης Καρτάλης

• Αντιδήμαρχος Υγείας, Πρόληψης, Παιδικής Μέριμνας και Οι-
κογένειας, Κοινωνίας των Πολιτών και Εθελοντισμού Σοφία 
Σαουρίδου

• Εντεταλμένος σύμβουλος Υγείας και Προληπτικής Ιατρικής 
Σταύρος Τρύφων

• Αντιδήμαρχος Ψηφιακής Πολιτικής, Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, 
Αναπτυξιακού Προγραμματισμού, ΣΔΙΤ, Εταιρικής Κοινωνικής 
Ευθύνης και Διαδημοτικής Συνεργασίας Αστέριος Κισκίνης

• Αντιδήμαρχος Διεθνών Σχέσεων, Τεχνών και Αθλητικής Ανά-
πτυξης Βασιλική Κανέλλου 

• Εντεταλμένη σύμβουλος για δράσεις που αφορούν τη συμμετοχι-
κότητα, την εξωστρέφεια, την πρόνοια για τα άτομα με αναπηρία 
και την πρόληψη κατά των εξαρτήσεων Άρτεμις Αγαθοκλέους.

Η θητεία των αντιδημάρχων είναι μονοετής και λήγει στις 31 Δε-
κεμβρίου του 2024.

ΚΑΤΟΠΙΝ ΑΠΟΦΑΣΗΣ του 
δημάρχου Πυλαίας-Χορ-
τιάτη Ιγνάτιου Καϊτεζίδη 
ορίστηκαν οι νέοι αντιδήμαρχοι 
και εντεταλμένοι σύμβουλοι. Σε 
δήλωσή του ο δήμαρχος αφού 
ευχαρίστησε «τους δημότες μας 
για την εμπιστοσύνη τους και 
για μία ακόμη καθαρή εντολή να 
διοικήσουμε τον Δήμο στη νέα 
θητεία» σημείωσε:

«Συνεχίζουμε με ρεαλιστικό όρα-
μα, πολλή δουλειά, ανθρωπιά και 
ταπεινότητα ένα έργο που είναι 
αναγνωρισμένο από τους συμπο-
λίτες μας. Εμπιστεύομαι απόλυτα 
όλους τους άξιους συνεργάτες 
μου και τους ευχαριστώ για την 
προσφορά τους. Καλή επιτυχία 
στους νέους αντιδημάρχους και 
εντεταλμένους συμβούλους, 
ενωμένοι συνεχίζουμε σταθε-
ρά μαζί».

Οι νέοι αντιδήμαρχοι και εντεταλμένοι σύμβουλοι
Ορίστηκαν ύστερα από απόφαση του δημάρχου Ιγνάτιου Καϊτεζίδη
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ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ-ΠΡΟΝΟΙΑ

Ομόφωνη απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου 
κρίνει ακατάλληλο το 2ο ΕΕΕΕΚ Πυλαίας

Ακατάλληλο και επικίνδυνο έκρινε με ομόφωνη απόφασή του το Δημοτικό 
Συμβούλιο Πυλαίας Χορτιάτη (στη συνεδρίαση της 26ης Φεβρουαρίου) 
το κτίριο του 2ου ΕΕΕΕΚ Πυλαίας, ζητώντας ταυτόχρονα τη μεταστέγασή 
του για την ασφάλεια παιδιών και εκπαιδευτικών. 

Παρουσία γονέων και εκπαιδευτικών των σχολείων, τα μέλη του Δ.Σ. 
έκαναν ομόφωνα δεκτή την πρόταση της διοίκησης και καλούν την αρμό-
δια Υφυπουργό Παιδείας κ. Ζέττα Μακρή να διασφαλίσει την ομαλή 
εκπαιδευτική διαδικασία, καταγγέλλοντάς την ταυτόχρονα ότι, παρά τις δύο 
προσωπικές επιστολές του δημάρχου να ενδιαφερθεί για το πρόβλημα 
και παρά τις κινητοποιήσεις γονέων και εκπαιδευτικών μήνες τώρα, αδι-
αφορεί «κρυπτόμενη». Με ομόφωνο ψήφισμά του το Δ.Σ. την καλεί στα 
πλαίσια των καθηκόντων της, να προχωρήσει στις αναγκαίες και νόμιμες 
ενέργειες ώστε παιδιά και εκπαιδευτικοί να συνεχίσουν απρόσκοπτα την 
εκπαιδευτική διαδικασία. 

Σχετικά με το θέμα, ο Δήμαρχος Πυλαίας Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτε-
ζίδης έκανε την ακόλουθη δήλωση:

«Ευχαριστώ όλα τα μέλη του Δημοτικού μας Συμβουλίου για την υπευθυνότητά 
τους και την ομόφωνη απόφαση, καθώς επίσης τους γονείς και τους εκπαι-
δευτικούς που βρέθηκαν στη συνεδρίαση και κατανόησαν ότι η στάση μας 
είναι προς το συμφέρον των παιδιών. Η ομόφωνη απόφαση του Δημοτικού 
μας Συμβουλίου δικαιώνει τις πρωτοβουλίες μας, που εξαρχής μοναδικό 
γνώμονα έχουν  την προστασία των παιδιών. Συμφωνήσαμε όλοι ότι το 
σχολείο είναι επικίνδυνο και ακατάλληλο, όπως εξάλλου έχει γνωμοδοτήσει 
η Πολεοδομική μας Υπηρεσία σχετικά. Εμείς δεν πρόκειται να αιφνιδιάσου-
με κανέναν. Καλώ την αρμόδια Υφυπουργό κ. Ζ. Μακρή να μεριμνήσει και 
να διασφαλίσει τη συνέχιση της εκπαιδευτικής διαδικασίας, όπως την είχα 
ενημερώσει από μήνες με τις δύο προσωπικές επιστολές που της απηύθυνα 
και για τις οποίες δεν είχα την παραμικρή απάντηση ή επικοινωνία. Την καλώ 
έστω και τώρα να αναλάβει τις ευθύνες της ώστε να προστατευθούν τα παιδιά 
και οι εκπαιδευτικοί». 

Αξίζει να σημειωθεί ότι ο δήμος Πυλαίας - Χορτιάτη φιλοξενεί 
συνολικά 23 υπερτοπικά σχολεία, στη συντριπτική τους πλειοψηφία 
σχολεία για άτομα με αναπηρία, τα οποία μεταφέρθηκαν ως αρμοδιότητα 
από τις νομαρχίες με το νόμο του Καλλικράτη, χωρίς ωστόσο να δοθούν 
τα αναγκαία κονδύλια από την Πολιτεία. Τα σχολεία αυτά φιλοξενούν το 
σύνολο σχεδόν των μαθητών του νομού Θεσσαλονίκης. Από το 2010 και 
μετά ο δήμος μας μεριμνά για τη συντήρηση των κτιρίων, την καταβολή 
των μισθωμάτων και την κάλυψη όλων των λειτουργικών εξόδων, δια-
σφαλίζοντας την ομαλή λειτουργία της σχολικής διαδικασίας. 

Κάλεσμα στην  
Υφυπουργό Ζ. Μακρή 
να διασφαλίσει την 
ομαλή εκπαιδευτική 
διαδικασία - Δικαίωση 
των πρωτοβουλιών της 
διοίκησης Ι. Καϊτεζίδη
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

ΜΗΤΡΟΠΟΛΙΤΗΣ 
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ  
κ.κ. ΦΙΛΟΘΕΟΣ 
«Πίστη, ελπίδα και ενεργητική 
ΑΓΑΠΗ προς όλους…»

Ο νέος ιεράρχης ανοίγει την καρδιά του και μιλάει 
στο περιοδικό μας

ΠΙΣΤΗ, ΕΛΠΙΔΑ ΚΑΙ ΠΡΑΓΜΑΤΩΣΗ των στόχων με την ενεργη-
τική αγάπη προς όλους.  Αυτό είναι το μήνυμα που στέλνει μέσω του 
περιοδικού μας ο νέος Μητροπολίτης Θεσσαλονίκης κ. Φιλό-
θεος. Σε συνέντευξη που μας παραχώρησε ο νέος Ποιμενάρχης της 
Θεσσαλονίκης μιλά για την πρώτη περίοδο στην πόλη και τους ζεστούς 
ανθρώπους που συνάντησε, τις βόλτες που κάνει στην Άνω Πόλη που 

του αρέσει ιδιαίτερα, αλλά  και το ρόλο 
της Εκκλησίας σήμερα. «Καταρχήν ο ρό-
λος της Εκκλησίας είναι πνευματικός, υπό 
την έννοια ότι ενδιαφέρεται και αγωνίζεται 
για τη σωτηρία των ανθρώπων. Είναι πολύ 
σημαντικό να γνωρίζουμε ότι η Εκκλησία 
γίνεται και φανερώνεται ποια είναι στην 
πραγματικότητα όταν ανοίγεται. Όταν 
μπορεί να ανοίγεται στους ανθρώπους και 
στον κόσμο. Και νομίζω ότι ο ρόλος μας 
σήμερα περισσότερο από ποτέ είναι να 
γκρεμίσουμε τα στερεότυπα που πιθανόν 
υπάρχουν εναντίον της Εκκλησίας και να 
δείξουμε ότι είμαστε το κάτι άλλο, όπως 
ακριβώς έκανε ο Χριστός, που άνοιξε τον 
εαυτό του για όλο τον κόσμο», τονίζει.

Για τις συνεργασίες της Εκκλησίας με την 
Τοπική Αυτοδιοίκηση απαντά ότι «είναι 
απαραίτητες. Γιατί τους ίδιους ανθρώπους 
διακονούμε και όταν συνεργαζόμαστε 
μεταξύ μας ασφαλώς θα έχουμε και κα-
λύτερα αποτελέσματα». Ο Μητροπολίτης 
Θεσσαλονίκης, ο οποίος τέλεσε την 
τελετή ορκωμοσίας του νέου δημοτικού 
συμβουλίου Πυλαίας-Χορτιάτη, αναφε-
ρόμενος στον δήμαρχο Ιγνάτιο Καϊτεζίδη 
επισημαίνει ότι είναι «ένας άνθρωπος, ο 
οποίος έχει δοκιμαστεί και έχει επιτύχει 
για πολλά χρόνια στην Τοπική Αυτοδι-
οίκηση. Είναι ένας άνθρωπος, ο οποίος 
έχει διάθεση καλή, όχι μόνο έναντι των 
δημοτών του, αλλά και ευρύτερα και ένας 
άνθρωπος και ο οποίος προσπαθεί να 
δώσει ό,τι καλύτερο μπορεί». Τέλος για 
τον  δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη σημειώνει 
ότι χάρηκε γιατί είδε ότι «ο τόπος εκεί που 
βρίσκεται ο δήμος, δηλαδή το Πανόραμα 
και λίγο παρακάτω και πιο κοντά προς 
εμάς η Πυλαία, είναι πολύ προσεγμένα. 
Πληροφορήθηκα δε από δημότες ότι ακόμη 
και σε δύσκολες καταστάσεις, όπως είναι 
για παράδειγμα τα χιόνια και τα κρύα, ο 
δήμος ανταποκρίνεται αμέσως, όπως και 
σε ζητήματα της καθαριότητας». 
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Παναγιώτατε, ευχαριστούμε 
πολύ που μας δεχτήκατε στο 
γραφείο σας στην Ιερά Μη-
τρόπολη της Θεσσαλονίκης γι’ 
αυτή τη συνέντευξη.

Κι εγώ ευχαριστώ πάρα πολύ. Και 
εσάς και τον κύριο δήμαρχο για 
την δυνατότητα που μου δίνετε και 
μέσω του περιοδικού του Δήμου 
να απευθυνθώ στους δημότες του 
δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη. 

Έχετε ήδη συμπληρώσει τρεις 
μήνες ως Μητροπολίτης Θεσσα-
λονίκης. Πώς ήταν η εκκίνηση; 
Πώς την εκλάβατε; Πώς σας 
υποδέχτηκε η Θεσσαλονίκη; 

Εξαιρετικά. Πολύ καλή η επικοινωνία 
με τους ανθρώπους, είναι άνθρωποι 
ζεστοί, άνθρωποι γεμάτοι αγάπη. 
Αυτό το διαπίστωσα και από την 
καθημερινή συναναστροφή με τους 
ανθρώπους, αλλά και από τη σχέση 
μου με τις τοπικές αρχές και με τους 
φορείς της πόλης τόσο της Θεσσα-
λονίκης όσο και των άλλων δήμων 
που βρίσκονται υπό την ευθύνη της 
Μητροπόλεως Θεσσαλονίκης. 

Υπάρχει κάποια ιδιαίτερη ει-
κόνα ή κάποια εντύπωση που 
σας έμεινε από τις πρώτες σας 
ημέρες; 

Μου αρέσει γενικώς η διάθεση που 
έχουν οι άνθρωποι απέναντί μου. 
Το ότι με χαιρετούν στο δρόμο, το 
ότι μού μιλούν και το ότι γεμίζουν 
τις εκκλησίες. Αυτό είναι εξαιρετικό.

Και εσείς όμως κυκλοφορείτε 
στο δρόμο. Πολύ κόσμος το 
έχει παρατηρήσει αυτό. Έχετε 
να μάς πείτε κάτι ωραίο που 
σας έμεινε από τον τρόπο που 
σας υποδέχτηκε ο κόσμος;

Εγώ πάντοτε περπατούσα, οπότε 
και τώρα που ήρθα στη Θεσσα-
λονίκη αυτό κάνω. Ένα περίεργο 
ήταν όταν μπήκα σε κάποιο μαγαζί 
και με ρώτησε ένας άνθρωπος: 
«Μήπως έχετε κάποια σχέση με τη 
Μητρόπολη;» και του είπα: «Ναι, 
είμαι ο Μητροπολίτης» Και εκείνος 
το δέχτηκε με πολύ χαρά. Από τότε 
πάντοτε όποτε περνάω έξω από το 
κατάστημά του με χαιρετάει και τον 
χαιρετάω. Και αυτό βέβαια συνέβη 
σε πολλές περιπτώσεις. 

Υπάρχει κάποιο κομμάτι της 
πόλης που σας έκανε ιδιαίτε-
ρη εντύπωση; Ένα καινούργιο 
κομμάτι της Θεσσαλονίκης που 
δεν το γνωρίζατε; 

Η Άνω Πόλη. Μου αρέσουν οι ναοί 
της Άνω Πόλης, μου αρέσει το γε-
γονός ότι θυμίζει λίγο χωριό με την 
καλή έννοια. Και μου αρέσουν πολύ 
οι εκκλησίες της Άνω Πόλης. 

Ένα ερώτημα που είναι πάντα 
επίκαιρο είναι ο ρόλος της Εκ-
κλησίας σήμερα. Είναι μία επο-
χή που υπάρχουν προβλήματα 
στον κόσμο. Μπορεί να μην 
έχουμε την κρίση όπως πριν 
από 10 χρόνια, αλλά παρόλα 
αυτά ο κόσμος ταλαιπωρείται 
από την ακρίβεια. Πώς βλέπετε 
σήμερα το ρόλο της Εκκλησίας;

Καταρχήν ο ρόλος της Εκκλησίας 
είναι πνευματικός, υπό την έννοια ότι 
ενδιαφέρεται και αγωνίζεται για τη 
σωτηρία των ανθρώπων. Προβάλλει 
το πρόσωπο του Χριστού και ζητά 
από τους ανθρώπους να συνδεθούν 
με το Χριστό δια της Εκκλησίας που 
είναι το σώμα του. Στο πλαίσιο αυτού 
του σωστικού ρόλου της Εκκλησίας 
εντάσσονται και όλες οι υπόλοιπες 
δραστηριότητες. Η φιλανθρωπία, 
οι πολιτιστικές δραστηριότητες, το 
άνοιγμα προς τους ανθρώπους, 
ιδίως το άνοιγμα προς τους νέ-
ους. Διότι είναι πολύ σημαντικό να 
γνωρίζουμε ότι η Εκκλησία γίνεται 
και φανερώνεται ποια είναι στην 
πραγματικότητα όταν ανοίγεται. Όταν 
μπορεί να ανοίγεται στους ανθρώ-
πους και στον κόσμο. Και νομίζω ότι 
ο ρόλος μας σήμερα περισσότερο 
από ποτέ είναι να γκρεμίσουμε τα 
στερεότυπα που πιθανόν υπάρχουν 
εναντίον της Εκκλησίας και να δεί-
ξουμε ότι είμαστε το κάτι άλλο, όπως 
ακριβώς έκανε ο Χριστός, που άνοιξε 

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
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τον εαυτό του για όλο τον κόσμο. 
Και το μήνυμα του προσπάθησε να 
το μεταδώσει σε όλους.

Με τους νέους είναι ένα θέμα 
πολύ ευαίσθητο και για εσάς. 
Βλέπετε ότι υπάρχει μία κα-
λύτερη εικόνα της Εκκλησίας 
στους νέους; Τι μπορεί να κάνει 
η Εκκλησία για να τους αγκα-
λιάσει ακόμη πιο ζεστά; 

Το πρώτο είναι να μιλήσει τη γλώσσα 
τους. Δηλαδή, να εγκαταλείψουμε και 
εμείς κάποιους ίσως στερεοτυπικούς 
τύπους και κάποια σχήματα που 
παραπέμπουν σε μία άλλη εποχή 
ή σε άλλους ανθρώπους και να 
απευθυνθούμε με ειλικρίνεια σε 
αυτούς τους ανθρώπους. Προσω-
πικά προσπαθώ να το κάνω αυτό, 
όταν απευθύνομαι στο δημόσιο 
χώρο σε ανθρώπους ή μέσα από 
την επαφή μου με τα σχολεία ή με 
άλλες δυνατότητες πολιτιστικές και 
εκπαιδευτικές που έχει η Μητρό-
πολη, στις οποίες φροντίζω στις 
ενορίες μας αλλά και ευρύτερα να 
παρίσταμαι. Ή σε κάποιες εκδηλώ-
σεις που γίνονται από άλλους φορείς 
της πόλης και μπορεί να έχουν νέους 
ανθρώπους προσπαθώ πάντοτε να 
πηγαίνω ούτως ώστε σιγά-σιγά να 
τους γνωρίσω και να αποκτήσω μία 
επικοινωνία. 

Το θέμα των συσσιτίων είναι 
πάντα ένα πολύ σημαντικό ζή-
τημα στην εποχή μας. Τι κάνει 
η Μητρόπολη Θεσσαλονίκης 
σε αυτόν τον τομέα;

Έχουμε 17 ενορίες που προσφέ-
ρουν καθημερινό φαγητό, έχουμε και 
τις υπόλοιπες ενορίες που μπορεί 
να μην προσφέρουν καθημερινό 
φαγητό, αλλά δίνουν τρόφιμα στους 
ανθρώπους και έχουμε και το Γενι-

κό Φιλόπτωχο Ταμείο που βοηθά 
μεγαλύτερες ανάγκες ανθρώπων, 
είτε περιπτώσεις ανθρώπων που 
νοσηλεύονται σε νοσοκομεία είτε 
παιδιών που δίνουν έναν αγώνα 
εναντίον των ναρκωτικών ή επιχο-
ρηγούμε νοσοκομεία ή και σχολεία 
ακόμη με κάποια πράγματα που τους 
είναι απολύτως απαραίτητα. Είναι 
ένας αγώνας τον οποίο συνεχίζουμε 
και προσπαθούμε διαρκώς να τον 
επεκτείνουμε όλο και περισσότερο. 

Στο πλαίσιο αυτό πως βλέπετε 
και ενδεχόμενες συνεργασίες 
της Εκκλησίας με την τοπική 
αυτοδιοίκηση; 

Νομίζω πως είναι απαραίτητες, δεν 
είναι απλά καλές, είναι απαραίτητες. 
Γιατί τους ίδιους ανθρώπους δια-
κονούμε και όταν συνεργαζόμαστε 
μεταξύ μας ασφαλώς θα έχουμε και 
καλύτερα αποτελέσματα. Θα είμαστε 
καλύτερα συντονισμένοι και θα μπο-
ρούμε πιο ουσιαστικά πράγματα να 
προσφέρουμε σε αυτούς που έχουν 
πραγματική ανάγκη.

Υπάρχει ενδιαφέρον από τη 
μεριά των δημάρχων;

Αυτό που έχω δει μέχρι στιγμής και 
έχω προσλάβει από τους δημάρ-
χους είναι διάθεση για συνεργασία 
και μία θετική εμπειρία. Αρκεί να 
σας πω ότι δύο φορές μάς έχουν 

...«Αν έχουμε μια  
μεγαλύτερη ελπίδα 
στον Θεό, τότε τα  
πράγματα θα γίνουν 
ακόμη καλύτερα»...
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προσφέρει πράγματα που ήταν να 
προσφερθούν στους δήμους, αλλά 
οι δήμοι τα έστειλαν σε εμάς. 

Ευλογήσατε και την ορκωμοσία 
του νέου δημοτικού συμβου-
λίου Πυλαίας-Χορτιάτη. Πώς 
ήταν η εμπειρία; Πως βλέπετε 
τη συνεργασία με το δήμο και 
το δήμαρχο Ιγνάτιο Καϊτεζίδη;

Καταρχάς νομίζω ότι ο δήμαρχος, 
ο Ιγνάτιος ο Καϊτεζίδης, είναι ένας 
άνθρωπος, ο οποίος έχει δοκιμαστεί 
και έχει επιτύχει για πολλά χρόνια 
στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Είναι 
ένας άνθρωπος ο οποίος έχει δι-
άθεση καλή, όχι μόνο έναντι των 
δημοτών του, αλλά και ευρύτε-
ρα και ένας άνθρωπος, ο οποίος 
προσπαθεί να δώσει ό,τι καλύτερο 
μπορεί. Έχω πληροφορηθεί από 
τους πατέρες των ενοριών ότι έχει 
αναπτύξει καλές συνεργασίες και 
με τις ενορίες που ανήκουν στην 
Ιερά Μητρόπολη Θεσσαλονίκης. 
Χάρηκα ιδιαιτέρως για το γεγονός 
ότι έκανα την ορκωμοσία του, μαζί 
με τον σεβασμιώτατο Νεαπόλεως 
Βαρνάβα, γιατί έχει και εκείνος ένα 
κομμάτι του δήμου. Έχουμε εξαιρε-
τική επικοινωνία και συνεργασία και 
αδελφική αγάπη και με τους δύο 
όμορους Μητροπολίτες, τον Άγιο 
Καλαμαριάς και τον Άγιο Νεαπό-
λεως. Χάρηκα ιδιαιτέρως γιατί είδα 
ότι και ο τόπος εκεί που βρίσκεται ο 
δήμος, δηλαδή το Πανόραμα και λίγο 
παρακάτω και πιο κοντά προς εμάς 
η Πυλαία, είναι πολύ προσεγμένα. 
Πληροφορήθηκα δε από δημότες ότι 
ακόμη και σε δύσκολες καταστάσεις, 
όπως είναι για παράδειγμα τα χιόνια 
και τα κρύα, ο δήμος ανταποκρίνεται 
αμέσως, όπως και σε ζητήματα της 
καθαριότητας. 

Για το τέλος ένα μήνυμα προς 
τους αναγνώστες του περι-
οδικού μας. Τι θα θέλατε να 
μείνει; Ποιο θα ήταν το δικό 
σας μήνυμα για τις μέρες που 
ζούμε; 

Νομίζω ότι είναι όμορφο όλοι μας, 
τουλάχιστον όσοι με τον έναν ή με 
τον άλλον τρόπο λέμε ότι πιστεύουμε 
στον Θεό, να μπορούμε να εμπιστευ-
όμαστε λίγο περισσότερο τον Θεό, 
γιατί έτσι γεμίζουμε με ελπίδα. Όταν 
εναποθέτουμε τα πράγματα στους 
εαυτούς μας ή απλά και μόνον σε 
ανθρώπινες καταστάσεις, μπορεί 
και να απογοητευτούμε. Αν έχουμε 
μια μεγαλύτερη ελπίδα στον Θεό, 
τότε τα πράγματα θα γίνουν ακόμη 
καλύτερα. Άρα λοιπόν, αυτό που 
έχω να πω είναι: πίστη, ελπίδα και 
πραγμάτωση αυτών των στόχων με 
την ενεργητική αγάπη προς όλους.  

...«Καταρχήν ο ρόλος 
της Εκκλησίας είναι 
πνευματικός, υπό την 
έννοια ότι ενδιαφέρε-
ται και αγωνίζεται για 
τη σωτηρία των αν-
θρώπων. Προβάλλει το 
πρόσωπο του Χριστού 
και ζητά από τους αν-
θρώπους να συνδεθούν 
με το Χριστό δια της 
Εκκλησίας που είναι το 
σώμα του»...
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«ΘΑ ΥΠΗΡΕΤΗΣΟΥΜΕ ΤΗΝ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ 
με πνεύμα ενότητας και συνεργασίας με όλους. 
Θα παλέψουμε και θα διεκδικήσουμε μια σύγχρο-
νη, δημοκρατική, ευρωπαϊκή αυτοδιοίκηση στην 
πατρίδα μας. Ξέρουμε ότι έχουμε πολλά προβλή-
ματα μπροστά μας, αλλά έχουμε και ελπιδοφόρες 
προοπτικές. Θα διεκδικήσουμε τις ελπιδοφόρες 

προοπτικές της τοπικής μας αυτοδιοίκησης».

Αυτό ήταν το βασικό μήνυμα που έστειλε μετά την ολοκλήρωση των 
εκλογικών διαδικασιών στην Περιφερειακή Ένωση των Δήμων 
Κεντρικής Μακεδονίας (ΠΕΔΚΜ) ο δήμαρχος Πυλαίας – Χορτιάτη 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, που επανεκλέχτηκε παμψηφεί πρόεδρος της 
ΠΕΔΚΜ στην πρώτη συνεδρίαση του νεοεκλεγέντος ΔΣ. 

Εκλογές ΠΕΔΚΜ: ΕΠΑΝΕΚΛΟΓΗ 
Καϊτεζίδη με 60%
Μεγάλη ΝΙΚΗΤΡΙΑ η παράταξη  
«Ενωμένοι Αυτοδιοικητικοί» -  
Ενότητα και συνεργασία για μια  
ΕΥΡΩΠΑΪΚΗ δημοκρατική  
ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ
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Ο κ. Καϊτεζίδης, ερμηνεύοντας τη βούληση όλων των μελών της πα-
ράταξής του, έστειλε ξεκάθαρο μήνυμα λέγοντας «θα συνεχίσουμε να 
είμαστε Ενωμένοι Αυτοδιοικητικοί, θα συνεχίσουμε να ακούμε όλους τους 
συναδέλφους από όποια παράταξη κι αν προέρχονται. Ό,τι προάγει την αυτο-
διοίκηση θα το ενσωματώσουμε και θα το διεκδικήσουμε. Άλλωστε αυτό το 
μαρτυρά η πορεία μου εδώ και 25 χρόνια στη διοίκηση του δήμου Πυλαίας 
– Χορτιάτη και τα τελευταία χρόνια στην Περιφερειακή Ένωση των Δήμων 
Κεντρικής Μακεδονίας, στην οποία, κανένας δεν μπορεί να με κατηγορήσει 
ότι δεν υπερασπίστηκα την ενότητα και τη συνεργασία».

Και ο κ. Καϊτεζίδης κατέληξε: «Ευχαριστώ από καρδιάς τους συναδέλφους 
των δήμων της Κεντρικής Μακεδονίας για την ανανέωση της εμπιστοσύνης 
τους στο πρόσωπό μου. Σήμερα νίκησαν η αυτοδιοίκηση και η ενότητα. Βαθιά 
πιστεύω στη συνεργασία και στην αξία του θεσμού για την πρόοδο του τόπου 
μας και της χώρας. Όλοι μαζί ενωμένοι και αποφασισμένοι προχωράμε στην 
επόμενη μέρα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης».

«...θα συνεχίσουμε 
να είμαστε Ενωμένοι  
Αυτοδιοικητικοί,  
θα συνεχίσουμε να 
ακούμε όλους τους  
συναδέλφους από 
όποια παράταξη 
κι αν προέρχονται...»

Δείτε τις δηλώσεις του  
Ιγνάτιου Καϊτεζίδη στη voria: 

https://www.youtube.com/watch?v=JGZ_6hiceTw
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ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ της ΠΕΔΚΜ 
εκλέχθηκε ο δήμαρχος Κορ-
δελιού–Ευόσμου Λευτέρης 
Αλεξανδρίδης και Γραμματέ-
ας επανεξελέγη ο αντιδήμαρχος 
Θεσσαλονίκης Βασίλης Γάκης. 
Στη νέα πενταμελή Εκτελεστική Επι-
τροπή της ΠΕΔΚΜ, εκτός από τα τρία 
μέλη του προεδρείου, εκλέχθηκαν 
ο δήμαρχος Εμμανουήλ Παπά 
Δημήτρης Νότας και ο δημοτικός 
σύμβουλος Καλαμαριάς Γιάννης 
Δαρδαμανέλης.

Την ίδια ημέρα νωρίτερα σε ξεχω-
ριστή συνεδρίαση συγκροτήθηκε σε 
σώμα και το νέο Εποπτικό Συμ-
βούλιο της ΠΕΔΚΜ ως εξής: Πρόεδρος Αναστάσιος Καζαντζίδης 
(Δημοτικός Σύμβουλος Κιλκίς), Αντιπρόεδρος Χαράλαμπος Αηδονό-
πουλος (Δημοτικός Σύμβουλος Θεσσαλονίκης) και μέλη οι Ελένη Γιαν-
νούδη (Δημοτική Σύμβουλος Πυλαίας-Χορτιάτη), Δημήτρης Απατσίδης 
(Δημοτικός Σύμβουλος Νεάπολης–Συκεών) και Χρήστος Τζελέπης 
(Δημοτικός Σύμβουλος Θεσσαλονίκης)
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Λίγες ημέρες νωρίτερα στην εκλογική Γενική Συνέλευση που πραγματο-
ποιήθηκε στις 15 Φεβρουαρίου στην αίθουσα του δημοτικού συμβουλίου 
Θεσσαλονίκης αναδείχτηκε το νέο Διοικητικό Συμβούλιο για τη δημοτική 
περίοδο 2023- 2028 της ΠΕΔΚΜ, καθώς και οι εκπρόσωποι για τη 
Γενική Συνέλευση της ΚΕΔΕ.

Κατά τη διάρκεια της διαδικασίας εξελέγησαν τα 25 μέλη του Διοι-
κητικού Συμβουλίου της ΠΕΔΚΜ, με την παράταξη «Ενωμένοι Αυτο-
διοικητικοί» με επικεφαλής τον δήμαρχο Πυλαίας Χορτιάτη, Ιγνάτιο 
Καϊτεζίδη, να είναι η μεγάλη νικήτρια των εκλογών, καθώς έλαβε το 
60,38% των ψήφων. 

ΣΥΜΦΩΝΑ ΜΕ ΤΑ ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΑ: Από την παράταξη «Ενωμένοι 
Αυτοδιοικητικοί» με επικεφαλής τον Ιγνάτιο Καϊτεζίδη για το ΔΣ 
της ΠΕΔΚΜ εκλέχθηκαν 11 δήμαρχοι και 5 δημοτικοί σύμβουλοι: Στο 
ΔΣ εκλέχτηκαν οι δήμαρχοι: Ιγνάτιος Καϊτεζίδης (Δήμαρχος Πυλαίας 
Χορτιάτη), Ελευθέριος Αλεξανδρίδης (Δήμαρχος Κορδελιού - Ευό-
σμου), Δημήτρης Ασλανίδης (Δήμαρχος Παύλου Μελά), Στυλιανός 
Βαλιάνος (Δήμαρχος Αριστοτέλη), Παναγιώτης Γκυρίνης (Δήμαρχος 
Αλεξάνδρειας), Εμμανουήλ Καρράς (Δήμαρχος Νέας Προποντίδας), Νι-
κόλαος Κουτσογιάννης (Δήμαρχος Νάουσας), Δημήτρης Κυριακίδης 
(Δήμαρχος Κιλκίς), Γερακίνα Μπισμπινά (Δήμαρχος Δέλτα), Δημήτρης 
Νότας (Δήμαρχος Εμμανουήλ Παππά) και Ιωάννης Ντούμος (Δήμαρχος 
Κατερίνης).
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Από τους δημοτικούς συμβούλους και από την παράταξη «Ενωμένοι 
Αυτοδιοικητικοί» εκλέχτηκαν οι εξής: Βασίλειος Γάκης (Θεσσαλονί-
κης), Γιάννης Δαρδαμανέλης (Καλαμαριάς), Θεόδωρος Ιορδανίδης 
(Βόλβης), Δημήτρης Καρασαββίδης (Ωραιοκάστρου) και Εφραίμ 
Κυριζίδης (Θεσσαλονίκης).

Από την παράταξη «Αυτοδιοικητικό Κίνημα Κεντρικής Μακεδονίας» 
με επικεφαλής τον Σίμο Δανιηλίδη για το ΔΣ της ΠΕΔΚΜ εκλέχθηκαν οι 
εξής 4  δήμαρχοι: Χρύσα Αράπογλου (Δήμαρχος Καλαμαριάς), Σίμος 
Δανιηλίδης (Δήμαρχος Νεάπολης Συκεών), Κλεάνθης Κοτσακιαχί-
δης (Δήμαρχος Ηράκλειας) και Θεόδωρος Παπαδόπουλος (Δήμαρχος 
Θέρμης). 

Επίσης στο ΔΣ εκλέχτηκαν οι εξής 5 δημοτικοί σύμβουλοι: Γεώρ-
γιος Αρβανίτης (Θεσσαλονίκης), Θεοδώρα Μπαλτατζίδου (Νάουσας), 
Παρθένα Πασχαλίδου (Θερμαϊκού), Απόστολος Τσολάκης (Θέρμης) 
και Λάζαρος Ωραιόπουλος (Νεάπολης - Συκεών).
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Η παράταξη «Σύγχρονοι Ισχυροί 
Δήμοι», με επικεφαλής τον Λά-
ζαρο Κυρίζογλου, ήταν ο μεγάλος 
νικητής της εκλογικής αναμέτρησης 
στην Κεντρική Ένωση Δήμων 
Ελλάδας (ΚΕΔΕ), το Σάββατο 
2/3/2024, με ποσοστό 65,78%, 
εκλέγοντας τα 20 από τα 31 μέλη 
του νέου Διοικητικού Συμβουλίου 
για τη νέα αυτοδιοικητική περίοδο 
2024-2028. Η παράταξη Κυρί-
ζογλου έλαβε 348 ψήφους έναντι 
155 της παράταξης του δημάρχου 
Αθηναίων Χ. Δούκα. 

Την πρώτη θέση σε ψήφους κατέλα-
βε ο Λάζαρος Κυρίζογλου, συ-
γκεντρώνοντας την προτίμηση 260 
αιρετών, ο οποίος μάλιστα τη Δευτέ-
ρα 4/3/2024 σε ειδική συνεδρίαση 
του νέου Δ.Σ. αναδείχθηκε στη θέση 
του Προέδρου. Στη θέση του Α΄ 
Αντιπροέδρου εξελέγη o Γρηγό-
ρης Κωνσταντέλλος Δήμαρχος 
Βάρης- Βούλας- Βουλιαγμένης, 
στη θέση του  Β΄ Αντιπροέδρου 
ο Γεώργιος Παπαναστασίου 
Δήμαρχος Αγρινίου και στη θέση 
του Γενικού Γραμματέα ο Δημή-
τρης Καφαντάρης, Δημοτικός 
Σύμβουλος Πύλου –Νέστορος. 

Επίσης κατά τη διάρκεια της συνε-
δρίασης εξελέγησαν και τα επιπλέον 
επτά αιρετά μέλη που απαρτίζουν 
την 11μελή  Εκτελεστική Επιτροπή.

ΟΛΑ ΤΑ ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΑ 
ΤΩΝ ΕΚΛΟΓΩΝ ΤΗΣ ΚΕΔΕ

Πέραν του Λάζαρου Κυρίζογλου, 
ο οποίος θα διατηρήσει την προε-
δρία της ΚΕΔΕ, στο νέο διοικητικό 
συμβούλιο που αναδείχθηκε θα 
συμμετέχουν ακόμη δύο θεσσα-
λονικείς δήμαρχοι: ο δήμαρχος 
Ωραιοκάστρου Παντελής Τσα-
κίρης, ο οποίος εξελέγη με τον 
Λ. Κυρίζογλου και ο δήμαρχος 
Νεάπολης - Συκεών Σίμος Δα-
νιηλίδης, ο οποίος συντάχθηκε με 
τον Χ. Δούκα. 

Τα θερμότατα συγχαρητήρια στον 
συνάδελφό τους, Λ. Κυρίζογλου, 
εξέφρασαν ο πρόεδρος της Πε-
ριφερειακής Ένωσης των Δή-
μων Κεντρικής Μακεδονίας 
(ΠΕΔΚΜ), δήμαρχος Πυλαίας 
– Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζίδης 
και τα μέλη του Δ.Σ.

«Συγχαίρω τον καλό μου φίλο 
και συνάδελφο, δήμαρχο Αμπε-
λοκήπων -Μενεμένης Λάζαρο 
Κυρίζογλου για την μεγάλη νίκη 
του, ως επικεφαλής της αυτοδιοι-
κητικής παράταξης ‘Σύγχρονοι 
Ισχυροί Δήμοι’. Είναι μια ακό-
μη ψήφος εμπιστοσύνης των  αι-
ρετών στο πρόσωπο του και στη 
διαχρονική του προσφορά στην 
υπηρεσία της Ελληνικής Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης. Είμαι βέβαιος ότι 
ο Λάζαρος Κυρίζογλου θα 
δικαιώσει την εμπιστοσύνη των 
συναδέλφων και θα συνεχίσει 
με σοβαρότητα, υπευθυνότητα 
και μαχητικότητα να αγωνίζεται 
για τα δίκαια αιτήματα της αυτο-
διοίκησης. Για την ΠΕΔΚΜ είναι 
χαρά και τιμή που ένας δικός 
μας άνθρωπος, ένας Μακεδόνας 
αυτοδιοικητικός, εκλέγεται για 
πρώτη φορά ως πρόεδρος της 
ΚΕΔΕ προερχόμενος από την 
Ένωση μας.  Είμαστε στο πλευρό 
του, σε κάθε πρωτοβουλία του 
για τις διεκδικήσεις των δήμων 
της χώρας μας, αλλά και της 
Κεντρικής Μακεδονίας» ανέφερε 
ο Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.

Νέος πρόεδρος της ΚΕΔΕ ο Λ. Κυρίζογλου
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Την ύψιστη τιμή της ανακήρυξής του ως επίτιμο μέλος της Ιμβριακής Ένωσης 
Μακεδονίας Θράκης έλαβε πριν από μερικές ημέρες ο δήμαρχος Πυλαί-
ας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. Σε μια ιδιαίτερη και ζεστή εκδήλωση, 
κατά την οποία η Ένωση διοργάνωσε την ετήσια εκδήλωση κοπής της 
βασιλόπιτας και είχε τον χαρακτηριστικό τίτλο «Γιορτή των Γραμμάτων». 

Ο δήμαρχος Πυλαίας Χορτιάτη τιμήθηκε για την προσφορά του στην Ίμβρο, 
μαζί με πρόεδρο της ΚΕΔΕ Λάζαρο Κυρίζογλου, από τον πρόεδρο 
της Ιμβριακής Ένωσης Μακεδονίας Θράκης Παύλο Σταματίδη, 
καθώς «επί χρόνια προσφέρει και με το παραπάνω τις υπηρεσίες του για την 
ενίσχυση των Ιμβρίων». 

ΕΠΙΤΙΜΟ ΜΕΛΟΣ της Ιμβριακής Ένωσης  
Μακεδονίας Θράκης ο Iγνάτιος Καϊτεζίδης

ΔΙΑΚΡΙΣΕΙΣ
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ΔΙΑΚΡΙΣΕΙΣ

Ο Παναγιώτατος Μητροπολίτης Θεσσαλονίκης κ. Φιλόθεος ευλό-
γησε τη βασιλόπιτα, παρουσία του Eκπροσώπου του Οικ. Πατριάρχη, 
Σεβασμιωτάτου Μητροπολίτη Μιλήτου κ. Απόστολου, του Υφυ-
πουργού Εσωτερικών (Μακεδονίας - Θράκης) κ. Ε. Κωνσταντινί-
δη, εκπροσώπων των στρατιωτικών αρχών και των σωμάτων ασφαλείας, 
εκπροσώπων φορέων, φίλων και μελών της  Ένωσης. 

Βραβεύτηκαν οι Κώστας Βάντσος ως Μεγάλος Ευεργέτης, Λάζαρος 
Κυρίζογλου ως Επίτιμο Μέλος, Ιγνάτιος Καϊτετζίδης ως Επίτιμο Μέλος 
και Βασίλειος Μάργαρης ως Επίτιμο Μέλος. 

Τιμήθηκαν οι Δασκάλες που υπηρέτησαν στην Ίμβρο: η Βασιλική Χατζούδη 
και η Ελευθερία Παχύλη-Προέδρου. 

Τιμήθηκαν, επίσης, Απόφοιτοι του Λυκείου Ίμβρου. 

Τη βραδιά ομόρφυναν τα τραγούδια που τραγούδησαν οι  Κανταδόροι 
της Ίμβρου.

ΣΥNAΝΤΗΣΗ ΜΕ ΤΟΝ ΕΛΠΙΔΟΦOΡΟ ΑΜΕΡΙΚHΣ

Στο μεταξύ, λίγο νωρίτερα, ο δήμαρχος Ι. Καϊτεζίδης μαζί με τους δη-
μάρχους της δυτικής Θεσσαλονίκης Λ. Κυρίζογλου, Λ. Αλεξανδρίδη, 
Σ. Δανιηλίδη, Π. Τσακίρη, Γ. Μπισμπινά, συνόδευσε τον Σεβασμιό-
τατο Αρχιεπίσκοπο Αμερικής κ. Ελπιδοφόρο κατά την επίσκεψή του 
στη Μητρόπολη Νεαπόλεως και Σταυρουπόλεως και τη συνάντησή του με 
τον Σεβασμιότατο Μητροπολίτη κ. Βαρνάβα. Εκεί ο κ. Καϊτεζίδης 
είχε την ευκαιρία να ανταλλάξει απόψεις με τον Αρχιεπίσκοπο Αμερικής 
για ζητήματα που απασχολούν τους ομογενείς στην άλλη πλευρά του Ατ-
λαντικού, αλλά και θέματα αυτοδιοίκησης στην πατρίδα μας και στις ΗΠΑ.
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ΕΥΡΩΠΑΪΚΗ ΕΝΩΣΗ

«ΤΟ ΤΑΜΕΙΟ ΑΝΑΚΑΜΨΗΣ και 
Ανθεκτικότητας αλλάζει για τα 
επόμενα χρόνια τη ζωή μας και στην 
πατρίδα μας, με το ποσό ρεκόρ που 
μαζί με το τρέχον ΕΣΠΑ θα ξεπεράσει 
τα 70 δις. Είναι η πρώτη φορά στην 
ιστορία της Ευρωπαϊκής Ένωσης που 
οι χώρες μέλη της θα διαχειριστούν 
προς όφελος των 250 Περιφερει-
ών και των 90.000 ευρωπαϊκών 
Δήμων το πρωτοφανές ποσό των 
750 δις του Ταμείου για επανασχε-
διασμό υποδομών, την τόνωση μιας 
πράσινης ψηφιακής και ανθεκτικής 
οικονομίας και την προώθηση της 
κοινωνικής συνοχής». 

Αυτό ήταν το κεντρικό μήνυμα της 
παρέμβασης του δημάρχου Πυ-
λαίας-Χορτιάτη και προέδρου 
της ΠΕΔ Κεντρικής Μακεδονίας 
Ιγνάτιου Καϊτεζίδη στο συνέδριο 
που συνδιοργάνωσαν στη Θεσσα-
λονίκη πριν από μερικές ημέρες το 
Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόμμα (ΕΛΚ) 
και η ΝΔ με θέμα το Ταμείο Ανά-

καμψης και Ανθεκτικότητας 
και τίτλο «Road to recovery» 
(«Δρόμος για την ανάκαμψη»).

Στο πάνελ στο οποίο συμμετεί-
χε ο δήμαρχος το βασικό θέμα 
συζήτησης ήταν ο ρόλος που παί-
ζουν Περιφέρειες και Δήμοι στον 
σχεδιασμό και την εφαρμογή του 
σχεδίου και ομιλητές ήταν ακόμη ο 

αναπληρωτής υπουργός Εσω-
τερικών Θεόδωρος Λιβάνιος 
και ο πρόεδρος της ΚΕΔΕ και 
δήμαρχος Αμπελοκήπων Με-
νεμένης Λάζαρος Κυρίζογλου, 
σε μια συζήτηση με συντονίστρια τη 
βουλευτή και γραμματέα της 
ΝΔ Μαρία Συρεγγέλλα. 

«Ο δρόμος προς την ανάκαμψη» 

Ομιλία του ΙΓΝΑΤΙΟΥ ΚΑΪΤΕΖΙΔΗ στην ημερίδα  
του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος και της ΝΔ για το Ταμείο Ανάκαμψης
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ΕΥΡΩΠΑΪΚΗ ΕΝΩΣΗ

ΣΤΗΝ ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΤΟΥ ο δή-
μαρχος Πυλαίας- Χορτιάτη επι-
σήμανε την καλή συνεργασία που 
υπάρχει στην κεντρική Μακεδονία 
μεταξύ των δύο βαθμών αυτοδι-
οίκησης, κάτι που όπως είπε «δεν 
είναι δεδομένο στην πατρίδα μας, 
είναι ζητούμενο, εδώ όμως το έχου-
με κατακτήσει». Υπογράμμισε ότι 
το Ταμείο δεν είναι απλώς Ταμείο 
Ανάκαμψης αλλά και Ανθεκτικότητας 
και αποτελεί «μια ιστορική συμφω-
νία των Ευρωπαίων ηγετών, καθώς 
αλλάζει το μοντέλο αντίληψης για 
το πώς πρέπει να δουλέψει η Ευ-
ρώπη. 750 δις με την εγγύηση της 
Ευρώπης και όχι του κάθε μέλους 
κράτους μπαίνουν στην αγορά και 
διαμορφώνουν τις κοινωνίες», είπε 
ο κ. Καϊτεζίδης, τονίζοντας ότι 
«δεν αποτελεί απλώς ένα σχέδιο 
στήριξης των ευρωπαϊκών κοινωνι-
ών στη μετά covid εποχή, αλλά ένα 
φιλόδοξο εργαλείο αναδιαμόρφωσης 

ώστε να γίνουμε ισχυρότεροι από τις 
αλλεπάλληλες κρίσεις». Ακόμη ο κ. 
Καϊτεζίδης έκανε λόγο για ισότιμη 
συμμετοχή της αυτοδιοίκησης στη 
διαμόρφωση αυτού του πλαισίου 
«ώστε να μπορέσουμε να μεταφέ-
ρουμε αυθεντικά, γνήσια και άμεσα 
τη φωνή της βάσης των τοπικών 
κοινωνιών στον σχεδιασμό».

Στην ημερίδα, που έγινε στο συ-
νεδριακό κέντρο «Ιωάννης Βελ-
λίδης», ομιλητές ήταν επίσης o 
αντιπρόεδρος της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής Μαργαρίτης Σχοι-
νάς, οι αντιπρόεδροι του ΕΛΚ 
Βαγγέλης Μεϊμαράκης, Siegrid 
Muresan και Jan Olbrycht, ο 
περιφερειάρχης Κεντρικής Μα-
κεδονίας Απόστολος Τζιτζι-
κώστας, οι υπουργοί Χρήστος 
Σταϊκούρας, Σοφία Ζαχαράκη 
και Δημήτρης Παπαστεργίου και 
οι βουλευτές Σταύρος Καλαφά-
της και Τάσος Χατζηβασιλείου.

ΣΤΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ της πρώτης ολομέλειας της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής των Περιφερειών που πραγ-
ματοποιήθηκε στις αρχές Φεβρουαρίου στις Βρυξέλλες 
συμμετείχε ο δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη και πρό-
εδρος της ΠΕΔ Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. 

Εκεί όπου συζητείται, διαμορφώνεται και κρίνεται το μέλλον 
της Ευρώπης και της Αυτοδιοίκησης πρώτου και δεύτερου 
βαθμού. Γιατί όπως συχνά τονίζει «σε μια περίοδο γεμάτη 
προκλήσεις είναι πιο κρίσιμο από ποτέ να συνεχίσουμε να 
δυναμώνουμε τη φωνή των περιφερειών και των δήμων 
στην καρδιά της Ευρώπης, προκειμένου να δίνουμε λύσεις 
στα πραγματικά προβλήματα των συμπολιτών μας». 

Ο δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, είναι μέλος της ελληνικής αντιπροσω-
πείας στην Επιτροπή των Περιφερειών, η οποία αποτελείται από 12 τακτικά και 12 αναπληρω-
ματικά μέλη, που είναι αιρετοί εκπρόσωποι της πρώτης και της δεύτερης βαθμίδας των οργανισμών 
τοπικής αυτοδιοίκησης

«Να δυναμώνουμε τη φωνή των δήμων στην Ευρώπη»
ΣΤΗΝ ΕΡΩΠΑΪΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΩΝ
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3 νέα σχολεία 
σε Πυλαία και Πανόραμα

Τρία σχολεία του Δήμου Πυλαίας Χορτιάτη περιλαμβά-
νονται στο μεγάλο κατασκευαστικό πρόγραμμα ΣΔΙΤ της 
ΚΤΥΠ (Κτιριακές Υποδομές ΑΕ), το οποίο αναμένεται 
να ξεκινήσει το αμέσως επόμενο διάστημα, σύμφωνα 
με την ιστοσελίδα ypodomes.com. Συγκεκριμένα, 
πρόκειται για το 3ο Γυμνάσιο Πυλαίας, το 3ο Λύκειο 
Πυλαίας και το 3ο Δημοτικό Σχολείο Πανοράματος στο 
Δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη. 

Στα πρώτα 2 χρόνια από την υπογραφή της σύμβασης 
προγραμματίζεται να κατασκευαστούν τα σχολικά συ-
γκροτήματα, ενώ για τα επόμενα 25 χρόνια η ανάδοχος 
εταιρεία θα φροντίζει για την λειτουργία, συντήρηση 
και φύλαξη των σχολείων. 

Το έργο αυτό αποτελεί μέρος των κτιριακών έργων-ΣΔΙΤ 
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών.

Η πορεία του έργου έως την έναρξη κατασκευής

Ανάδοχο σχήμα, όπως προέκυψε από τον διαγωνισμό 
της ΚΤΥΠ, είναι η ΜΥΤΙΛΗΝΑΙΟΣ - ΑΤΕΣΕ που είναι ο 
προσωρινός ανάδοχος στο μεγάλο κτιριακό έργο ΣΔΙΤ 
για τις 17 σχολικές μονάδες στην Κεντρική Μακεδονία. 
Αναθέτουσα Αρχή είναι η Κτιριακές Υποδομές Α.Ε., 
ενώ το έργο για τα 17 σχολεία θα είναι για την ΚΤΥΠ 
το μεγαλύτερο project στο portfolio της και ένα έργο 
με το οποίο επιστρέφει στα μεγάλα έργα της χώρας.

Σύμφωνα με πηγές του ypodomes.com, αυτή την περί-

οδο ολοκληρώνεται το χρηματοδοτικό πλαίσιο για την 
χρηματοδότηση του έργου και τα απαραίτητα έγγραφα. 
Μέχρι και τον Μάρτιο υπολογίζεται η αποστολή της σύμ-
βασης στο Ελεγκτικό Συνέδριο και εφόσον δεν υπάρξουν 
καθυστερήσεις, η υπογραφή της σύμβασης εκτιμάται 
ότι θα πραγματοποιηθεί μέχρι τις αρχές καλοκαιριού.

ΣΧΟΛΙΚΗ ΣΤΕΓΗ – ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΣΔΙΤ

Η σύμβαση έχει διάρκεια 27 χρόνια  
και περιλαμβάνει την κατασκευή,  
τη λειτουργία, τη συντήρηση 
και τη φύλαξη των σχολείων.



Επανεκκίνηση ΣΔΙΤ για την ΚΤΥΠ

Είναι το πρώτο κτιριακό έργο-ΣΔΙΤ (από το 2020) 
που φτάνει στην τελική του φάση και το ενδιαφέρον 
στρέφεται στο πόσοι τελικά θα είναι εκείνοι που θα 
συμμετέχουν σε αυτό. Για την ΚΤΥΠ είναι το πρώτο 
έργο-ΣΔΙΤ μετά από περίπου δέκα χρόνια όταν ξεκίνησε 
η υλοποίηση του διπλού έργου για την υλοποίηση 24 
σχολείων στην Αττική. 

Παράλληλα είναι το πρώτο κτιριακό έργο-ΣΔΙΤ για 
τη Θεσσαλονίκη καθώς στο παρελθόν είχε και πάλι 
επιχειρηθεί η κατασκευή σχολείων μέσω της μεθόδου 
Σύμπραξης Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα χωρίς όμως 
επιτυχία.

Οι εταιρείες και το έργο

Ο ανάδοχος πρόκειται να αναλάβει τον σχεδιασμό, 
κατασκευή, χρηματοδότηση, συντήρηση και λειτουργία 
17 σχολικών μονάδων στην Περιφέρεια Κεντρικής 
Μακεδονίας. Ο διαγωνισμός ξεκίνησε στις 31 Μαϊου 
2021 και η ανάδειξη του σχήματος ΜΥΤΙΛΗΝΑΙΟΣ – 
ΑΤΕΣΕ έγινε το 2023. Πρόκειται για το μεγαλύτερο 
έργο-ΣΔΙΤ για σχολικές μονάδες το οποίο έχει αναλάβει 
να υλοποιήσει η ΚΤΥΠ Α.Ε. για την τρέχουσα δεκαετία.

Το κόστος του έργου με ΦΠΑ ανέρχεται σε 159,21 εκατ. 
ευρώ (ποσό χωρίς ΦΠΑ 128,4 εκατ. ευρώ). Πρόκειται 
για ένα μεγάλο έργο που ακολουθεί το παράδειγμα της 
Αθήνας (με τα 24 σχολεία-ΣΔΙΤ) τα οποία αποτελούν 
πρότυπο δημόσιου σχολείου σήμερα. Τα κτιριακά 
συγκροτήματα είναι μοιρασμένα στην Περιφέρεια και 
συγκεκριμένα σε εννέα Δήμους.

Η διάρκεια του έργου ορίστηκε σε 324 μήνες, δηλαδή 
27 έτη. Τα δύο πρώτα χρόνια από την υπογραφή της 
σύμβασης θα αφορούν την κατασκευή των σχολικών 
συγκροτημάτων. Ο ανάδοχος με την ολοκλήρωση του 
κατασκευαστικού αντικειμένου θα αναλάβει την λει-
τουργία-συντήρηση και φύλαξη των σχολείων. 

ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ – ΥΠΟΔΟΜΕΣ 
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Τα σχολικά συγκροτήματα  
είναι τα κάτωθι:

1.  7ο Νηπιαγωγείο Πεύκων στον Δήμο Νεά-
πολης Συκεών

2.  4ο Δημοτικό Σχολείο Πεύκων στον Δήμο 
Νεάπολης Συκεών

3.  1ο ΕΠΑΛ Συκεών στνο Δήμο Νεάπολης 
Συκεών

4.  ΓΕΛ Ευκαρπίας στον Δήμο Παύλου Μελά

5.  4ο Δημοτικό Σχολείο Ευκαρπίας στον Δήμο 
Παύλου Μελά

6.  3ο ΓΕΛ Πολίχνης στον Δήμο Παύλου Μελά

7.  1ο Λύκειο Πολίχνης στον Δήμο Παύλου Μελά

8.  2ο Γυμνάσιο Λαγκαδά στον Δήμο Λαγκαδά

9.  3ο Γυμνάσιο Ωραιοκάστρου στον Δήμο 
Ωραιοκάστρου

10.  6ο Δημοτικό Σχολείο Ωραιοκάστρου στον 
Δήμο Ωραιοκάστρου

11.  1ο ΓΕΛ Μίκρας στον Δήμο Θέρμης

12.  5ο Δημοτικό Σχολείο Αμπελοκήπων στον 
Δήμο Αμπελοκήπων-Μενεμένης

13.  Ειδικό Δημοτικό Σχολείο & Ειδικό Νη-
πιαγωγείο Καλαμαριάς στον Δήμο Κα-
λαμαριάς

14.  3ο Γυμνάσιο Πυλαίας στον Δήμο 
Πυλαίας Χορτιάτη

15.  3ο Λύκειο Πυλαίας στον Δήμο Πυ-
λαίας Χορτιάτη

16.  3ο Δημοτικό Σχολείο Πανοράματος 
στον Δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη

17.  Μουσικό Γυμνάσιο Λύκειο Κατερίνης στον 
Δήμο Κατερίνης
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ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ

Νικητής για άλλη μια φορά 
κόντρα στον χιονιά που κτύ-
πησε στα μέσα Ιανουαρίου τη 
δημοτική ενότητα του Χορτιάτη 
αποδείχτηκε ο δήμος Πυλαί-

ας-Χορτιάτη. Μπορεί η κακοκαιρία που έπληξε την κεντρική Μακεδονία να 
μην είχε όνομα, όπως άλλες φορές στο παρελθόν, αλλά αποδείχτηκε η πιο 
ισχυρή του φετινού χειμώνα. Ιδιαίτερα  στην περιοχή του πρώην δήμου 
Χορτιάτη και στη δημοτική κοινότητα του Χορτιάτη η χιονόπτωση ήταν 
έντονη, όπως και τα καιρικά φαινόμενα. Παρόλα αυτά η επιφυλακή στην 
οποία τέθηκε έγκαιρα ο δήμος μας είχε αποτελέσματα.

Όλα τα δημοτικά και κοινοτικά καταστήματα σε Πανόραμα, Πυλαία, 
Χορτιάτη, Ασβεστοχώρι, Φίλυρο και Εξοχή παρέμειναν ανοιχτά 
για 24 ώρες το 24ωρο, από το Σάββατο 20 Ιανουαρίου στις 2 
το μεσημέρι και μέχρι την τελική υποχώρηση των φαινομένων. 
Χάρις στη συνολική και συλλογική προσπάθεια της διοίκησης του δήμου, 
με επικεφαλής τον δήμαρχο Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιο Καϊτεζίδη, 
τους αντιδημάρχους καθαριότητας, αλλά και τους εργαζόμενους 
του δήμου δεν υπήρξαν σοβαρά προβλήματα. 

Το βασικό οδικό δίκτυο της περιοχής παρέμεινε ανοικτό, η 
λειτουργία του νοσοκομείου «Γεώργιος Παπανικολάου», που εκείνη την 
ημέρα εφημέρευε, δεν επηρεάστηκε, με τις υπηρεσίες του δήμου να δίνουν 
τη δική τους επιτυχή και νικηφόρα μάχη  για τον αποχιονισμό. Συνολικά 
ρίχτηκαν στους δρόμους της δημοτικής ενότητας του Χορτιάτη 
πάνω από 700 τόνοι αλάτι, ενώ 23 εκχιονιστικά βοήθησαν έτσι 
ώστε να μη δημιουργηθούν προβλήματα στους δρόμους.

ΝΙΚΗΤΗΣ και πάλι κόντρα στον χιονιά ο δήμος

Στη μάχη κατά της κακοκαιρίας 
700 τόνοι αλάτι  
και 23 εκχιονιστικά 
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ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ

«Παρά την έντονη χιονόπτωση βγήκαμε και πάλι νικητές στη μάχη κόντρα στον 
χιονιά. Όλοι οι βασικοί δρόμοι παρέμειναν ανοιχτοί, το νοσοκομείο ‘Γεώργι-
ος Παπανικολάου’ λειτούργησε χωρίς προβλήματα, ενώ όλες οι υπηρεσίες 
του δήμου στάθηκαν και πάλι στο ύψος τους. Οι δημότες μας μπορούν να 
αισθάνονται ασφαλείς μπροστά σε κάθε έκτακτο φαινόμενο κακοκαιρίας», 
σημείωσε ο δήμαρχος, Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.

Επιβεβαιώνοντας για άλλη μια φορά ότι ο χιονιάς με καλή οργάνωση και 
σωστό συντονισμό αντιμετωπίζεται!

OPEN TV

ONE TV

ΕΡΤ 1

MEGA TV NEWS ΕΡΤ 1 NEWS 

Πολιτική προστασία  
στις επάλξεις

https://youtu.be/9fvNldQ9mCo
https://youtu.be/-SgcNMssVm8
https://youtu.be/OikANMhydAE
https://youtu.be/Sm0BuOTZmao
https://youtu.be/TIQ_ept427k
https://www.facebook.com/reel/2050753468650877
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Mήνυμα αισιοδοξίας και συνέχισης της σοβαρής δουλειάς 
που γίνεται σε όλους τους τομείς του δήμου. Αυτό ήταν 
το μήνυμα που απηύθυνε προς τους υπαλλήλους του 
δήμου ο δήμαρχος Πυλαίας – Χορτιάτη Ιγνάτιος 
Καϊτεζίδης στη διάρκεια της εκδήλωσης κοπής βασι-
λόπιτας των εργαζομένων.

Η τελετή πραγματοποιήθηκε στο αμφιθέατρο «Σταύρος 
Κουγιουμτζής» στο Πανόραμα, σε μια οικογενειακή και 
ιδιαίτερα ζεστή ατμόσφαιρα, παρουσία αντιδημάρχων, 
δημοτικών συμβούλων, εκπροσώπων τοπικών συλλόγων 
και οργανώσεων και πλήθους εργαζομένων.

Μετά τις ευχές για «Χρόνια Πολλά με Υγεία, περισσότερα 
χαμόγελα, ελπίδα και δουλειά» και την αναφορά στη 
σχέση των εργαζομένων με τη δημοτική αρχή και τους 
πολίτες, ο δήμαρχος αναφέρθηκε στο τρίπτυχο που θα 
βρεθεί στο επίκεντρο της ατζέντας της διοίκησης της 
δήμου: καθημερινή εξυπηρέτηση των πολιτών, μεγάλα 
έργα και κοινωνική αλληλεγγύη.

«Κάθε μέρα δίνουμε εξετάσεις για το έργο μας στους 
συμπολίτες μας. Η δουλειά μας είναι ομαδική και χαίρο-
μαι όταν ακούω καλές κουβέντες για όσα πετυχαίνουμε. 
Σε αυτό το πνεύμα θα συνεχίσουμε ανεβάζοντας τους 
ρυθμούς της δουλειάς μας ακόμη περισσότερο το 2024. 
Θα σηκώσουμε τα μανίκια για περισσότερη δουλειά. Σας 
ευχαριστώ όλους που με τη δουλειά και την συμπεριφορά 

σας στηρίζετε την προσπάθεια της διοίκησης του δήμου», 
σημείωσε, ενώ πρόσθεσε:

«Θα διατηρήσουμε τον δήμο μας εκεί που ανήκει, πρω-
ταγωνιστή της αυτοδιοίκησης της χώρας.».

Στο πλαίσιο της εκδήλωσης έγινε η βράβευση των 
υπαλλήλων που φέτος συνταξιοδοτήθηκαν, ψηφίστηκαν 
οι καλύτερες εικόνες σε διαγωνισμό φωτογραφίας και 
βίντεο, ενώ στη συνέχεια έγινε η κλήρωση των δώρων 
για τους εργαζόμενους.

Το φλουρί της βασιλόπιτας, που έκοψε ο δήμαρχος, 
έπεσε στη Διεύθυνση Οικονομικών Υπηρεσιών. Σε 
όλους τους εργαζόμενους του δήμου μοιράστηκαν μικρά 
βασιλοπιτάκια, ενώ κληρώθηκαν δώρα και δωροεπιτα-
γές, ευγενική προσφορά των χορηγών της εκδήλωσης.

«Θα διατηρήσουμε τον δήμο πρωταγωνιστή 
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης στη χώρα μας» 

Αισιοδοξία και χαμόγελα στην εκδήλωση 
κοπής της βασιλόπιτας των εργαζομένων
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ΟΔΙΚΑ ΕΡΓΑ

Πρόκειται για το μεγαλύτερο πρόγραμμα  
ασφαλτοστρώσεων στην ιστορία του δήμου

Με ένα εκτεταμένο πρόγραμμα 
ασφαλτοστρώσεων σε όλες τις δη-
μοτικές κοινότητες, ο Δήμος Πυλαίας 
Χορτιάτη συντηρεί και επισκευάζει 
το οδικό δίκτυο χάριν της ασφάλειας 
των οδηγών. Ήδη ασφαλτοστρώ-
θηκαν 120 δρόμοι άνω των 30 
χλμ. και συνεχίζουμε σύμφωνα με 
το πρόγραμμα, που βρίσκεται σε 
εξέλιξη συνολικού προϋπολογισμού 
10 εκατομμυρίων ευρώ, έως το 
καλοκαίρι του 2024». 

Έχουν ήδη ασφαλτοστρωθεί δρόμοι 
στο Πανόραμα, την Πυλαία και 
τον Χορτιάτη, ενώ τις επόμενες 
ημέρες το πρόγραμμα θα επεκταθεί 
στο Ασβεστοχώρι, το Φίλυρο 
και την Εξοχή.

Τελική προοπτική είναι έως το κα-
λοκαίρι του 2024 να έχουν ασφαλ-
τοστρωθεί πάνω από 180 δρόμοι 
σε όλο τον Δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη. 

Πρόκειται για το μεγαλύτερο πρό-
γραμμα ασφαλτοστρώσεων 
στην ιστορία του Δήμου, ένα 

ΑΣΦΑΛΤΟΣΤΡΩΣΕΙΣ ΣΕ ΟΛΟ ΤΟΝ ΔΗΜΟ
120 δρόμοι και 30 χιλιόμετρα!
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έργο που υλοποιείται χάρη στον 
έγκαιρο σχεδιασμό και τη σοβα-
ρή δουλειά της δημοτικής αρχής 
και χρηματοδοτείται με το ποσό 
ρεκόρ των 10 εκατομμυρίων 
ευρώ από το πρόγραμμα «Βελ-
τίωση Οδικής Ασφάλειας» του 
υπουργείου Εσωτερικών και από 
δημοτικούς πόρους.

Ήδη άλλαξε η εικόνα σημαντικών 
δρόμων στο Πανόραμα όπως 
χαρακτηριστικά  οι οδοί Αναλή-
ψεως, Λεβαντή, Γυμνασίου, 
Καμπουρίδη, Πηλείδη, στον 
Χορτιάτη οι οδοί Μητροπολίτη 
Γεναδίου, Αγίου Βασιλείου, 
Αγίου Νικολάου, στην Πυλαία 
οι οδοί Δελφών, Βουλγαροκτό-
νου, Αμπελώνων, Σελεύκου, 
Πρασακάκη, Εγνατίας και πολλοί 
– πολλοί άλλοι.

«Συνεχίζουμε το μεγαλύτερο πρό-
γραμμα ασφαλτοστρώσεων και μετά 
τις εκλογές, όπως ακριβώς το υποσχε-
θήκαμε. Προσωπική μου δέσμευση 
και υπόσχεση είναι ότι οι δρόμοι του 
δήμου μας  από άκρου εις άκρον θα 
αλλάξουν εικόνα. Θέλουμε να έχουμε 
δρόμους που τιμούν τον δήμο μας. 
Είναι μια πράξη ευθύνης απέναντι 
στους συμπολίτες μας. Προτεραιότητά 
μας η οδική ασφάλεια. Οι αριθμοί 
είναι εντυπωσιακοί, ακόμη πιο εντυ-
πωσιακή όμως είναι η ουσία: απο-
κτούμε ένα ασφαλές και σύγχρονο 
οδικό δίκτυο», δηλώνει σχετικά ο 
δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.
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ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ - ΚΑΙΝΟΤΟΜΙΑ

ΑΞΙΟΠΟΙΩΝΤΑΣ ΤΟ ΣΥΝΘΗΜΑ του δημάρχου Πυλαίας Χορτιάτη Ιγνάτιου Καϊτε-
τζίδη «μαζί μπορούμε να συμβάλλουμε όχι μόνο στην καθαριότητα του δήμου μας, αλλά και 
στην προστασία του περιβάλλοντος για ένα καλύτερο αύριο», η Αντιδημαρχία Καθαριότητας, 
Περιβάλλοντος και Ανακύκλωσης της ΔΕ Χορτιάτη συνεχίζει της δράσεις της σε συνεργασία 
με τα σχολεία του ορεινού όγκου του δήμου.

Μετά την επιτυχημένη κατασκευή θερμοκηπίου στο 1ο Νη-
πιαγωγείο Φιλύρου, η αρμόδια Αντιδημαρχία, μετέτρεψε σε 
«πράσινο» και το Νηπιαγωγείο της Εξοχής. Στο πλαίσιο της 
βιωματικής περιβαλλοντικής εκπαίδευσης, παιδιά και εκπαι-
δευτικοί κατασκεύασαν ένα σπορείο βασισμένο στη φιλοσοφία 

των 3R (REDUSE-REUSE-RECYCLE) δηλαδή μειώνω- επαναχρησιμοποιώ- ανακυκλώνω. 
Ανακυκλώθηκαν και επαναχρησιμοποιήθηκαν δηλαδή, υλικά αξιωμένα, ώστε να φτιαχτούν τα 
σπορεία. Στη συνέχεια ο κομποστοποιητής, τα μετατρέπει τα οργανικά απόβλητα των μαθητών 
σε λίπασμα για τον κήπο τους, μειώνοντας έτσι την μόλυνση του περιβάλλοντος. Επιπλέον 
αξιοποιήθηκαν με αυτόν τον τρόπο και τα παρτέρια που μετατράπηκαν σε βοτανόκηπους.

Σε δηλώσεις της η αντιδήμαρχος Καθαριότητας, Περιβάλλοντος και Ανακύκλωσης 
της ΔΕ Χορτιάτη Παρασκευή Βίβιαν Λιόλιου επισημαίνει «η αποστολή μας είναι η ευαι-
σθητοποίηση των δημοτών μας σε θέματα περιβάλλοντος και ανακύκλωσης. Ξεκινώντας από τα 
σχολεία, εκπαιδεύουμε τα παιδιά μας στα οφέλη της ανακύκλωσης και τη σημασία της φροντίδας 
του περιβάλλοντος. Υποστηρίζουμε κάθε πρωτοβουλία που στοχεύει σε αυτόν τον σκοπό, ιδιαίτερα 
όταν υπάρχουν τόσο άξιοι εκπαιδευτικοί δίπλα στα παιδιά μας».

ΣΕ ΝΕΕΣ ΥΠΕΡΣΥΓΧΡΟΝΕΣ ΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΕΙΣ λειτουργεί το Αριστοτέλειο 
Κολλέγιο στη Θεσσαλονίκη, αποτελώντας πλέον ένα σχολείο - πρότυπο για όλη τη 
χώρα. Στο πλαίσιο αυτό εφαρμόζει το ιταλικό πρότυπο UNI PdR - 422018 για 
πρόληψη και καταπολέμηση του σχολικού εκφοβισμού και βρίσκεται υπό 
αξιολόγηση για πιστοποίηση ως το πρώτο Anti-Bullying School στην Ελλάδα. 
Με στόχο τη δημιουργία ασφαλούς εκπαιδευτικού περιβάλλοντος, διαθέτει επίσης 
έξυπνη εφαρμογή anti-bullying school. Επιτυγχάνοντας συνεχείς διακρίσεις και συ-
νεργασίες με παγκοσμίου φήμης εκπαιδευτικούς φορείς, θα συνεχίσει να παραμένει 
σταθερά «ανοιχτό» προς την κοινωνία της Θεσσαλονίκης. 

Επιπλέον το Αριστοτέλειο Κολλέγιο βρίσκεται σε διαδικασία ολοκλήρωσης της πιστο-
ποίησης ποιότητας ISO 9001:15 «Quality Management Systems Requirements» και 
του Συστήματος Περιβαλλοντικής Διαχείρισης ISO 14001:2015 «Environmental 
Management Systems Requirements». Για τις ανάγκες της Εκπαιδευτικής Ρομποτι-
κής, διαθέτει ειδικό χώρο πειραματισμού, ενώ σημείο αναφοράς για τις εκδηλώσεις 

του Αριστοτελείου Κολλεγίου αποτελεί το αμφιθέατρο που είναι χωρητικότητας 280 ατόμων, 
πλήρως κλιματιζόμενο και αεριζόμενο.

Μετά το ΦΙΛΥΡΟ, Πράσινο νηπιαγωγείο στην ΕΞΟΧΗ

Το πρώτο ANTI-BULLYING σχολείο στην Ελλάδα
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ΠΑΙΔΕΙΑ - ΕΚΔΗΛΩΣΕΙΣ

Πάνω από 400 νέες και νέους ακαδημαϊκούς που αποτελούν τη χρυσή 
νέα γενιά του τόπου μας βράβευσε ο δήμος Πυλαίας-Χορτιάτη στη φετινή 
«Γιορτή των αρίστων», που πραγματοποιήθηκε στις 21-12-2023. Σε μια 
σεμνή αλλά ουσιαστική γιορτή που πραγματοποιήθηκε στο Δημαρχείο Πα-
νοράματος τιμήθηκαν οι νέοι φοιτητές και οι νέες φοιτήτριες, δημότες του 
δήμου μας, που κατάφεραν να εισαχθούν στην Τριτοβάθμια Εκπαίδευση. 

Κεντρικός ομιλητής ο δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτε-
ζίδης, ο οποίος χαρακτήρισε την εισαγωγή στα πανεπιστήμια ως ένα από 
τα μεγαλύτερα βήματα στη ζωή κάθε ανθρώπου. «Η εισαγωγή στο πανεπι-
στήμιο ανοίγει διάπλατα τους ορίζοντες ακόμη και αν σήμερα δυσκολεύεστε 
να το πιστέψετε», σημείωσε, ενώ επισήμανε ότι «η επένδυση στη γνώση 
είναι μια επένδυση ζωής». 

Η «γιορτή των αρίστων»
Βραβεία στη χρυσή 
νέα γενιά του τόπου μας

Ι. Καϊτεζίδης: 
«Κερδίσατε επάξια  
την πρώτη σημαντική 
νίκη της ζωής σας. 
Να στοχεύετε πάντοτε 
ψηλότερα»
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«Μία συμβουλή που θέλω να σας δώσω είναι πως ποτέ δεν πρέπει να 
συμβιβάζεστε με κάτι λιγότερο από αυτό που σας αξίζει. Πάντα να στοχεύετε 
ψηλά γιατί το αποδείξατε και με το παραπάνω πως είστε ικανοί», σημείωσε 
χαρακτηριστικά ο δήμαρχος, ενώ μιλώντας για το ελληνικό πανεπιστήμιο 
επισήμανε ότι «μπορεί να αλλάξει, όπως αλλάζει όλη η κοινωνία». Θυμήθηκε 
δε τα λόγια του Πατέρα της Εκκλησίας Μεγάλου Βασιλείου ότι η «Παιδεία 
μόνη των κτημάτων αναφαίρετον και ζώντι και τελευτήσαντι παραμένουσα.», 
δηλαδή ότι η παιδεία είναι η μόνη από τα αποκτήματα που δεν αφαιρείται 
και όσο ζει ο άνθρωπος και όταν πεθάνει παραμένει.

Κλείνοντας την ομιλία του ο δήμαρχος κάλεσε τους νέους ακαδημαϊκούς 
του τόπου μας να μην ξεχάσουν τους γονείς, τους παππούδες, τις γιαγιάδες 
και τις οικογένειές τους που -όπως είπε- αποτελούν «τα θεμέλια που κάνουν 
τους νέους πιο δυνατούς». 

Στη συνέχεια κάθε νέος ακαδημαϊκός έλαβε έναν αναμνηστικό πάπυρο, με 
τις βραβεύσεις να γίνονται από το δήμαρχο, τους αντιδημάρχους, καθώς 
και τους εκπροσώπους των φορέων που παραβρέθηκαν στη βραδιά.

ΠΑΙΔΕΙΑ - ΕΚΔΗΛΩΣΕΙΣ
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Η «Γιορτή των αρίστων» ξεκίνησε με τις βραβεύσεις δύο νεαρών αθλητριών 
που είναι αδελφές και δημότισσες του δήμου και οι οποίες διαπρέπουν 
στο τένις. Τη Λυδία Παναγιωτίδου, που είναι Νο 3 στην εθνική κατά-
ταξη της χώρας στην κατηγορία κάτω των 14 ετών και την Αλεξάνδρα 
Παναγιωτίδου που είναι Νο 1 στην κατηγορία κάτω των 16 ετών. Και οι 
δύο δίπλα στις σημαντικές αθλητικές επιδόσεις είναι και άριστες μαθήτριες.

Στην εκδήλωση έδωσαν το «παρών» μεταξύ άλλων ο βουλευτής Θό-
δωρος Καράογλου, ο Περιφερερειακός Διευθυντής Εκπαίδευσης 
Κεντρικής Μακεδονίας Αλέξης Κόπτσης, ο Αντιπεριφερειάρχης 
Ψηφιακής Διακυβέρνησης και εκπρόσωπος του Περιφερειάρχη 
Κεντρικής Μακεδονίας Άγγελος Χαριστέας, σύσσωμο το δημοτικό 
συμβούλιο με επικεφαλής τον Πρόεδρό του Μιχάλη Γεράνη, καθώς 
και πλήθος κόσμου. 

ΠΑΙΔΕΙΑ - ΕΚΔΗΛΩΣΕΙΣ
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ΔΙΟΝΥΣΗΣ ΜΑΝΩΛΟΠΟΥΛΟΣ 

Αλλάζει η εικόνα του  
«Γ. Παπανικολάου»
Ο Διοικητής του Γενικού Νοσοκομείου Θεσσαλονίκης 
ανοίγει τα χαρτιά του και απαντά στις ερωτήσεις του 
περιοδικού μας

Αλλάζει η εικόνα του Γενικού Νοσοκομεί-
ου Θεσσαλονίκης (ΓΝΘ) «Γ. Παπανικολά-
ου» με τα έργα εκσυγχρονισμού των λει-
τουργιών του που βρίσκονται σε εξέλιξη. 
Όπως τονίζει ο διοικητής του Διονύσης 
Μανωλόπουλος στο νοσοκομείο, το 
οποίο δέχεται ετησίως περίπου 180.000 
ασθενείς στα Εξωτερικά Ιατρεία και το 
Τμήμα Επειγόντων Περιστατικών, είναι 
«απαραίτητη η διαρκής συντήρηση των 
κτιριακών εγκαταστάσεων, αλλά και του 
εκσυγχρονισμού των λειτουργιών και 
του ιατροτεχνολογικού εξοπλισμού». Στα 
σημαντικότερα έργα περιλαμβάνονται 
η ανέγερση κτιρίου αφιερωμένου σε 
κυτταρικές και γονιδιακές θεραπείες και 
εργαστήρια του Αιματολογικού Τμήμα-
τος, η ενεργειακή αναβάθμιση κτιρίων 
του νοσοκομείου, η προμήθεια και η 
εγκατάσταση μηχανολογικού και ξενοδο-
χειακού εξοπλισμού της κεντρικής απο-
στείρωσης, η αναδιαμόρφωση χώρων 
για τη δημιουργία Μονάδας Ημερήσιας 
Νοσηλείας και η Μετεγκατάσταση των 
Εργαστηρίων της Γ’ Νευρολογικής Κλι-
νικής ΑΠΘ, αλλά και πολλά ακόμα έργα 
που αφορούν στον εκσυγχρονισμό του 
ιατροτεχνολογικού εξοπλισμού και την 
αναβάθμιση των υπαρχουσών δομών. 
«Όλα αυτά φιλοδοξούμε στο άμεσο μέλλον 
να αλλάξουν τη γενικότερη εικόνα του 
νοσοκομείου μας» τονίζει ο διοικητής του 
ΓΝΘ. Όσο για τη συνεργασία με τον δήμο 
Πυλαίας-Χορτιάτη ο κ. Μανωλόπουλος 
τονίζει ότι είναι διαχρονικά αγαστή. «Ο 
δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης και όλοι οι 
συνεργάτες του είναι πάντα αρωγοί και 
ανταποκρίνονται άμεσα σε όποιο θέμα 
ή αίτημα προκύπτει. Αντίστοιχα το νοσο-
κομείο είναι πάντα εδώ για να συνδράμει 
τους δημότες του δήμου μας, και όχι μόνο 
φυσικά» σημειώνει.
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Κύριε Μανωλόπουλε, για σχε-
δόν τρία χρόνια τα δημόσια 
νοσοκομεία αποτέλεσαν το 
σκληρό πυρήνα του αγώνα που 
έδωσε η χώρα κατά της παν-
δημίας. Πως κρίνεται σήμερα 
αυτή τη μάχη;

Η περίοδος της πανδημίας ήταν 
μια πολύ δύσκολη περίοδος για 
τον τομέα της υγείας γιατί όλοι οι 
υγειονομικοί κλήθηκαν να αντιμε-
τωπίσουν το «άγνωστο». Το ΓΝΘ 
«Γ. Παπανικολάου», ως Νοσοκομείο 
Αναφοράς, βρέθηκε στην πρώ-
τη γραμμή της προσπάθειας που 
έγινε, υποδέχτηκε και νοσήλευσε 
έναν εξαιρετικά μεγάλο αριθμό 
ασθενών και πιστεύω πως όλοι 
οι άνθρωποι που το στελεχώνουν 
μπορούν να δηλώσουν περήφανοι 
γιατί ανταποκρίθηκαν εξαιρετικά σε 
μια πρόκληση πρωτόγνωρη. Τώρα 
πλέον η πανδημία βρίσκεται σε 
ύφεση, ταυτόχρονα, η γνώση και η 
εμπειρία όλου το προσωπικού είναι 
μεγάλη, κι ευελπιστούμε ότι σύντομα 
θα μπούμε οριστικά στη μετά–covid 
εποχή, έτοιμοι για τις–θετικές- προ-
κλήσεις του μέλλοντος.

Η επιστροφή στην κανονικό-
τητα είναι πια πραγματικότητα. 
Ποια είναι η εικόνα που έχετε 
σήμερα για το  ΓΝΘ «Γ. Παπα-
νικολάου»;

Είναι αλήθεια ότι πλέον βρισκόμα-
στε αντιμέτωποι με την επιστροφή 
στην πραγματικότητα. Η κοινωνία 
έχει ανοίξει και οι ανάγκες υγει-
ονομικής περίθαλψης σε τομείς 
που είχαν ατονήσει την περίοδο 
της πανδημίας έχουν αυξηθεί. Είναι 
επόμενο λοιπόν το σύστημα υγείας 
να δέχεται πιέσεις, καθώς έχουν 
επιστρέψει σε πλήρη λειτουργία 
όλες οι δραστηριότητες. Το ΓΝΘ «Γ. 
Παπανικολάου» είναι πάντα έτοιμο 

Σε εξέλιξη βρίσκονται πολ-
λά έργα εκσυγχρονισμού του 
νοσοκομείου. Ποια είναι τα 
κυριότερα που θα δούμε να 
υλοποιούνται το επόμενο δι-
άστημα; 

Το ΓΝΘ «Γ. Παπανικολάου» είναι 
ένα «ιδιαίτερο» Νοσοκομείο, εάν 
σκεφτείτε ότι τα κτίρια του είναι 
διάσπαρτα σε μία έκταση περίπου 
500 στρεμμάτων, και τα περισ-
σότερα από αυτά πλησιάζουν την 
ηλικία των 80 ετών. Είναι λοιπόν 
απαραίτητη η διαρκής συντήρηση 
των κτιριακών εγκαταστάσεων, 
αλλά και του εκσυγχρονισμού των 
λειτουργιών και του ιατροτεχνολο-
γικού εξοπλισμού. Και όπως ορθά 
λέτε, είναι κύριο μέλημά μας να προ-
χωράμε σε έργα βελτίωσης του Νο-
σοκομείου. Τα σημαντικότερα έργα 
που μπορώ να αναφέρω είναι α) Η 
ανέγερση κτιρίου αφιερωμένου σε 
κυτταρικές και γονιδιακές θεραπείες 
και εργαστήρια του Αιματολογικού 
Τμήματος, χρηματοδοτούμενο από το 
Ταμείο Ανάκαμψης, β) Η ενεργειακή 
αναβάθμιση διαφόρων κτιρίων του 
Νοσοκομείου που χρηματοδοτείται 
από το πρόγραμμα «ΗΛΕΚΤΡΑ», 

Στα εξωτερικά ιατρεία 

και στα επείγοντα,  

εξυπηρετούμε  

ετησίως περί τους 

180.000 ασθενείς 

από τη Θεσσαλονίκη 

και τη Β. Ελλάδα

να ανταποκριθεί στο ρόλο του ως 
ένα Γ/βάθμιο Νοσοκομείο, εξυπη-
ρετώντας ασθενείς όχι μόνο από τη 
Θεσσαλονίκη αλλά από ολόκληρη 
τη Βόρεια Ελλάδα, εάν σκεφτείτε 
ότι ετησίως προσέρχονται περί των 
180.000 ασθενών στα Εξωτερικά 
Ιατρεία και το Τμήμα Επειγόντων 
Περιστατικών. Επιπροσθέτως, έχουν 
αυξηθεί και οι προσελεύσεις αν-
θρώπων που χρήζουν χειρουργικής 
αντιμετώπισης, δραστηριότητα που 
ήταν μειωμένη την προηγούμενη 
3ετία. 
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γ) Η προμήθεια και εγκατάσταση 
μηχανολογικού και ξενοδοχειακού 
εξοπλισμού της κεντρικής αποστεί-
ρωσης, δ) Η αναδιαμόρφωση χώ-
ρων για τη δημιουργία Μονάδας 
Ημερήσιας Νοσηλείας και η Μετε-
γκατάσταση των Εργαστηρίων της 
Γ’ Νευρολογικής Κλινικής ΑΠΘ, 
αλλά και πολλά ακόμα έργα που 
αφορούν στον εκσυγχρονισμό του 
ιατροτεχνολογικού εξοπλισμού και 
την αναβάθμιση των υπαρχουσών 
δομών. Όλα αυτά φιλοδοξούμε στο 
άμεσο μέλλον να αλλάξουν τη γενι-
κότερη εικόνα του Νοσοκομείου μας. 

Ένα μόνιμο θέμα συζήτησης 
στη χώρα μας είναι η έλλει-
ψη ιατρικού και νοσηλευτικού 
προσωπικού. Τι λέτε επ’ αυτού; 
Έχετε εσείς σοβαρές ελλείψεις;

Η αλήθεια είναι ότι σε όλο το ΕΣΥ 
υπάρχουν ελλείψεις, σε συγκεκριμέ-
νες ειδικότητες, οι οποίες δυστυχώς 
βγαίνουν άγονες στη φάση των 
προκηρύξεων. Για το Νοσοκομείο 
μας το μεγαλύτερο πρόβλημα εστι-
άζεται στην έλλειψη ιατρών ειδικό-
τητας Αναισθησιολογίας, γεγονός 
που οδηγεί σε δυσλειτουργία του 
χειρουργικού τομέα. Αντίστοιχες 
ελλείψεις βέβαια εντοπίζονται και 
σε άλλες ειδικότητες, λιγότερο δη-
μοφιλείς, ωστόσο υπάρχει διαρκής 
προσπάθεια διαχείρισης των κενών, 
όπου αυτά υπάρχουν, αξιοποιώ-
ντας όλα τα διαθέσιμα «εργαλεία» 
τα οποία μας δίνει η υπάρχουσα 
νομοθεσία και το ισχύον πλαίσιο, 
με αποκλειστικό σκοπό μας την 
εξυπηρέτηση των ασθενών και τη 
διατήρηση της εύρυθμης λειτουργίας 
του Νοσοκομείου. 

Το νοσοκομείο «Γεώργιος Πα-
πανικολάου» στεγάζεται στα 
όρια του δήμου Πυλαίας-Χορ-
τιάτη. Πως κρίνετε τη μέχρι 
στιγμής συνεργασία με τον 
Δήμο;

Η συνεργασία μας με το Δήμο Πυ-
λαίας – Χορτιάτη είναι διαχρονι-
κά αγαστή και εκτείνεται σε ένα 
ευρύ φάσμα δραστηριοτήτων, για 
παράδειγμα την αποκομιδή των 
απορριμμάτων, τον αποχιονισμό, 
παρεμβάσεις πρασίνου κ.λπ. Ο 
Δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης και 
όλοι οι συνεργάτες του είναι πάντα 
αρωγοί και ανταποκρίνονται άμεσα 
σε όποιο θέμα ή αίτημα προκύπτει.  
Αντίστοιχα, το Νοσοκομείο από την 
πλευρά του είναι πάντα εδώ για να 
συνδράμει τους δημότες του Δήμου 
μας, και όχι μόνο φυσικά.

Υπάρχουν σχέδια για το μέλλον 
σε σχέση με τον δήμο μας;

Είναι βέβαιο ότι πρόθεση και διά-
θεσή μας είναι η συνεργασία μας 
να εξελίσσεται και να διευρύνεται 
σε όλα τα επίπεδα. Προχωράμε στη 
σύναψη Μνημονίου Συνεργασίας για 
την εξυπηρέτηση των απαραίτητων 
ετήσιων εξετάσεων των εργαζομέ-
νων του Δήμου, ενώ υπάρχει εδώ 

και χρόνια η συνεργασία σε ό,τι 
αφορά στην Αιμοδοσία με διαρ-
κείς εξορμήσεις των ιατρών μας 
στο Δήμο. Τέλος διεκδικούμε από 
κοινού ευρωπαϊκούς πόρους μέσω 
χρηματοδοτικών προγραμμάτων τα 
οποία αφορούν σε συνεργασίες 
ΟΤΑ – Νοσοκομείων, ενώ αξίζει να 
σημειωθεί ότι Ιατροί και εργαζόμενοι 
του Νοσοκομείου μας ασχολούνται 
ενεργά με τα κοινά, καθώς είναι 
αιρετά μέλη του Δημοτικού Συμ-
βουλίου του Δήμου. 

Η συνεργασία μας  
με τον Δήμο Πυλαίας – 
Χορτιάτη είναι  
διαχρονικά αγαστή  
και εκτείνεται σε  
ένα ευρύ φάσμα  
δραστηριοτήτων.

Ο Δήμαρχος Ιγνάτιος 
Καϊτεζίδης και όλοι 
οι συνεργάτες του  
είναι πάντα αρωγοί.
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Για μία ακόμη χρονιά ο Δήμος Πυλαίας – Χορτιάτη κρατά σταθερά τα 
δημοτικά τέλη, επιλέγοντας να μην επιβαρύνει τους δημότες και να 

διατηρήσει ωστόσο σταθερό το υψηλό επίπεδο υπηρεσιών. 

Είναι μία ιδιαίτερα δύσκολη χρονιά για τους δήμους, καθώς με 
αποφάσεις της Πολιτείας υπάρχουν συγκεκριμένες οικονομικές επι-
βαρύνσεις στους δήμους της χώρας χωρίς ωστόσο να συνοδεύονται 

από ανάλογη χρηματοδότηση. Σε πολλούς δήμους το επιπλέον κόστος 
αποτυπώθηκε σε αντίστοιχη αύξηση δημοτικών τελών (όπως Θεσσα-

λονίκη 35%, Καλαμαριά 30%, Κορδελιό-Εύοσμος 35%, Θερμαϊκού 9%). 

Πιο συγκεκριμένα, 

• το τέλος ταφής απορριμμάτων, που επιβλήθηκε μετά από 12 χρόνια καθυστέρησης, 
επιβαρύνει ετησίως τον δήμο Πυλαίας - Χορτιάτη με 650.000€

• η αλλαγή τιμολογιακής πολιτικής στον ΦΟΔΣΑ, επιβαρύνει ετησίως τον δήμο Πυλαίας 
- Χορτιάτη με 700.000€

• οι αυξήσεις στους μισθούς και των δημοτικών υπαλλήλων, που καλώς βέβαια ξε-
πάγωσαν μετά από 10 και πλέον χρόνια, δημιουργεί ετήσια επιβάρυνση τον δήμο 
Πυλαίας - Χορτιάτη 1.200.000€

 
Συνολικά, λοιπόν, ο Δήμος μας επιβαρύνεται για το 2024 με νέα βάρη περίπου 2.500.000€, 
χωρίς να υπολογίσουμε το ενεργειακό κόστος (δημοτικός φωτισμός, θέρμανση σχολείων 
κ.ά.) το οποίο συνεχίζει να είναι πολύ υψηλό, αλλά και το λειτουργικό κόστος (αυξήσεις 
στις τιμές των ανταλλακτικών, στις εργασίες επισκευής οχημάτων, στα μικρά και μεγάλα 
κατασκευαστικά έργα κ.ά.). Γι’ αυτό ακριβώς πολλοί Δήμοι υποχρεώνονται να αυξήσουν 
τα δημοτικά τέλη για πρώτη φορά μετά από χρόνια, καθώς είναι αδύνατον να καλύψουν 
αυτά τα κόστη, μη έχοντας την αντίστοιχη χρηματοδότηση από την Πολιτεία. 

«Λαμβάνοντας υπόψη τη σοβαρή κοινωνική διάσταση και τα νοικοκυριά είναι ήδη πολύ επι-
βαρυμένα, δουλέψαμε με πολλή σχολαστικότητα τον προϋπολογισμό του 2024 και κάναμε 
μια τεράστια προσπάθεια για να εξοικονομήσουμε δαπάνες και να ανταποκριθούμε εξ ιδίων 
σε αυτά τα βάρη, κρατώντας σταθερά τα δημοτικά τέλη αλλά και διατηρώντας ταυτόχρονα το 
υψηλό επίπεδο των υπηρεσιών μας» τονίζει ο δήμαρχος Ι. Καϊτεζίδης. 

ΣΤΟΝ ΔΗΜΟ ΠΥΛΑΙΑΣ - ΧΟΡΤΙΑΤΗ

0% αύξηση στα δημοτικά τέλη!

Την ώρα που άλλοι δήμοι προχώρησαν σε αυξήσεις κατά 30-40%, 
υπό το βάρος των νέων υποχρεώσεων από την Πολιτεία προς την 
Τοπική Αυτοδιοίκηση 
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Μία ακόμη δυνατότητα ανακύκλωσης δίνεται πλέον στους δημότες του 
Δήμου μας, ενώ ταυτόχρονα γίνεται ένα ακόμη πρωτοπόρο και σημαντικό 
βήμα στην ανακύκλωση που αναβαθμίζει την ποιότητα ζωής των κατοίκων. 

Συγκεκριμένα, το σύστημα ανακύκλωσης υπολειμμάτων τροφών, μετά την 
πρώτη εφαρμογή του στις λαϊκές αγορές της Δ.Ε. Πυλαίας, με τη διανομή 
καφέ κάδων σε επιλεγμένες επιχειρήσεις, οι οποίες αφορούν τις 6 δομές 
υγείας (νοσοκομεία και ιδιωτικές κλινικές) και τα 3 ξενοδοχεία που δρα-
στηριοποιούνται στον Δήμο μας.

Ο Δήμος μας, πρωτοπόρος σε θέματα ανακύκλωσης και αναβάθμισης της 
ποιότητας της καθημερινότητας των πολιτών, προτρέπει τους πολίτες για 
την ορθή εφαρμογή της ανακύκλωσης στους καφέ κάδους να μη ρίχνουν 
σκουπίδια και πλαστικές σακούλες σε αυτούς, καθώς το υλικό που θα 
συλλέγεται θα οδηγείται για κομποστοποίηση.

Σημειωτέον ότι στον καφέ κάδο συλλέγουμε σε χάρτινες ή βιοδιασπώμε-
νες σακούλες:

• Υπολείμματα και φλούδες από φρούτα και λαχανικά
• Υπολείμματα και περισσεύματα από μαγειρεμένο φαγητό
• Ζυμαρικά, ρύζι, ψωμί και όσπρια
• Τσόφλια αυγών, υπολείμματα από καφέ και τσάι
Ο Δήμος Πυλαίας Χορτιάτη ζητά τη συμμετοχή όλων των δημοτών σε αυτό 
το νέο εγχείρημα αλλά και με την ορθή χρήση των όλων των κάδων, ώστε 
να είναι οι γειτονιές καθαρές. 

Σύμφωνα με τον προγραμματισμό, σύντομα οι καφέ κάδοι θα διανεμηθούν 
σε περισσότερα καταστήματα, όπως και στα νοικοκυριά.

Νέα πρωτοπορία στην ανακύκλωση

Ξεκίνησε ο καφέ κάδος και η κομποστοποίηση

Περισσότερες πληροφορίες για τον καφέ 
κάδο και την κομποστοποίηση, μπορείτε να 
αναζητήσετε παρακάτω

https://www.youtube.com/watch?v=YvIQhQdCnos&t=11s
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Για 5η συνεχή χρονιά ο δήμος Πυλαίας - Χορτιάτη 
συνεχίζει τη δράση του Σχολικού Μαραθωνίου «Πάμε 
Ανακύκλωση» σε συνεργασία με τη δημοτική πλατφόρμα 
επιβράβευσης της ανακύκλωσης followgreen.gr/pilea-
hortiatis, και καλεί όλα τα ενεργά μέλη της να στηρίξουν 
και φέτος την προσπάθεια των παιδιών δωρίζοντας 
πόντους στα σχολεία.

Στον φετινό Σχολικό Μαραθώνιο Ανακύκλωσης προ-
στέθηκαν επιπλέον 12 σχολικές μονάδες καθώς και το 
ρεύμα του πλαστικού για τη δευτεροβάθμια εκπαίδευση. 
Οι μαθητές από όλες τις σχολικές βαθμίδες του Δήμου, 
μαθαίνουν και ανακυκλώνουν σωστά έχοντας συλλέξει 
έως τώρα περισσότερα από:
• 11.000 κιλά χαρτί
• 1.700 κιλά πλαστικό
• 40 κιλά αλουμίνιο
• 600 κιλά μπαταρίες

Η σχολική δράση υλοποιείται σε συνεργασία με τη Διεύ-
θυνση Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης 
Ανατολικής Θεσσαλονίκης και υποστηρίζεται από τον 
ΦοΔΣΑ Κεντρικής Μακεδονίας και τον Πρόεδρό 
του Μ. Γεράνη, την Ελληνική Εταιρεία Αξιοποίησης 
Ανακύκλωσης, την ΑΦΗΣ Α.Ε. (ανακύκλωση μπαταριών) 
και το πρόγραμμα ανακύκλωσης αλουμινίου «Κάθε 
Κουτί Μετράει».

Σε ειδική εκδήλωση που πραγματοποιήθηκε από το 1ο 
Δημοτικό Σχολείο Πανοράματος, στο πλαίσιο της δράσης 
ανακύκλωσης της δημοτικής πλατφόρμας Followgreen 

για τα σχολεία του Δήμου, μαθητές και εκπαιδευτικοί 
υποδέχθηκαν τον δήμαρχο Ιγνάτιο Καϊτεζίδη και την 
αντιδήμαρχο Απασχόλησης, Κοινωνικής Προ-
στασίας, Υγείας & Παιδείας Ελένη Γιαννούδη. 

«Σύμμαχοι στην ανακύκλωση οι μαθητές»

«Θέλω να ξέρετε πως το πρόγραμμα ανακύκλωσης 
Followgreen το στηρίζετε εσείς οι μαθητές. Είστε οι 
πρωταγωνιστές και οι καλύτεροι σύμμαχοί μας στην 
προσπάθειά μας για την αύξηση της ανακύκλωσης και την 
προστασία του περιβάλλοντος. Χωρίς τη δική σας στήριξη 
και συμμετοχή καμία δικιά μας ενέργεια δε θα μπορούσε 
να υποστηριχθεί και δε θα είχε κανένα αποτέλεσμα. Εσείς 
είστε οι σύμμαχοί μας, που μεταφέρετε στα σπίτια και 
στους φίλους σας το μήνυμα για ένα καθαρό περιβάλλον. 
Θέλω να πω ένα μεγάλο ευχαριστώ σε εσάς, στη διευ-
θύντρια και στους εκπαιδευτικούς σας, για τη συμβολή 
και τη στήριξη σας στον μαραθώνιο ανακύκλωσης και 
περιμένω να σας δω σε μία από τις πρώτες θέσεις στη 
λήξη της σχολικής χρονιάς» δήλωσε, μεταξύ άλλων, ο 
δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, μιλώντας στα παιδιά 
και στους εκπαιδευτικούς.

Followgreen για την ανακύκλωση
στα σχολεία του Δήμου μας

Με εντυπωσιακά αποτελέσματα συνεχίζεται  
ο 5ος «Σχολικός Μαραθώνιος Ανακύκλωσης»

Δείτε το video  
της εκδήλωσης εδώ

https://youtu.be/z8PWJ2el-2A


44 | ΜΑΡΤΙΟΣ 2024 | ΕΧΟΥΜΕ ΝΕΑ

ΑΝΑΨΥΧΗ 

Ένα αστικό πάρκο για όλη τη Θεσσαλονίκη

Ένα πολύ ενδιαφέρον αφιέρωμα στο Ελαιόρεμα, 
παρουσίασε η ενημερωτική ιστοσελίδα thes.gr. Το 
αφιέρωμα αναδεικνύει το σπουδαιότερο αστικό πάρκο 
της Θεσσαλονίκης, καθώς επίσης και τις δυνατότητες 
που προσφέρει στους κατοίκους όχι μόνο του Δήμου 
Πυλαίας Χορτιάτη για ποικιλόμορφη ψυχαγωγία. 

Σύμφωνα με το δημοσίευμα, το Ελαιόρεμα στην Πυλαία 
αποτελεί ένα μοναδικό «κόσμημα» για την πόλη της 
Θεσσαλονίκης και ένα ξεχωριστό τόπο αναψυχής και 
άθλησης για μικρούς και μεγάλους.

Το αστικό πάρκο ανάμεσα στην Πυλαία, τα Κωνσταντι-
νουπολίτικα και τη Μαλακοπή, ξεχωρίζει για τη μεγάλη 
του έκταση και το πλούσιο φυσικό του περιβάλλον. 
Κρυφά και φανερά μονοπάτια, πανύψηλα δέντρα και 
πυκνή βλάστηση από τη μία, γεφυράκια, γήπεδα, ακόμη 
και διατηρητέα μνημεία από την άλλη.

ΕΛΑΙΟΡΕΜΑ ΠΥΛΑΙΑΣ
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Ένας χώρος που προσφέρει πληθώρα επιλογών για 
τους επισκέπτες του, που είτε τον επιλέγουν για περπά-
τημα, ηρεμία και ξεκούραση, είτε για κοινωνικοποίηση, 
αθλητισμό και παιχνίδι.

Η εύκολη πρόσβασή του από τον Περιφερειακό της 
Θεσσαλονίκης και ο χώρος πάρκινγκ, τον καθιστούν 
ιδιαίτερα δημοφιλή. 

Ελαιόρεμα Πυλαίας: Προτάσεις για όλους

Το Ελαιόρεμα Πυλαίας διαθέτει μία ποικιλία προτάσεων 
για τους επισκέπτες του.

Είναι γεμάτο περιπατητικές και ποδηλατικές διαδρομές 
και αποτελεί βασικό προορισμό για όσους θέλουν 
να έρθουν σε επαφή με το περιβάλλον. Το μονοπάτι 
αναπτύσσεται παράλληλα με το ρέμα ενώ συνεχίζει 
κατηφορικά και το παλιό μονοπάτι.

Στη βόλτα σας, εκτός των άλλων, θα συναντήσετε δέ-
ντρα, λουλούδια, διάφορα φυτά και βότανα, όμορφα 
γεφυράκια και μεγάλους διαδρόμους για να κάνετε 
ποδήλατο, skating και rollers.

Γήπεδα μπάσκετ, ποδοσφαίρου και υπαίθριο γυμναστή-
ριο με όργανα γυμναστικής προσφέρουν τη δυνατότητα 
άθλησης ενώ το πάρκο προτιμάται ιδιαίτερα για την 
πεζοπορική του διαδρομή ανάμεσα στη βλάστηση.

Κατά καιρούς στο Ελαιόρεμα της Πυλαίας πραγματο-
ποιούνται διάφορες δράσεις και γιορτές, με μουσική, 
υπαίθρια μαθήματα γιόγκα και άλλα.

Το Παλαιοχριστιανικό Γεφύρι, ένα υπέροχο 
μνημείο

Στο Ελαιόρεμα της Πυλαίας θα συναντήσετε και το 
Παλαιοχριστιανικό Γεφύρι (Καμάρα Πυλαίας), το οποίο 
ένωνε την Πυλαία με τον Χορτιάτη, ως τμήμα της Εγνα-
τίας οδού.

Η πέτρινη γέφυρα, η οποία δεν έχει αποκαλυφθεί ολό-
κληρη και βρίσκεται στη συμβολή της Περιφερειακής 
τάφρου με το Ελαιόρεμα, αποτελούσε τμήμα ενός 
λιθόστρωτου δρόμου που ένωνε τις δύο περιοχές.

Ο χώρος είναι χαρακτηρισμένος ως αρχαίο μνημείο 
από το υπουργείο Πολιτισμού και αποτελεί τοπόσημο 
της Πυλαίας και ολόκληρου του δήμου.
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Το Πάρκο των Σκύλων

Στο Ελαιόρεμα της Πυλαίας, σε ειδικά διαμορφωμένο 
χώρο, που απλώνεται σε δύο στρέμματα, οι τετράποδοι 
φίλοι μας έχουν το δικό τους πάρκο για να… ξεσκάνε. 
Πρόκειται για το «Πάρκο των Σκύλων».

Μια περιφραγμένη, προστατευμένη έκταση εντός του 
Ελαιορέματος, όπου τα κατοικίδια διαθέτουν δικό τους 
χώρο για παιχνίδι, με ειδικές κατασκευές για την άθληση 
και την ψυχαγωγία τους, τόπος έλξης για τους φιλόζωους 
και ειδικά για όσους αναζητούν μεγάλους, ελεύθερους 
χώρους για βόλτα και παιχνίδι με τον σκύλο τους.

Πηγή: thes.gr
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Ο πρόεδρος της Κεντρικής Αγοράς Θεσσαλονίκης Α.Ε. 
μας μιλάει για την κοινωνική πρωτοβουλία που έχει 
κερδίσει τα εύσημα όλης της Ευρώπης

Γέννημα της οικονομικής κρίσης, η πρωτοβουλία του «κοινωνικού πιάτου» 
(Social Plate), αναπτύχθηκε στην περίοδο της πανδημίας και απέδειξε σε 
όλη την Ευρώπη, όσο κι αν μας φαίνεται παράξενο , ότι η Ελλάδα μπορεί να 
τα καταφέρει εκεί που άλλες χώρες υστερούν. Η ιδέα γεννήθηκε μέσα στην 
Κεντρική Αγορά της Θεσσαλονίκης και όπως μας εξηγεί ο πρόεδρος της 
Θεόδωρος Παπαδόπουλος είναι μία προσπάθεια η οποία μπορεί να δώσει 
λύση όχι μόνο στο επισιτιστικό πρόβλημα, αλλά να περιορίσει την ανεργία 
και να ανακουφίσει το περιβαλλοντικό. Στην πρωτοβουλία συμμετέχουν 
σήμερα 70 έμποροι και πάνω από 100 φορείς της πόλης. 

Πως δημιουργήθηκε η πρωτο-
βουλία Social Plate; Προέκυψε 
λόγω της πανδημίας; 

Την ιδέα του «Social Plate” ανέπτυξε 
η Κ.Α.Θ. Α.Ε. το 2018 ως συμβολή 
στην προσπάθεια αντιμετώπισης των 
προβλημάτων της φτώχειας και του 
κοινωνικού αποκλεισμού και στην 
ανάγκη προστασίας του περιβάλ-
λοντος. Σκοπός του προγράμματος 
είναι η σίτιση των ασθενέστερων 
κοινωνικά ομάδων, η παροχή εργα-
σίας σε μακροχρόνια ανέργους και 
ο περιορισμός απώλειας τροφίμων. 
Αναπόσπαστο κομμάτι του είναι η 
διάδοση της λύσης αυτής σε όλα τα 
κοινωνικά στρώματα και η ενεργή 
τους συμμετοχή για αλλαγή πλεύ-
σης και νοοτροπίας σε ό,τι αφορά 
θέματα απώλειας τροφίμων. Κατά 
τη διάρκεια της πανδημίας αυτή η 
πρωτοβουλία είχε ήδη 2 χρόνια 
λειτουργίας. 

Ποια ήταν η σπερματική ιδέα 
και που αποσκοπούσε; 

Η ιδέα αυτή γεννήθηκε από την 
παρατήρηση των τεράστιων πο-
σοτήτων φρούτων και λαχανικών, 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ  
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ
“Social Plate”: η λύση του
επισιτιστικού προβλήματος
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τα οποία μέσω των απορριμμάτων 
κατέληγαν στις χωματερές. 

Πως οργανώθηκε στη συνέ-
χεια και ποιοι οι εταίροι που 
συμμετέχουν σε αυτή; 

Το 2017 στο πλαίσιο του προ-
γράμματος INTERREG V-A Ελλάδα 
- Βουλγαρία 2014-2020 και το 
έργο Supporting Social Enterprises 
in combating poverty and social 
exclusion («Social Plate”), ιδρύθηκε 
η Αστική μη Κερδοσκοπική Εταιρεία 
με την επωνυμία «Κοινωνική Επισι-
τιστική Βοήθεια Αστική μη Κερδο-
σκοπική Εταιρεία» με εταίρους την 
Κεντρική Αγορά Θεσσαλονίκης ΑΕ 
(Κ.Α.Θ. Α.Ε.) ως επικεφαλής και το 
Διεθνές Ινστιτούτο Εκπαίδευσης, Τε-
χνόπολις. Στο τέλος του 2019, που 
ήταν και το τέλος του προγράμματος 
INTERREG V-A Ελλάδα – Βουλγαρία 
2014-2020, η Κ.Α.Θ. ΑΕ συνέχισε 
την λειτουργία του «Social Plate», 
και από τον Νοέμβριο 2022 η Κ.Α.Θ. 
Α.Ε. αναδείχθηκε νέος συνδικαιού-
χος του έργου LIFE-IP CEI Greece 
με τίτλο Δράσεις επίδειξης για την 
πρόληψη παραγωγής αποβλήτων 
τροφίμων και περισσευμάτων που 
συντονίζεται από το Πράσινο Ταμείο 
του Υπουργείου Περιβάλλοντος. 

Από πού προέρχονται αυτά τα 
τρόφιμα, τι ακριβώς είναι (αν 
έχουν ημερομηνία λήξεως), 
πόσοι έμποροι συμμετέχουν και 
ποιο το μέγεθος της ποσότητας 
που διακινείτε; 

Κάθε μέρα, έμποροι της Κ.Α.Θ. Α.Ε 
παραδίδουν μη εμπορεύσιμα προϊ-
όντα στο γραφείο διαχείρισης οργα-
νικών υπολειμμάτων της εταιρείας 
και υπό την εποπτεία του υπευθύνου 
για τον ποιοτικό έλεγχο τα προϊόντα 
διαχωρίζονται σε κατάλληλα για 

κατανάλωση και μη. Με τον όρο μη 
εμπορεύσιμα εννοούμε τρόφιμα που 
δεν έχουν το αναμενόμενο σχήμα, 
ή έχουν κάποιο χτύπημα ή δεν είναι 
το φρέσκο που θα πουληθεί εύκολα 
στο αγοραστικό κοινό. Οι έμποροι 
που συμμετέχουν μέχρι στιγμής 
στο πρόγραμμα ξεπερνούν τους 
70. Από το 2018 που ξεκινήσαμε 
μέχρι σήμερα, η ομάδα του «Social 
Plate” διαχειρίστηκε 1444,295 
τόνους φρούτων και λαχανικών 
από τους οποίους ανακτήθηκαν και 
προσφέρθηκαν 1070,179 τόνοι 
σε συνανθρώπους μας. 

Στο πλαίσιο αυτής της προ-
σπάθειας έχει δημιουργηθεί η 
πλατφόρμα δωρεάς και λήψης 
τροφίμων «Food angels». Ποια 
είναι η λειτουργία της και πως 
συμβάλλει; 

Στην πλατφόρμα Food Angels μπο-
ρεί να εγγραφεί όποιος θέλει να 
διαθέσει τρόφιμα, όποιος χρειάζεται 
τρόφιμα (φορέας που ασχολείται με 
τον επισιτισμό ευπαθών ομάδων) 
και όποιος μπορεί να βοηθήσει εθε-
λοντικά όλη αυτή την προσπάθεια. 
Οι φορείς που εγγράφονται στην 
πλατφόρμα ενημερώνονται σχεδόν 
καθημερινά με SMS για τις διαθέ-

σιμες ποσότητες τροφίμων. Μέσω 
του SMS μπορούν να δηλώσουν τις 
ποσότητες που επιθυμούν και να 
περάσουν την ίδια ή το αργότερο 
την επόμενη μέρα και να παραλά-
βουν. Βέβαια υπάρχει και συνεχής 
τηλεφωνική επικοινωνία με τους 
εκπροσώπους κάθε φορέα. Στόχος 
είναι η ταυτόχρονη ενημέρωση όλων 
των φορέων για τις διαθέσιμες 
ποσότητες και η άμεση εκδήλωση 
ενδιαφέροντος από τη μεριά των 
φορέων. 

Πόσοι συμμετέχουν μέχρι στιγ-
μής σε αυτή τη δράση που ξεκί-
νησε από την Κεντρική Αγορά 
Θεσσαλονίκης; 

Οι εγγεγραμμένοι φορείς αγγίζουν 
τους 100. Σε αυτούς τους φορείς 
ανήκουν τα Κοινωνικά Παντοπωλεία 
των Δήμων της Περιφέρειας Κεντρι-
κής Μακεδονίας, συσσίτια Ιερών 
Ναών, ΜΚΟ, ΚΟΙΝΣΕΠ, Σύλλογοι, 
Συλλογικότητες και εθελοντικές 
ομάδες και γενικότερα μπορεί να 
απευθυνθεί σε εμάς οποιοσδήποτε 
φορέας ασχολείται με τον επισιτισμό 
ευπαθών ομάδων. Ανάλογα με την 
εποχή και τη διαθεσιμότητα δικών 
τους εθελοντών, διαμορφώνεται 
και η επισκεψιμότητά τους. 
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Πως αντιμετώπισε η Ευρώπη 
όλη αυτή την κοινωνική δια-
δικασία; Υπάρχει συνεργασία 
μέσω προγραμμάτων ή του 
Πράσινου Ταμείου; 

Η Ευρώπη βλέπει πολύ θετικά αυτή 
την κοινωνική διαδικασία και έτσι η 
πρωτοβουλία μας αυτή συγκεντρώ-
νει πολλά θετικά σχόλια και διακρί-
σεις. Φυσικά και υπάρχει συνεργασία 
μέσω ευρωπαϊκών προγραμμάτων. 
Όπως προείπαμε, ξεκινήσαμε με τη 
βοήθεια προγράμματος Interreg 
και συνεχίζουμε με πρόγραμμα του 
Πράσινου ταμείου. 

Πόσο σημαντική είναι και πόσο 
μπορεί να βοηθήσει την συ-
γκεκριμένη προσπάθεια η συ-
νεργασία σας με την Τοπική 
Αυτοδιοίκηση; 

Η συνεργασία με την Τοπική Αυτοδι-
οίκηση είναι σημαντική διότι, μέσω 
των κοινωνικών παντοπωλείων ή 
άλλων δομών των Δήμων, μπορούν 
φρούτα και λαχανικά να φτάνουν 
σε ανθρώπους που βρίσκονται σε 
ανάγκη. Επίσης, με την ενεργή συμ-
μετοχή όλων μπορεί να αλλάξει και 
η νοοτροπίας σε ό,τι αφορά θέματα 
απώλειας τροφίμων αλλά και προ-
στασίας του περιβάλλοντος, διότι 
σώζοντας την τροφή, μειώνονται 
και τα οργανικά απορρίμματα. 

Με τον δήμαρχο μας Ιγνάτιο 
Καϊτεζίδη συναντηθήκατε πρό-
σφατα στο δημαρχείο Πανορά-
ματος. Τι συζητήθηκε και που 
εστιάζεσαι η συνεργασία σας 
με τον δήμο Πυλαίας Χορτιάτη;

Με τον Δήμαρχο συναντηθήκαμε και 
συζητήσαμε τους άξονες της πρωτο-
βουλίας μας και τις αρχές της δράσης 
για τη διάσωση της τροφής, δράσης 

που περιλαμβάνεται στο συνολικό 
πρόγραμμα της ΕΕ με τίτλο «Από το 
χωράφι στο πιρούνι» (From farm to 
fork). Συζητήσαμε τους τρόπους για 
βελτίωση της συνεργασίας μας με τις 
δομές κοινωνικής αλληλεγγύης του 
Δήμου και τις πιθανές πρωτοβουλίες 
στην κατεύθυνση επίτευξης των 
κοινών μας στόχων, όπως π.χ την 
επέκταση της δράσεις στις Λαϊκές 
Αγορές του Δήμου. 

Η πρωτοβουλία σας εξ όσων 
γνωρίζω έχει συγκεντρώσει 
πολλά θετικά σχόλια και δια-
κρίσεις. Μιλήστε μας γι’ αυτό…

Το 2019 η δράση μας «Social Plate» 
αναδείχθηκε η πιο πετυχημένη καλή 
πρακτική του έργου Bioregio. Το 
2022 το Social Plate, επιλέχθηκε 
να παρουσιαστεί στην Ετήσια Εκδή-
λωση του Interreg στις Βρυξέλλες, 
(Interreg Annual Event 2022), στην 
κατηγορία Social Innovation, ως 
ένα από τα τρία καλύτερα προγράμ-
ματα που έχουν πραγματοποιηθεί 
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Και το πιο 

πρόσφατο, το 2023 η Διεθνής Ομο-
σπονδία Κεντρικών Αγορών (World 
Union of Wholesales Markets) στη 
Φθινοπωρινή επισκόπηση του 
2023, περιλαμβάνει τη Δράση 
της ΚΑΘ «SOCIAL PLATE» στις 
σημαντικότερες προσπάθειες που 
γίνονται από τις Αγορές της Ευρώ-
πης για τη διάσωση της τροφής, τη 
μείωση των οργανικών αποβλήτων 
και τη στήριξη των ανθρώπων που 
βρίσκονται σε ανάγκη. Η δράση της 
Κεντρικής Αγοράς Θεσσαλονίκης, 
όπως φαίνεται αποτελεί μία από 
τις σημαντικότερες πρακτικές στον 
τομέα αυτό σε όλη την Ευρώπη.

Συνοψίζοντας τα οφέλη αυτής 
της πρωτοβουλίας τι μήνυμα 
στέλνετε;

Τα οφέλη αυτής της πρωτοβουλίας 
είναι κοινωνικά αλλά και περιβαλλο-
ντικά και οικονομικά. Η τροφή για να 
παραχθεί απαιτεί πόρους (εργασία 
των αγροτών, κόστος εφοδίων, 
ενέργεια, μεταφορές κλπ), όταν 
καταστρέφεται πάνε χαμένοι και 
όλοι οι πόροι που χρησιμοποιήθηκαν 
για να παραχθεί, με τη διάσωσή της 
πετυχαίνουμε τριπλό κέρδος: Κοινω-
νικό - Οικονομικό – Περιβαλλοντικό. 
Σύμφωνα με τα στοιχεία Διεθνούς 
Οργανισμού Τροφίμων και Γεωργίας 
(FAO) του Ο.Η.Ε περίπου 30% των 
παραγόμενων τροφίμων χάνεται σε 
όλους τους κρίκους της αλυσίδας της 
αγροδιατροφής, ποσοστό που είναι 
απαραίτητο για τη διατροφή των 
ασθενέστερων κοινωνικά ομάδων. 
Η ύπαρξη αυτής της πρωτοβουλίας, 
μόνο θετικά αποτελέσματα μπορεί να 
έχει. Περιβαλλοντικά επιτυγχάνουμε 
επίσης την μείωση των οργανικών 
αποβλήτων αλλά και την παραγωγή 
βιοαερίου με τις ποσότητες που 
οδηγούνται στα απόβλητα. 
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Πρωταθλητές στην ανθρωπιά και την αλληλεγγύη

Σκοπός του προγράμματος είναι η σίτιση των 
ασθενέστερων κοινωνικά ομάδων, η παροχή εργα-
σίας σε μακροχρόνια ανέργους και ο περιορισμός 
της απώλειας τροφίμων. Αναπόσπαστο κομμάτι του 
είναι η διάδοση της λύσης αυτής σε όλα τα κοινωνικά 
στρώματα και η ενεργή τους συμμετοχή για αλλαγή 
πλεύσης και νοοτροπίας σε ό,τι αφορά θέματα απώ-
λειας τροφίμων.

Κάθε μέρα, έμποροι της Κ.Α.Θ. Α.Ε παραδίδουν 
ποσότητες μη εμπορεύσιμων οπωροκηπευτικών στο 
«Social Plate» και υπό την εποπτεία του υπευθύνου 
ποιοτικού ελέγχου τα προϊόντα διαχωρίζονται σε 
κατάλληλα προς κατανάλωση και μη. Κατόπιν με τη 

βοήθεια εθελοντών από τους φορείς που επωφελούνται από το πρόγραμμα ανασυσκευάζονται. Κοι-
νωνικοί φορείς της περιφέρειας (Κοινωνικά Παντοπωλεία, Μη Κυβερνητικές Οργανώσεις, Συσσίτια 
Εκκλησιών, Συλλογικότητες κ.α.) συνεργαζόμενοι με το πρόγραμμα παραλαμβάνουν τα ανακτημένα 
προϊόντα και τα διανέμουν μαγειρεμένα ή μη, σε ευπαθείς ομάδες της κοινωνίας μας. Έτσι, άστεγοι, 
άνεργοι, πρόσφυγες και όσοι χρειάζονται ένα πιάτο φαγητό, το έχουν χάρη στην εθελοντική συμμετοχή 
όλων αυτών των ανθρώπων που συνεργάζονται με το «Social Plate”.

Από το ξεκίνημα του έργου, στις 23/04/2018 μέχρι τις 31/12/2023, η ομάδα του «Social 
Plate” διαχειρίστηκε 1444,295 τόνους φρούτων και λαχανικών από τoυς οποίους ανακτήθηκαν και 
προσφέρθηκαν 1070,179 τόνοι σε συνανθρώπους μας. Ταυτόχρονα αποτράπηκε η μετατροπή όλης 
αυτής της ποσότητας τροφίμων σε οργανικό απόβλητο.

Στο πλαίσιο του προγράμματος INTERREG V-A Ελλάδα – Βουλγαρία 2014-2020, οι δύο συνεργα-
ζόμενες χώρες υλοποιούν το έργο Supporting Social Enterprises in combating poverty and social 
exclusion («Social Plate”). Τον Απρίλιο 2018 η ΚΑΘ ίδρυσε την «Κοινωνική Επισιτιστική Βοήθεια 
Αστική μη Κερδοσκοπική Εταιρεία» με διακριτικό τίτλο «Social Plate”. Ο άξονας της δράσης του έργου 
αφορά στην καταπολέμηση της φτώχειας και του κοινωνικού αποκλεισμού και στη στήριξη κοινωνικών 
φορέων που έχουν τους ίδιους στόχους. 

Tο Social Plate, επιλέχθηκε να παρουσιαστεί στην Ετήσια Εκδήλωση του Interreg, (Interreg Annual 
Event 2022), στην κατηγορία Social Innovation, ως ένα από τα τρία καλύτερα προγράμματα που έχουν 
πραγματοποιηθεί στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Η δράση της Κεντρικής Αγοράς Θεσσαλονίκης Α.Ε. (Κ.Α.Θ. 
Α.Ε.) αφορά στην διάσωση τροφής και την προσφορά της σε ανθρώπους που έχουν ανάγκη.

Την πρωτοποριακή ιδέα του  
«Κοινωνικού Πιάτου” (Social Plate) 
ανέπτυξε η Κεντρική Αγορά Θεσσα-
λονίκης (Κ.Α.Θ.) Α.Ε. ως συμβολή 
στην προσπάθεια αντιμετώπισης των 
προβλημάτων της φτώχειας και του  
κοινωνικού αποκλεισμού και στην  
ανάγκη προστασίας του περιβάλλοντος. 
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ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ 

Σύμφωνα με έρευνα σε θέματα  
οργάνωσης, διακυβέρνησης,  
οικονομικής διαχείρισης, υπηρεσιών, 
βιωσιμότητας και πολιτικής  
προστασίας στους δήμους της χώρας.

ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΙΚΕΣ ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ 

Στους κορυφαίους ο δήμος μας 

Στους δήμους με την καλύτερη συνολική επίδοση 
σε θέματα οργάνωσης, διακυβέρνησης, οικονομικής 
διαχείρισης, υπηρεσιών, βιωσιμότητας και πολιτικής 
προστασίας περιλαμβάνεται ο δήμος «Πυλαίας Χορτιά-
τη, σύμφωνα με τον Δείκτη Αποτελεσματικότητας 
Δήμων του 2023. Τη λίστα των αποτελεσματικότερων 
δήμων δημοσιεύει το Κέντρο Φιλελεύθερων Μελετών 
σε συνεργασία με το Κέντρο Διεθνούς και Ευρωπαϊκής 
Πολιτικής Οικονομίας και Διακυβέρνησης (ΚεΔΕΠΟΔ) 
του Τμήματος Πολιτικής Επιστήμης και Διεθνών Σχέσεων 
του Πανεπιστημίου Πελοποννήσου.

Σύμφωνα με δημοσίευμα της «Καθημερινής», με τον 
νέο νόμο 5056/2023 που ψηφίστηκε τον Σεπτέμβρη 
προβλέπεται ότι οι δήμοι με τις κατευθυντήριες της 
κεντρικής κυβέρνησης θα ξεκινήσουν τη συλλογή των 
απαραίτητων στοιχείων, ώστε εν συνεχεία να είναι δυνατή 
η αξιολόγηση των επιδόσεών τους, βάσει συγκεκριμένων 
δεικτών που θα αποφασίσει το υπουργείο Εσωτερικών. 
Σύμφωνα με τους πρωτεργάτες της έρευνας, μόνο 32 
δήμοι σε σύνολο 332 δέχθηκαν 
να επαληθεύσουν τα στοιχεία και 
να προσθέσουν λεπτομέρειες 
για τον κάθε τομέα, αναδεικνύ-
οντας ως βασικό πρόβλημα 
την αδυναμία συνεργασίας και 
διαφάνειας των δήμων. Όπως 
επισημαίνεται, για να αλλάξει 
αυτή η κουλτούρα θα πρέπει να 
υπάρχουν ποινές για μη συμ-
μόρφωση αλλά και κίνητρα 
στους πιο αποδοτικούς, όπως 
έγινε με τους προϋπολογι-
σμούς και το Παρατηρητήριο 
της Οικονομικής Αυτοτέλειας 
των ΟΤΑ.

Έρευνα για την πολιτική προστασία

Αλλά και στην  προετοιμασία του μηχανισμού Πολιτικής 
Προστασίας των δήμων της χώρας για την αντιμετώπιση 
εκτάκτων αναγκών και τη διαχείριση των συνεπειών 
από την εκδήλωση φυσικών φαινομένων, ο Δήμος 
Πυλαίας Χορτιάτη βρίσκεται μεταξύ των κορυφαίων, 
σύμφωνα με τον έλεγχο τον οποίο διενήργησε το 2023 
ο Τομέας Περιβάλλοντος Ενέργειας και Επικοινωνιών 
της Μονάδας Επιθεώρησης και Ελέγχων της Εθνικής 
Αρχής Διαφάνειας. 

Σύμφωνα με δημοσίευμα του makthes.gr, η αξιολόγηση 
έγινε με βάση ερωτηματολόγιο το οποίο ανέπτυξε η 
ΕΑΔ έχοντας ως βάση τα διαλαμβανόμενα στα Σχέδια 
Αντιμετώπισης Έκτακτων Αναγκών από την εκδήλωση 
φυσικών καταστροφών τα οποία συντάχθηκαν από τη 
Γενική Γραμματεία Πολιτικής Προστασίας. Πρόκειται για 
τέσσερα επί μέρους Σχέδια με τις κωδικές ονομασίες: 
Δάρδανος, που αφορά στην αντιμετώπιση πλημμυρικών 
φαινομένων, Βορέας, για αντιμετώπιση χιονοπτώσεων 
και παγετού, Εγκέλαδος για αντιμετώπιση σεισμών και 
Ιόλαος για αντιμετώπιση δασικών πυρκαγιών. 

Όμως αναφέρει το δημοσίευμα, σύμφωνα με τις επι-
δόσεις στα τέσσερα επιμέρους Σχέδια Αντιμετώπισης 
Έκτακτων Αναγκών, οι δήμοι Πυλαίας-Χορτιάτη, Αρ-
χαίας Ολυμπίας και Μύκης καταλαμβάνουν τη 2η θέση 
με ποσοστό 82%, ενώ στην πρώτη θέση βρίσκεται ο 
Δήμος Θέρμης με ποσοστό 88%. Από την περιφερει-
ακή ενότητα Θεσσαλονίκης οι τρεις επόμενοι με την 
καλύτερη συνολική επίδοση είναι οι δήμοι Δέλτα με 
69%, Θεσσαλονίκης με 65% και Βόλβης με 62%.
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ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΔΡΑΣΗ ΠΡΟΛΗΨΗΣ και πρώι-
μης διάγνωσης της ακουστικής 
ικανότητας με τίτλο «Αγαπήστε 
τα αυτιά σας» πραγματοποιήθη-
κε στο ΚΑΠΗ Ασβεστοχωρίου 
του Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη,  
από τον Δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη 
σε συνεργασία με το Ελληνικό 
Διαδημοτικό Δίκτυο Υγιών Πό-
λεων (ΕΔΔΥΠΠΥ) και την Εταιρεία 
AKOUSTIKA MEDICA. 

Οι εξετάσεις συμπεριλάμβαναν, 
δωρεάν προληπτικό έλεγχο ακου-
στικής ικανότητας (ωτοσκόπηση) 
που πραγματοποιείται από συνερ-
γαζόμενο ΩΡΛ Ιατρό. Πραγματοποι-
ήθηκαν στο Δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη 
σε συνεργασία με τον ιατρό Χει-
ρούργο–Ωτορινολαρυγγολόγο 
Γεώργιο Αριτζίδη και τον συντο-
νισμό της Υπεύθυνης Υποδοχής 
και Εξυπηρέτησης Πελατών 
της συνεργαζόμενης εταιρεί-

ας Ελισάβετ Παπαθεοδώρου. 
Εξετάστηκαν συνολικά 49 πολίτες 
και σύμφωνα με τα αποτελέσματα 
22 από αυτούς είχαν ύποπτα ευ-
ρήματα ήπιας ή βαριάς ακουστικής 
απώλειας.

Τη δράση χαιρέτισε ο δήμαρχος 
Πυλαίας Χορτιάτη Ιγνάτιος Κα-
ϊτεζίδης ο οποίος μεταξύ άλλων 
τόνισε «Η πρόληψη σώζει ζωές και 
διευκολύνει τη θεραπεία. Αυτό επι-
διώκουμε και με το πρόγραμμα “αγα-
πήστε τα αυτιά σας”, προσφέροντας 
δωρεάν εξετάσεις στους συμπολίτες 
μας. Η υγεία είναι πάνω απ’ όλα».

Χαιρετισμό απηύθυνε επίσης και ο 
Πρόεδρος του ΕΔΔΥΠΠΥ και π. 
Περιφερειάρχης Αττικής Γιώρ-
γος Πατούλης, σημειώνοντας ότι 
«Ο θεσμός των ΚΕΠ Υγείας αποτελεί 
σημαντικό εργαλείο βοήθειας για 
όσους συνανθρώπους μας έχουν 
ανάγκη, δίνοντας τους τη δυνατό-

τητα να υποβάλλονται σε εξετάσεις 
πρόληψης όπως αυτή. Η βαρηκοΐα 
και σε μακροχρόνια βάση, μπορεί 
να οδηγήσει σε κατάθλιψη καθώς 
επίσης και σε νόσο Alzheimer (άνοια) 
αν δεν αντιμετωπιστεί έγκαιρα βάσει 
σχετικών ερευνών».

Από τη μεριά της η Γενική Διευθύ-
ντρια του ΕΔΔΥΠΠΥ Μαρία Κουρή 
δήλωσε ότι «Σύμφωνα με τις κα-
τευθύνσεις του Π.Ο.Υ, μέσα από το 
ΕΔΔΥΠΠΥ και τα ΚΕΠΥ Υγείας, δου-
λεύουμε καθημερινά με την υγεία 
των πολιτών να παραμένει βασική 
επιλογή μας».

Βασικός στόχος των ΚΕΠ Υγείας 
είναι η ενημέρωση όλων των πολι-
τών και η διοργάνωση προληπτικών 
εξετάσεων για 12 κύρια νοσήματα, 
προτεινόμενα από τον Παγκόσμιο 
Οργανισμό Υγείας, για τα οποία 
έχει αποδειχθεί με μελέτες πως η 
έγκαιρη προληπτική παρέμβαση 
και ανίχνευση τυχόν συμπτωμάτων 
κρίνεται αποτελεσματική και μπορεί 
να σώσει ζωές. 

«ΑΓΑΠΗΣΤΕ τα αυτιά σας»
Δωρεάν προληπτικός έλεγχος ακουστικής ικανότητας σε 50 πολίτες
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Οι «ΑΟΡΑΤΕΣ ΠΟΛΕΙΣ»  
μάγεψαν το κοινό

ΜΕ ΔΥΟ ΔΙΑΚΕΚΡΙΜΕΝΕΣ ΜΟΥΣΙΚΟΥΣ την  Ηρώ Μενέγου 
(πιάνο) και την Λυδία Λινάρδου (πιάνο) ξεκίνησε ο νέος κύκλος 
συναυλιών “88 x 2: Twin Piano Magic”. Η συναυλία με τίτλο 
«Αόρατες Πόλεις» που πραγματοποιήθηκε στο αμφιθέατρο 
«Σταύρος Κουγιουμτζής» ενθουσίασε το κοινό. 

Σχεδιάστηκε για να γεφυρώσει τη σύγχρονη μουσική δημιουρ-
γία μεταξύ Ελλάδας και Ρουμανίας με αφορμή τις πολιτιστικές 
πρωτεύουσες της Ελευσίνας και της Τιμισοάρα για το έτος 2023. 
Κάθε έργο σχετίζεται με μία από τις «Αόρατες Πόλεις» όπως αυτές 
περιγράφονται από τον Ίταλο Καλβίνο στο ομώνυμο βιβλίο του. 

Η αφαιρετική και συχνά μινιμαλιστική αισθητική των περισσοτέ-
ρων έργων με μικρά σημεία λόγου και κίνησης επέτρεψαν στους 
ακροατές να φανταστούν εικόνες διαφορετικών πόλεων μακριά 
από τη συνηθισμένη όψη τους. 

Η Ηρώ Μενέγου έχει γράψει και επιμεληθεί μουσική για θεατρικές 
παραστάσεις ενώ συνεργάστηκε με το Κρατικό Θέατρο Βορείου 
Ελλάδος στην παράσταση “Η Μάνα Κουράγιο και τα παιδιά της” 
ως μουσικός επί σκηνής. Έχει εμφανιστεί σε μουσικά φεστιβάλ και 
συναυλίες σε Αυστρία, Βέλγιο, Γαλλία, Γερμανία, Ελβετία, Ιταλία, 
Κύπρο, Ολλανδία και Ρουμανία. Από τη μεριά της η Λυδία Λι-
νάρδου, έχει εμφανιστεί ως σολίστ αλλά και ως μέλος σε σύνολα 
μουσικής δωματίου, σε συναυλίες κλασικής και σύγχρονης μουσικής 
στην Ελλάδα και την Ολλανδία, όπως το Φεστιβάλ Αισχυλείων στην 
Ελευσίνα, το φεστιβάλ Νύχτες Κλασικής Μουσικής του Μάαστριχτ, 
συναυλίες σύγχρονης μουσικής στο Ωδείο Αθηνών κ.α.

ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΩΔΕΙΟ
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ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΩΔΕΙΟ

Κύκλος Συναυλιών: classic come -up

ΔΥΟ ΝΕΟΙ, ΤΑΛΑΝΤΟΥΧΟΙ Ιταλοί πιανίστες, οι Vito Saulle 
και Michele Argentieri με ένα απαιτητικό πρόγραμμα γνω-
στών δεξιοτεχνικών πιανιστικών έργων με τον οποίο άνοιξε 
νέος κύκλος  των Classic Come Up συναυλιών. Πρόκειται 
για μία μοναδική σειρά μουσικών που αγκαλιάζει την αιώνια 
κομψότητα της κλασικής μουσικής και τη συνδυάζει με την 
παθιασμένη ενέργεια αναδυόμενων ταλέντων. Σε κάθε συ-
ναυλία, το κοινό έχει την ευκαιρία να απολαύσει τα μεγάλα 
αριστουργήματα της κλασικής μουσικής, παρουσιασμένα 
με σοφία και ερμηνευτική επιδεξιότητα από καταξιωμένους 
μουσικούς, ενώ ταυτόχρονα, νέοι καλλιτέχνες αναδύονται 
με πάθος και φρεσκάδα, προσφέροντας μια συναρπαστική 
εμπειρία για το κοινό. 

Κύκλος Συναυλιών: around the world in eighty notes

Ο ΚΥΚΛΟΣ AROUND THE WORLD IN 80 NOTES 
είναι μια ενδιαφέρουσα μουσική περιπέτεια που αποτελεί 
έναν ιδιαίτερο συνδυασμό κλασικής μουσικής και πολυ-
πολιτισμικών επιρροών. Εμπνευσμένη από το πνεύμα του 
κλασικού παραμυθιού του Ιουλίου Βερν, αυτή η σειρά 
συναυλιών προσφέρει στο κοινό έναν μοναδικό τρόπο να 
ταξιδέψει μουσικά σε διάφορα μέρη του κόσμου. Κάθε νότα 
που παιγμένη από τους εκπληκτικούς μουσικούς Δημήτρη 
Λεοντζάκο – Κλαρινέτο και Εύη Κυριαζίδου- πιάνο 
αποτελεί ένα βήμα προς μια νέα μουσική παράδοση, και 
κάθε κομμάτι ανοίγει ένα παράθυρο σε έναν διαφορετικό 
πολιτισμό.
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Η πρόσκληση πραγματοποιείται στο πλαίσιο της υλο-
ποίησης του νέου καλλιτεχνικού προγραμματισμού 
του 2024 που συμπεριλαμβάνει μεταξύ άλλων και τη 
στήριξη των καλλιτεχνών του δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη. 
Αναζητούνται καλλιτεχνικές προτάσεις δημιουργών, που 
δραστηριοποιούνται στους τομείς της μουσικής, της 
λογοτεχνίας, του θεάτρου και των εικαστικών ή στον 
συνδυασμό αυτών. 

Από τις προτάσεις που θα κατατεθούν θα επιλεγούν δύο 
προτάσεις που θα ενταχθούν στον καλλιτεχνικό προγραμ-
ματισμό του Δημοτικού Ωδείου Πυλαίας Χορτιάτη και 
το κόστος αυτών δεν θα ξεπερνάει τα 1.000€ για κάθε 
εκδήλωση (1240€  συμπεριλαμβανομένου του ΦΠΑ). 

Για την κάλυψη των οικονομικών απαραίτητη προϋπόθε-
ση να υπάρχουν τα αντίστοιχα παραστατικά (τιμολόγιο 
παροχής υπηρεσιών). Απαραίτητα δικαιολογητικά που 
πρέπει να κατατεθούν:
• Αναλυτική Πρόταση
• Βιογραφικό Σημείωμα του Καλλιτέχνη

Οι τεχνικές προδιαγραφές για τυχόν ηχητική κάλυψη κ.λπ. καλύπτεται από 
τους διοργανωτές μέχρι του ποσού των 250€ (συμπεριλαμβανομένου 
Φ.Π.Α). Τυχόν επιπλέον τεχνικές απαιτήσεις βαρύνουν και καλύπτονται από 
τις καλλιτεχνικές ομάδες, καλλιτέχνες που θα επιλεχθούν. 

Ημερομηνία έναρξης υποβολής προτάσεων ΠΕΜΠΤΗ 1 Φεβρουαρίου 2024 
και ημερομηνία λήξης υποβολής προτάσεων ΔΕΥΤΕΡΑ 18 Μαρτίου 2024 

Δικαίωμα υποβολής προτάσεων δεν έχουν όσοι διατηρούν σχέση εργασίας 
με την αντιδημαρχία και το Δημοτικό Ωδείο, ενώ η σύμπραξή τους με σύνο-
λα που καταθέτουν προτάσεις και πληρούν τις προϋποθέσεις της ανοιχτής 
πρόσκλησης είναι εφικτή. Καλλιτέχνες που επιλέχθηκαν προηγούμενα έτη 
έχουν δικαίωμα κατάθεσης νέας πρότασης μόνο εάν έχουν παρέλθει 4 
έτη από τυχόν προηγούμενη επιλογή τους. Οι προτάσεις θα αξιολογηθούν 
από τριμελή επιτροπή της που απαρτίζεται από την Αντιδήμαρχο Διεθνών 
Σχέσεων, Τεχνών και Αθλητικής Ανάπτυξης Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη 
Βίκυ Κανέλλου , την Καλλιτεχνική Διευθύντρια του Δημοτικού Ωδείου 
Πυλαίας-Χορτιάτη Ερατώ Αλακιοζίδου και ένα άτομο από το Καλλιτεχνικό 
Διδακτικό προσωπικό του Δημοτικού Ωδείου Πυλαίας Χορτιάτη.

Email Υποδοχής Προτάσεων: opencallconservatory@gmail.com

OPEN CALL 2024
σε τοπικούς δημιουργούς 

ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ ΕΚΔΗΛΩΣΗΣ ΕΝ-
ΔΙΑΦΕΡΟΝΤΟΣ για τέταρτη (4η) 
συνεχόμενη χρονιά, στους καλλι-
τέχνες που διαμένουν στον Δήμο 
Πυλαίας-Χορτιάτη και οι οποίοι θα 
ενταχθούν στον καλλιτεχνικό προ-
γραμματισμό του 2024 απευθύνει 
η αντιδημαρχία Διεθνών Σχέσεων, 
Τεχνών και Αθλητικής Ανάπτυξης 
Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη σε συ-
νεργασία με το Δημοτικό Ωδείο 
Πυλαίας-Χορτιάτη.

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ



Με κίνητρο την αγάπη του για την 
ζωντανή παράδοση και την ιστορία 
του τόπου του ένας συμπολίτης μας, 
ο Θεόδωρος Λαζαρίδης, πριν 
από 11 χρόνια, το 2013, άρχισε 
να συγκεντρώνει αρχειακό υλικό 
από παλιές φωτογραφίες. Μετά 
από προτροπή της συζύγου του 
και με τη βοήθεια του κινητού του 
άρχισε να συγκεντρώνει κατ’ αρχήν 
οικογενειακές φωτογραφίες από τη 

δική του οικογένεια, μια προσφυγική 
οικογένεια που ήρθε στην Ελλάδα 
και στο Πανόραμα το 1923 από τη 
Μικρά Ασία. 

Σύντομα όπως αναφέρουμε σε πα-
λαιότερο ρεπορτάζ (τεύχος 57-58 
Φεβρουάριος- Μάρτιος 2023) του 
περιοδικού μας η έρευνα του Θεό-
δωρου Λαζαρίδη που πριν βγει στη 
σύνταξη εργαζόταν ως νοσηλευτής 
επεκτάθηκε και σε άλλες συγγενικές 
και μη οικογένειες αλλά και σε πιο 
οργανωμένους τοπικούς φορείς, 
όπως η Ένωση Ποντίων Πανοράμα-
τος, η οποία χάρις στη βοήθεια του 
Γιώργου Αμβροσιάδη τον βοήθησαν 
σημαντικά. 

Σήμερα μέσα από έναν “θησαυρό” 
που έχει φτάσει περίπου τα 2000 
ευρήματα -στα οποία εκτός από 
φωτογραφίες συμπεριλαμβάνονται 
και παραδοσιακές ποντιακές συ-
νταγές- ξεδιπλώνεται κυριολεκτικά 
με ζωντανό τρόπο η ιστορία του 
Πανοράματος. Σε αυτό αναφέρεται 
σχετικό ρεπορτάζ του pontosnews.

Το ΑΡΣΑΚΛΙ μέσα από τις παλιές φωτογραφίες

ΙΣΤΟΡΙΕΣ ΡΕΤΡΟ
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// Η πρώτη ποδοσφαιρική ομάδα του Πανοράματος (φωτ.: Αρχείο Θεόδωρου Λαζαρίδη)

// Πανοραμίτες, το 1950, στον Άγιο Γεώργιο (φωτ.: Αρχείο Θ. Λαζαρίδη)

//  Η οικογένεια Λαζαρίδη το 1965 
 (φωτ.: Αρχείο Θ. Λαζαρίδη)



ΙΣΤΟΡΙΕΣ ΡΕΤΡΟ

ΕΧΟΥΜΕ ΝΕΑ | ΜΑΡΤΙΟΣ 2024 | 57

δεν υπήρχε τίποτα εδώ. Μόνο πέτρες 
και κάποιες λαμαρινοκατασκευές που 
ανήκαν σε Τούρκους. Οι συνθήκες 
διαβίωσης ήταν πολύ δύσκολες. Για 
παράδειγμα, η οκταμελής οικογένεια 
του παππού μου από την πλευρά της 
μητέρας μου ζούσε σε ένα δωματιάκι, 
το οποίο για χρόνια, αφού έγινε το 
σπίτι μας, χρησιμοποιούσαμε ως 
πλυσταριό. Ζούσαν με τα ζαρζαβατικά 
από τους μπαξέδες τους, το γάλα από 
τα ζώα τους και από τα λίγα αμπέ-
λια που είχαν, μέχρι που και αυτά 
καταστράφηκαν από ασθένειες. Να 
μην ξεχνάμε και το κρύο το χειμώνα, 
το οποίο ήταν ιδιαίτερα τσουχτερό 
μέσα στις παράγκες. Όμως, παρά τη 
φτώχεια και τη μεγάλη ταλαιπωρία οι 
πρόγονοί μας δεν το έβαλαν κάτω. 
Ήταν ευχαριστημένοι που μπορού-
σαν να ξαναστήσουν τη ζωή τους 
και με πολύ προσωπική εργασία 
κατάφεραν να διαμορφώσουν την 
περιοχή», σημειώνει ο Θεόδωρος 
Λαζαρίδης και αφήνει τις φωτογρα-
φίες του αρχείου του να μιλήσουν… 

gr (“Οι πρώτοι Πόντιοι πρόσφυγες 
στο Αρσακλί: Η εγκατάσταση και η 
καθημερινότητά τους στο σημερινό 
Πανόραμα Θεσσαλονίκης” του 
δημοσιογράφου Ρωμανού Κοντο-
γιαννίδη, 11/12/2023) το οποίο 
αναπάραχθηκε στη συνέχεια και 
από άλλα site. 

Πράγματι μέσα από τις φωτογρα-
φίες αυτές καταγράφεται η πορεία 
των κατατρεγμένων προσφύγων 
που παρά τις αντιξοότητες, κατά-
φεραν, με μεράκι και πίστη στον 
Θεό, να στήσουν την καινούργια 
τους ζωή στη νέα τους πατρίδα, τη 
μητέρα Ελλάδα. Έχτισαν σιγά-σιγά 
τα σπίτια τους, διαμόρφωσαν δρό-
μους και κατασκεύασαν εκκλησία, 
για να ασκούν τα θρησκευτικά τους 
καθήκοντα. Αλλά και εκεί που μα-
ζεύονταν μετά τις δουλειές τους, σε 
ένα καφενεδάκι που διαμόρφωσαν 
και υπό τους ήχους της κεμεντζέ 
«ταξίδευαν» με τα τραγούδια τους 
στα χώματα που αναγκάστηκαν 
να αφήσουν, κυνηγημένοι από το 
μαχαίρι των κεμαλιστών. 

«Σε αυτόν τον τόπο βρέθηκαν Πό-
ντιοι από διάφορες περιοχές. Τον 
επέλεξαν από μόνοι τους για την 
εγκατάστασή τους. Όταν έφτασαν, 

// Εικόνα από το καφενεδάκι το 1955 (φωτ.: Αρχείο Θεόδωρου Λαζαρίδη)

//  Στην Κομνηνών το 1939 (φωτ.: Αρχείο 
Θ. Λαζαρίδη)

//  Είναι από τον αγιασμό (1953 ή 1954) 
για τη θεμελίωση του καφενείου του  
Χαράλαμπου Σακκά  
(φωτ.: Αρχείο Θεόδωρου Λαζαρίδη)

//  Η εκκλησία του Αγ. Γεωργίου υπό 
κατασκευή (φωτ.: Αρχείο Θ. Λαζαρίδη)

//  Το πρώτο λεωφορείο Θεσσαλονίκης - 
Πανοράματος (φωτ.: Αρχείο Θ. Λαζαρίδη)
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Γεννήθηκε τον Μάιο του 1939, ο β’ παγκόσμιος πόλεμος ξεκίνησε τον 
Σεπτέμβριο 1939 και σε ηλικία 4 ετών ανέβηκε μαζί με την οικογένειά 
της στο τελευταίο τρένο που αναχώρησε από τη Θεσσαλονίκη για τα 
στρατόπεδα συγκέντρωσης. Είναι από τα 60 εβραιόπουλα προσχολικής 
ηλικίας της Θεσσαλονίκης που επέστρεψαν, όντας μικρή, υποσιτισμένη και 
άρρωστη. Κι όμως κατάφερε να σταθεί όρθια στη ζωή παρά τις δυσκολίες 
οι οποίες δεν σταμάτησαν μετά τα στρατόπεδα συγκέντρωσης. Υπολογίζεται 
ότι 12.000 παιδιά εβραϊκών οικογενειών της Θεσσαλονίκης χάθηκαν στα 
ναζιστικά στρατόπεδα του θανάτου –μόλις 365 σώθηκαν.

«ΔΕΝ ΘΕΛΩ 
ΝΑ ΞΕΧΑΣΩ…» 
Μια επιζήσασα του Ολοκαυτώματος  
στο Πανόραμα 

Η ιστορία της Ρίνας Μπαρζιλάι Ρεβάχ
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Οι μαύρες μπότες

«Οι μνήμες μου από το στρατόπεδο 
συγκέντρωσης είναι φτωχές, αλλά 
ανεξίτηλες» συνηθίζει να λέει. Με-
ταξύ άλλων αφηγείται το ιδιαίτερα 
σκληρό περιστατικό με τις μαύρες 
καλογυαλισμένες μπότες: «Ήμουν 
στο στρατόπεδο, συνέχεια άρρωστη, 
έβηχα και ήμουν στο τρίτο κρεβάτι, 
γιατί τα κρεβάτια ήταν το ένα πάνω 
στο άλλο. Είχε ένα μικρό φεγγίτη εκεί 
επάνω. Απέναντι ήταν ένα στρατό-
πεδο εργατών και χάζευα όλη την 
ημέρα. Μια μέρα ήρθε ένα μεγάλο 
κάρο, πολύ μεγάλο, με ψηλά πλαϊνά 
ξύλινα, το σέρνανε άλογα και δύο 
εργάτες από κάτω πετούσαν στο 
κάρο γυμνά πτώματα εργατών. Όταν 
το κάρο γέμισε πτώματα, ανέβηκε 
ένας αξιωματικός επάνω με μια μα-
κριά μεγάλη μαύρη καλογυαλισμένη 
μπότα και άρχισε να χοροπηδάει 
πάνω στα πτώματα για να κάτσουν 
και να χωρέσουν άλλοι. Δεν ξέρω τι 
κατάλαβα αλλά άρχισα να κλαίω. «Η 
ζωή ήταν φρικτή, πεθαίναν συνεχώς 
οι άνθρωποι από τύφο, από ασιτία, 
από πολύ κακές συνθήκες ζωής και 
είχε κρεματόριο για τα πτώματα, αλλά 
δεν είχε θαλάμους αερίων» λέει.

«Δεν ήξερα τι σημαίνει 
κούκλα»

Στο στρατόπεδο βρέθηκε με τους 
γονείς της. «Οι γονείς μου επέζησαν. 
Ήταν μια πολύ μεγάλη οικογένεια από 
την οποία χάθηκαν οι περισσότεροι. 
Ευτυχώς επέζησαν η μητέρα μου, ο 
πατέρας μου, ο παππούς μου και η 
γιαγιά μου από τη μεριά της μητέρας 
μου» λέει. Η περιπέτεια της οικογέ-
νειας στο στρατόπεδο τέλειωσε μετά 
από δύο χρόνια, ενώ όσοι απέμειναν 
γύρισαν στη Θεσσαλονίκη το 1945.

Το 1998, σε συνέντευξη για τη 
συλλογή μαρτυριών που πραγματο-

ποιήθηκε για το αρχείο Shoah, των 
επιζώντων του Ολοκαυτώματος, 
την είχαν ρωτήσει αν είχε παιχνί-
δια. «Δεν ήξερα καν τότε τι είναι τα 
παιχνίδια. Δεν έπαιξα ποτέ με κούκλα. 
Δεν ήξερα καν τι σημαίνει κούκλα. Και 
όταν γυρίσαμε έπαιζα με τις λάσπες» 
σχολιάζει η Ρίνα Μπαρζιλάι Ρεβάχ.

Μετά από μια περιπετειώδη επι-
στροφή, καθώς το τρένο που τους 
μετέφερε χάθηκε στο δρόμο του, η 
οικογένεια φτάνει στη Θεσσαλονίκη 
και βρίσκει στο σπίτι της κάποιους 
άλλους, μια οικογένεια Ρομά, η οποία 
αποχώρησε και υποστήριξε την 
οικογένεια Μπαρζιλάι. 

Η δύναμη του σχολείου

Η κ. Ρεβάχ μιλά για το σχολείο και την 
θετική επίδραση που είχε στη ζωή 
της όταν επέστρεψαν στο γενέθλιο 
τόπο, μια ζωή ιδιαίτερα δύσκολη 
ακόμη για τους εναπομείναντες 
Εβραίους. Όπως λέει, έγινε πολύ 
καλή μαθήτρια και αυτό ήταν η δύ-
ναμή της. Θυμάται τους καθηγητές 
της στη σχολή θηλέων Βαλαγιάννη: 
την διευθύντρια κ. Σχοινά (τη χα-
ρακτηρίζει «αρχόντισσα»), τον κ. 

Γουργούτη που της έκανε ενισχυτικά 
μαθήματα από τις 6 το πρωί έως την 
ώρα που ξεκινούσε το μάθημα στην 
τάξη. Τελικά, πέρασε τις εξετάσεις 
κι όλοι ήταν πολύ περήφανοι για 
εκείνη. Κάπως έτσι άλλαξε η ζωή 
της στο σχολείο. Θυμάται, επίσης, 
τον καθηγητή της Μανώλη Ανδρό-
νικο, ο οποίος όπως λέει, «δεν ήταν 
καθηγητής με την κλασική έννοια του 
όρου, αλλά ήταν ένας φάρος!».

«Δεν ξέρω αν θα  

μπορέσω ποτέ να  

συγχωρήσω, όμως 

εκείνο που σίγουρα 

ξέρω, είναι ότι δεν 

θέλω να ξεχάσω» 

είναι το μήνυμά της, το οποίο προ-
σπαθεί να μεταφέρει στον εγγονό 
της και στους ανθρώπους όταν της 
ζητούν να μιλήσει για το Ολοκαύ-
τωμα.
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ΡΙΝΑ ΡΕΒΑΧ
«Ό,τι εισέπραξα από τα παιδιά ήταν απίστευτα θετικό!»

• Η πρώτη μου ομιλία ήταν στο Γαλλικό Ινστιτούτο. Όταν ήρθε ως 
διευθύντρια η κ. Καρολίν Ζοφρέ, έκανε ένα κάλεσμα στους 
παλαιούς μαθητές του Λυσέ να επικοινωνήσουν μαζί της. Ως 
παλιά μαθήτρια, επικοινώνησα, ήπιαμε έναν καφέ, όπου εγώ της 
διηγήθηκα τη ζωή μου κι εκείνη μου πρόσφερε ντοκουμέντα της 
εγγραφής μου στο Λυσέ, όπως και της οικογένειάς μου. Όταν με 
κάλεσε να πω την ιστορία μου στο σχολείο του Γαλλικού Ινστι-
τούτου, μίλησα σε παιδιά όλων των ηλικιών, που ήταν καθισμένα 
κάτω και κυριολεκτικά δεν ανέπνεαν! Όταν τελείωσα, ζωγράφισαν 
ό,τι τους έκανε πιο πολύ εντύπωση από την ομιλία μου. Ζωγρα-
φίσανε ένα φαλακρό κοριτσάκι με ένα πράσινο τεράστιο παλτό, 
δηλαδή τη δική μου εικόνα όταν έφτασα στη Θεσσαλονίκη από 
το Μπέργκεν Μπέλσεν. Συγκινήθηκα πολύ. Ζήτησα να μου το 
χαρίσουν και από τότε το έχω στο σπίτι μου σε περίοπτη θέση.  

• Σε γενικές γραμμές, ό,τι εισέπραξα από τα παιδιά ήταν απίστευτα 
θετικό και αυτό οφείλεται πρωτίστως στους εκπαιδευτικούς! Όπου 
πήγα οι καθηγητές με κράτησαν 1-2 ώρες και συζητούσαμε. Όλα 
ξεκινούν από το σχολείο. 

• Σε κάποια φάση της παιδικής μου ζωής, μετά τον πόλεμο, φύγαμε 
στην Αργεντινή, από όπου επιστρέψαμε για λόγους υγείας του 
πατέρα μου. Όταν τελείωσα τη διήγηση, ένα αγοράκι που πρέπει 
να ήταν στις πρώτες τάξεις του Γυμνασίου, με ρώτησε «γιατί πήγατε 
στην Αργεντινή, δεν ξέρατε ότι όλοι οι ναζί ήταν μαζεμένοι εκεί;». 
Μου έκανε τόση εντύπωση, φυσικά του απάντησα ότι δεν το ξέραμε 
τότε, γιατί ήταν αμέσως μετά τον πόλεμο. Ξέρανε πράγματα τα 
παιδιά που με άφησαν έκπληκτη! Αυτό είναι κάτι που με συγκίνησε.

• Στην Κύπρο μου έκανε μια ερώτηση ένα παιδί. Στο τέλος, ανέβηκε 
στην εξέδρα και μου είπε: «Είμαι 12,5 ετών και γράφω. Μυθοπλα-
σία. Με τη δική σας ιστορία συγκινήθηκα πάρα πολύ, μπορώ να σας 
κάνω μια αγκαλιά;»

• Σε ένα άλλο σχολείο, μετά το τέλος της ομιλίας, έρχεται ένας νε-
αρός, κοντά στα 16, βουρκωμένος και μου λέει: «Θα ήθελα πάρα 
πολύ να σας κάνω μια αγκαλιά!» Οι καθηγητές έμειναν έκπληκτοι 
γιατί όπως μου είπαν, το συγκεκριμένο παιδί ήταν ο «νταής» του 
σχολείου!

Τη συγκλονιστική μαρτυρία της Ρί-
νας Ρεβάχ, μιας γυναίκας που 
επέζησε του Ολοκαυτώματος, είχαν 
την τύχη να ακούσουν μαθητές και 
εκπαιδευτικοί του 1ου ΓΕΛ Πανο-
ράματος, χάρη στην πρωτοβουλία 
των εκπαιδευτικών Ι. Νομικού και 
Χ. Στεφανή να διοργανώσουν μια 
εκδήλωση τιμής στη μνήμη των θυ-
μάτων του ναζιστικού εγκλήματος με 
τίτλο «Ολοκαύτωμα: η άγνωστη 
φλόγα της μνήμης».  

Περισσότεροι από 200 μαθητές και 
εκπαιδευτικοί παρακολουθούσαν με 
αξιοσημείωτη προσοχή την κ. Ρεβάχ 
να μεταδίδει με ηχηρό τρόπο το 
μήνυμα «Ποτέ Ξανά» αφηγούμενη 
την προσωπική εμπειρία από το 
στρατόπεδο συγκέντρωσης Μπέρ-
γκεν Μπέλσεν, όσα έζησε εκεί με 
την οικογένειά της, αλλά και για την 
επιστροφή της στη Θεσσαλονίκη που 
είχε ήδη χάσει το σύνολο σχεδόν 
του εβραϊκού πληθυσμού της, στο 
σχολείο και τους δασκάλους της και 
πόσο αυτοί την βοήθησαν να σταθεί 
όρθια. Η κ. Ρεβάχ απηύθυνε μήνυ-
μα, στους μαθητές και τις μαθήτριες, 
ιερής υποχρέωσης να μην ξεχνούν 
όσα έγιναν και να μην επιτρέψουν 
την επανάληψή τους.
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ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ - ΔΡΑΣΕΙΣ

Εκδήλωση τιμής για το Ολοκαύτωμα των Εβραί-
ων διοργάνωσαν οι μαθητές του 1ου ΓΕΛ Πανορά-
ματος σε συνεργασία με τους εκπαιδευτικούς τους 
Χαρά Στεφανή και Ι. Νομικό στο αμφιθέατρο 
«Σταύρος Κουγιουμτζής» του Πολιτιστικού Κέντρου 
στο Δημαρχείο Πανοράματος. Στην ημέρα μνήμης των 
θυμάτων παρουσιάστηκε η βραβευμένη από το Εβραϊκό 
Μουσείο Ελλάδας και το ΥΠΑΙΘ ταινία των μαθητών 
«Ολοκαύτωμα : η άσβεστη φλόγα της μνήμης» 
και απόσπασμα από το τηλεοπτικό ντοκιμαντέρ της 
TV100 “Ανθρώπων Ιστορίες: Στο φεγγίτη του 
Μπέργκεν Μπέλσεν”. Μεταξύ άλλων οι μαθητές είχαν 

την ευκαιρία να ακούσουν την συγκλονιστική μαρτυρία 
Ρίνας Ρεβάχ που επέζησε του Ολοκαυτώματος τους 
οποίους προέτρεψε να μην ξεχνούν όσα έγιναν και να 
μην επιτρέψουν την επανάληψή τους. Στη συνέχεια 
προβλήθηκε η μαγνητοφωνημένη θεατρική παράσταση 
“Το Ημερολόγιο της Άννας Φράνκ” από την θε-
ατρική ομάδα Entremosotros με την καθοδήγηση του 
κ. Αλμπέρτου Σεβή. Την εκδήλωση τίμησαν με την 
παρουσία τους οι αντιδήμαρχοι Ελένη Γιαννούδη 
και Ανατολή Κωνσταντινίδου, οι εκπρόσωποι 
του Γενικού Προξένου Η.Π.Α Ξένη Κοσμίδου, 
της Διευθύντριας Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης 
Αντώνιος Κωνσταντινίδης, της Ισραηλιτικής 
Κοινότητας Θεσσαλονίκης,  ο πρώην Γενικός 
Διευθυντής της Δημοτικής Εταιρείας Πληροφό-
ρησης Θεάματος και Επικοινωνίας του δήμου 
Θεσσαλονίκης Γιάννης Κεσσόπουλος, μέλη της 
θεατρικής ομάδας Entremosotros, μέλη του 
Συλλόγου Γονέων και Κηδεμόνων του 1ου ΓΕΛ 
Πανοράματος, η Διεύθυνση και εκπαιδευτικοί 
του Λυκείου.

Στο 8ο Ευρωπαϊκό Μαθητικό Συνέδριο, στη 
Ρώμη Ιταλίας, με θέμα: «ΑΘΗΝΑ-ΡΩΜΗ: Ένα 
Μακραίωνο Ταξίδι (509 π.Χ. – Σήμερα), Ιστορία, 
Πολιτισμός, Κοινωνικοί και Πολιτικοί Θεσμοί, 
Δημοκρατία» συμμετείχε το 1ο Γενικό Λύκειο Πα-
νοράματος Θεσσαλονίκης κατόπιν πρόσκλησης του 
Ελληνικού Ιδρύματος Πολιτισμού Ιταλίας, του Ελληνικού 
Ιδρύματος Πολιτισμού Ελλάδας και της Association 
Européenne des Enseignants (AEDE). Θέμα της παρου-

σίασης της ομάδας των 22 μαθητών της Β΄ Λυκείου 
ήταν η «Κληρονομιά της Αθήνας και Ρώμης στη 
σύγχρονη Ευρώπη» που παρουσιάστηκε με μια 
εμπεριστατωμένη ψηφιακή μορφή αφήνοντας άριστες 
εντυπώσεις στους συνέδρους. Το πρόγραμμα της απο-
στολής του σχολείου ολοκληρώθηκε με ένα πλούσιο 
πρόγραμμα περιηγήσεων στη Ρώμη και στα σημαντικά 
ιστορικά της μνημεία, αφήνοντας έντονο βιωματικό απο-
τύπωμα στην ομάδα του Συνεδρίου. Συνοδοί καθηγητές 
ήταν ο Διευθυντής του 1ου ΓΕΛ Πανοράματος 
Παντελής  Κομνηνός και οι εκπαιδευτικοί Αλίκη 
Μποχώρη και Χαρά Στεφανή.

ΔΡΑΣΤΗΡΙΟΤΗΤΕΣ του 1ου ΓΕΛ Πανοράματος
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ΚΟΙΝΩΝΙΚΗ ΔΡΑΣΗ 

ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΑΓΑΠΗΣ ΚΑΙ ΑΛ-
ΛΗΛΕΓΓΥΗΣ από τους μικρούς μα-
θητές και μαθήτριες του Δημοτικού 
Σχολείου του Κολλεγίου Ανατόλια/
Anatolia Elementary School (AES) 
και του Pinewood – The American 
International School of Thessaloniki 
σε συνανθρώπους του Δήμου μας, 
που χρειάζονται την αρωγή μας. Σε 
συνεργασία με τον Δήμο Πυλαίας – 
Χορτιάτη τα παιδιά, αναδεικνύοντας 
για άλλη μια φορά την ευαισθητο-
ποίηση τους με τη συμμετοχή τους 
σε κοινωνικές δράσεις, συνέλεξαν 
τρόφιμα και είδη πρώτης ανάγκης 
από τα οποία ωφελήθηκαν 104 
οικογένειες που διαβιούν στον Δήμο 
μας. 

Το συγκεκριμένο ανθρωπιστικό 
υλικό, αφού συγκεντρώθηκε στη 
συνέχεια παραδόθηκε στις 18 Δε-
κεμβρίου 2023 στην Αντιδήμαρ-
χο Απασχόλησης-Κοινωνικής 
Προστασίας Υγείας και Παιδείας 
Δήμου Πυλαίας Χορτιάτη, Ελέ-

νη Γιαννούδη, από τη διευθύ-
ντρια του Anatolia Elementary 
School Μαρία Προεστοπούλου, 
δασκάλες και μικρούς μαθητές και 
μαθήτριες του δημοτικού σχολείου. 

Οι υπηρεσίες του Δήμου Πυλαίας 
– Χορτιάτη και της Αντιδημαρχίας 
Απασχόλησης-Κοινωνικής Προστα-
σίας Υγείας Παιδείας κατέγραψαν 
τις διαπιστωμένες ανάγκες των 
οικογενειών και απέστειλαν τις σχε-
τικές πληροφορίες στα δύο σχολεία 
ώστε η συγκέντρωση των αγαθών 
να γίνει στοχευμένα και να έχει το 
μέγιστο δυνατό όφελος.

Για τη συγκεκριμένη δράση οι μα-
θητές και μαθήτριες ξεκίνησαν τη 
συγκέντρωση τροφίμων και ειδών 
πρώτης ανάγκης από τον Νοέμβριο 
του 2023, -μία προσπάθεια που 
ολοκληρώθηκε ένα μήνα αργότερα, 
τον Δεκέμβριο του 2023- και τε-
λεσφόρησε χάρη στην υποστήριξη 
και του Pinewood – The American 

International School of Thessaloniki, 
και στην άριστη συνεργασία με τις 
υπηρεσίες του Δήμου Πυλαίας Χορ-
τιάτη.

Να σημειωθεί ότι στο πλαίσιο των 
Προγραμμάτων Κοινωνικής Ευθύ-
νης του Κολλεγίου Ανατόλια, παιδιά 
από τα 23 τμήματα του Anatolia 
Elementary School με τη βοήθεια 
των δασκάλων τους συλλέγουν συ-
στηματικά τρόφιμα και είδη πρώτης 
ανάγκης δημιουργώντας το Κοινω-
νικό Παντοπωλείο του AES.

Κολέγιο ΑΝΑΤΟΛΙΑ: ΔΩΡΕΑ τροφίμων και ειδών 
πρώτης ανάγκης σε 104 οικογένειες του Δήμου μας
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ΓΑΣΤΡΟΝΟΜΙΑ 

Τα τρίγωνα Πανοράματος, 2α στην παγκόσμια κατάταξη μετά 
την γλυκιά τάρτα Pastel de Belém της Πορτογαλίας, συγκα-
ταλέγονται στη λίστα με τα γλυκά που παραμένουν ανεξίτηλα 
στον χρόνο.  

Η ΙΣΤΟΡΙΑ: Τα δύσκολα χρόνια στη μεταπολεμική Θεσσα-
λονίκη, τα αδέλφια Γιάννης και Γιώργος (Ζόρας) Ελενίδη 
είχαν μια ιδέα που επρόκειτο να αλλάξει όλα τα δεδομένα 
στην ελληνική ζαχαροπλαστική. Μέχρι τότε μοίραζαν γάλα 
και έφτιαχναν ρυζόγαλα και κρέμες που κέρδισαν την αγάπη 
του κόσμου, ώσπου το 1956 αποφάσισαν να προχωρήσουν 
στο επόμενο βήμα. Ξεκίνησαν να φτιάχνουν γλυκίσματα 
από φύλλο κρούστας που τα γέμιζαν με κρέμα δικής τους 
έμπνευσης. Το φύλλο ήταν χειροποίητο, τα υλικά διαλεχτά, 
η συνταγή μοναδική και οι αδερφοί Ελενίδη πρόσθεσαν το 
μεράκι τους δημιουργώντας το τρίγωνο που αγαπήθηκε απ’ 
όλους και απέκτησε φήμη που σύντομα ταξίδεψε σε ολόκληρη 
την Ελλάδα και έξω από αυτήν.

Ήταν το γλυκό που έμελλε να μείνει στην ιστορία σαν τρίγωνο 
Ελενίδη, χάρη στους δημιουργούς του και αργότερα να γίνει 
γνωστό ως τρίγωνο Πανοράματος παίρνοντας το όνομα 
της περιοχής. Την οικογενειακή παράδοση της οικογένειας 
συνεχίζουν σήμερα στο Πανόραμα τα παιδιά των αρχικών 
δημιουργών.

Τα Τρίγωνα Πανοράματος  
στην κορυφή του κόσμου

ΕΝΑ ΓΛΥΚΟ ΜΕ ΒΕΛΟΥΔΙΝΗ ΓΕΥΣΗ που 
μένει ανεξίτηλη όσα χρόνια κι αν περάσουν, ένα 
γλυκό δικό μας, που παρασύρει τις αισθήσεις 
και έχει συνδέσει αναπόσπαστα το όνομα του 
με τον τόπο, είναι τα διάσημα πλέον τρίγωνα 
Πανοράματος, που κέρδισαν το 2023 μια νέα 
μεγάλη διάκριση. Σύμφωνα με τον περίφημο 
γαστρονομικό οδηγό Taste Atlas κατέκτησαν 
τη δεύτερη θέση στον παγκόσμιο πίνακα με τα 
καλύτερα γλυκά του κόσμου. 

Η φήμη των τριγώνων Πανοράματος, έχει 
προ πολλού ξεπεράσει τα σύνορα της χώ-
ρας. Έχουν ξετρελάνει τον επισκέπτη-λά-
τρη της γαστρονομίας με το ξεροψημένο 
φύλλο και τη γλυκάδα του σκάει μέσα στο 
στόμα καθώς η απαλή, συννεφένια κρέμα 
γεμίζει τον ουρανίσκο, ταξιδεύει τον  ουρα-
νίσκο σε έναν μοναδικό γευστικό παράδεισο.   
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ΑΝΟΙΧΤH 
 ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ
προς όλες τις ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ 
και τους ΙΔΙΟΚΤΗΤΕΣ τους,

απευθύνουν

ο ΔΗΜΟΣ ΠΥΛΑΙΑΣ-ΧΟΡΤΙΑΤΗ  
και το Γραφείο ΥΠΟΣΤΗΡΙΞΗΣ ΑΝΕΡΓΩΝ ΠΡΟΩΘΗΣΗΣ  

στην ΑΠΑΣΧΟΛΗΣΗ:

Αγαπητέ Επιχειρηματία/Ιδιοκτήτη Επιχείρησης 
στα όρια του Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη, 

αν ενδιαφέρεσαι να καλύψεις κάποια κενή θέση εργασίας στην επιχείρησή σου 
και αναζητάς προσωπικό, σε καλούμε να απευθυνθείς στο αντίστοιχο γραφείο 

του Δήμου μας. Εκεί σε περιμένουν και σε αναζητούν οι ενεργητικοί άνερ-
γοι-άνεργες, κάτοικοι του δήμου μας, όλων των εκπαιδευτικών κατηγοριών, 

με ποικιλία ειδικοτήτων και προσόντων, προκειμένου να καλύψεις τις ανάγκες 
σου μέσα από μια διαδικασία προσωποκεντρική, γρήγορη και αξιόπιστη.

Αν δεν θέλεις να χάνεις το χρόνο σου σε χρονοβόρες διαδικασίες επιλογής 
προσωπικού, επικοινώνησε με το Γραφείο μας, που θα ασχοληθεί με τις ανά-
γκες σου υπεύθυνα, έξυπνα, γρήγορα κ αξιόπιστα ενημερώνοντας για σένα 

τους/τις κατάλληλους/κατάλληλες υποψήφιους!

ΣΕ ΠΕΡΙΜΕΝΟΥΜΕ να ΓΝΩΡΙΣΤΟΥΜΕ 
και να ΣΥΝΕΡΓΑΣΤΟΥΜΕ 

με σκοπό την ΕΠΙΤΥΧΙΑ του κοινού μας ΣΤΟΧΟΥ:  
τη διασφάλιση αυτού που τόσο σοφά αποκαλεί η αγορά:  

“the right man in the right place”

Υπεύθυνη Γραφείου και Επικοινωνίας 
Αναστασία Μουστάκα,  

Ψυχολόγος-Ψυχοθεραπεύτρια Σύμβουλος Επαγγελματικού Προσανατολισμού

Τηλ. Επικοινωνίας: 2313 0301022 (ώρες10.00-14.00)

e-mail: a.moustaka@pilea-hortiatis.gr

mailto:a.moustaka%40pilea-hortiatis.gr?subject=
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ΚΑΙΝΟΤΟΜΙΑ

ΕΦΑΡΜΟΓΕΣ ΚΑΙ ΕΞΥΠΝΕΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΕΣ που θα 
ανταποκρίνονται στις νέες προκλήσεις, θα προσφέρουν 
καλύτερες υπηρεσίες προς τους πολίτες, βέλτιστη χρήση 
των πόρων και λιγότερες επιπτώσεις στο περιβάλλον, 
αναζητά διαρκώς ο δήμος Πυλαίας Χορτιάτη.  Απώ-
τερος σκοπός είναι η βελτίωση της ποιότητας ζωής 
στο πλαίσιο της βιώσιμης ανάπτυξης καθώς και η πιο 
διαδραστική – και με μεγαλύτερη απόκριση διοίκηση 
της πόλης. 

Τα θέματα αυτά βρέθηκαν στο επίκεντρο στη διάρκεια 
συνάντησης του δημάρχου  Ιγνάτιου Καϊτεζίδη με 
τους εκπροσώπους της «Ecoανάπτυξη», Παναγιώτη 
Τσαχουρίδη (CEO) και Χρυσοβαλάντω Γκουτζιώτου 
(υπεύθυνη επικοινωνίας και νομικός σύμβουλος) μιας 
εταιρείας με οικολογικό προσανατολισμό και στόχο την 
ενσωμάτωση των νέων τεχνολογιών, την χρήση ΑΠΕ 
και ανακυκλώσιμων υλικών. 

Η «ECOΑΝΑΠΤΥΞΗ» ΕΧΕΙ ΑΝΑΛΑΒΕΙ τη διανο-
μή, εγκατάσταση και τεχνική υποστήριξη των έξυπνων 
προϊόντων της τεχνολογικής εταιρίας έξυπνων αστικών 
κατασκευών και επίπλων «City Gecko»  ως επίσημος 
αντιπρόσωπος της στην Ελλάδα. Η εν λόγω εταιρεία 
καινοτομεί σε αυτόν τον τομέα, παρουσιάζοντας νέες, 
έξυπνες λύσεις, αυξάνοντας την ευαισθητοποίηση σχε-

τικά με τη σημασία της χρήσης ανανεώσιμων πηγών 
ενέργειας σε όλους τους τομείς της ζωής.

H «City Gecko» είναι τεχνολογική εταιρία έξυπνων αστι-
κών κατασκευών και επίπλων, η οποία δημιουργήθηκε 
από νέους ανθρώπους και απευθύνεται σε όλους τους 
ανθρώπους! Χαρακτηριστικές δημιουργίες της είναι τα 
έξυπνα παγκάκια και οι έξυπνες στάσεις οι οποίες έχουν 
σχεδιαστεί αρθρωτά. Αυτό σημαίνει ότι μπορούν να 
συνδυαστούν περισσότερες μονάδες και να δημιουρ-
γηθούν νέοι, λειτουργικοί δημόσιοι χώροι, ανάλογα με 
τις ανάγκες και ιδιαιτερότητες της τοποθεσίας.

ΤΑ ΕΞΥΠΝΑ ΠΑΓΚΑΚΙΑ και οι έξυπνες στάσεις προ-
σαρμόζονται στον τόπο εγκατάστασης και συντηρούνται 
εύκολα. Κατασκευάζονται σε τρεις βασικές κατηγορίες: 
Solar, Wood και Wheel. Όλες οι μονάδες έχουν μια 
συγκεκριμένη έκδοση ανάλογα με τον εγκατεστημένο 
εξοπλισμό, ενώ οι προβλεπόμενες εκδόσεις του εν-
σωματωμένου εξοπλισμού είναι: Basic, Pro, Pro Plus, 
Supreme και Supreme Plus, με  συνολικά δεκαπέντε 
προϊόντα. 

Προκειμένου να παραχθεί ενέργεια ώστε να τροφοδο-
τηθούν συσκευές, είτε μέσω ενσύρματης φόρτισης, είτε 

Έρχονται τα «έξυπνα» ηλιακά παγκάκια 
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μέσω Wi-Fi και να ενεργοποιηθεί ο φωτισμός LED και 
οι οθόνες, χρησιμοποιούνται ηλιακοί συλλέκτες ισχύος 
100W. Η ηλιακή ενέργεια συγκεντρώνεται σε μπατα-
ρία χωρητικότητας 75Ah 12V και είναι διαθέσιμη σε 
όλους τους χρήστες, μέσω των τεσσάρων (4) θυρών 
USB και των δύο (2) σημείων ασύρματης φόρτισης για 
έξυπνα κινητά. Διαθέτει σημείο επίσης πρόσβασης Wi-Fi 

(3G/4G/5G), φωτισμό LED με αυτόματη ενεργοποίηση 
και οθόνη LCD 19''.

ΣΤΗΝ ΒΑΣΙΚΗ ΕΚΔΟΣΗ ΤΟΥ, το έξυπνο παγκάκι, 
έχει εγκατεστημένους τους ηλιακούς συλλέκτες κάτω 
από την επιφάνεια του καθίσματος, οι οποίοι προστα-
τεύονται από μια ανθεκτική επιφάνεια πολυκαρβονικού 
10mm και είναι απόλυτα ασφαλής ως προς την χρήση, 
ενώ κατασκευάζονται και δοκιμάζονται σύμφωνα με 
τις οδηγίες της Ε.Ε., διασφαλίζοντας την ποιότητα των 
προϊόντων. Φέρουν την σήμανση CE, ως απόδειξη 
ποιότητας, ασφάλειας, προστασίας της υγείας και του 
περιβάλλοντος. 

Παράλληλα, η εταιρία κατασκευάζει και ηλιακές στάσεις 
λεωφορείων, οι οποίες χρησιμοποιούν ηλιακή ενέργεια 
για την τροφοδοσία έξυπνων συσκευών, παρέχουν δω-
ρεάν Internet και πληροφορίες σε διαφημιστική οθόνη 
και κατά την νύχτα και τις ώρες μειωμένης ορατότητας, 
φωτίζονται με λαμπτήρες περιβάλλοντος LED. 

Περισσότερες πληροφορίες 
στην ιστοσελίδα της εταιρίας 
www.ecoanaptiksi.com 

και στο

http://www.ecoanaptiksi.com
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Νέες διακρίσεις για τις αδελφές Αϊβαζίδη

ΔΙΕΠΡΕΨΑΝ ΚΑΙ ΠΑΛΙ οι πρωταθλήτριες κολύμβησης του δήμου μας 
Ανδριάνα και Ευγενία Αϊβαζίδη με μια πλούσια συγκομιδή μεταλλίων που 
μας έκανε για άλλη μια φορά υπερήφανους. Δύο χρυσά και δύο αργυρά 
μετάλλια κατέκτησαν τα δύο κορίτσια στους διεθνείς κολυμβητικούς αγώ-
νες «Απόστολος Παύλος» που πραγματοποιήθηκαν στο κολυμβητήριο της 
Καβάλας. 

Η συμμετοχή στους αγώνες ήταν πολύ μεγάλη αφού πήραν μέρος 39 
σωματεία από όλη την Ελλάδα συμπεριλαμβανομένης και της συμ-
μετοχής, μέρους, της εθνικής ομάδας της Ιταλίας. Η Ανδριάννα 
κατέκτησε τα δύο χρυσά μετάλλια στα 50 και 100μ ύπτιο στην 
κατηγορία Κορασίδων (15-16 ετών), ενώ βγήκε δεύτερη (αργυρό με-
τάλλιο) στα ίδια αγωνίσματα στην κατηγορία Γυναικών (>19 ετών). 

Σημαντική και γεμάτη εμπειρίες ήταν και η συμμετοχή της Ευγενίας Αϊ-
βαζίδη που πραγματοποίησε ατομικά ρεκόρ στην ομάδα των «μικρών» 
αθλητριών (Ιχθύς), που δείχνουν να βρίσκονται σε καλή κατάσταση. Τα δύο 
κορίτσια προπονούνται καθημερινά από τον πατέρα τους Νίκο, πρωταθλητή 
πυγμαχίας στα νιάτα του.

Στο Final Four του κυπέλλου οι γυναίκες του
χάντμπολ των Ποντίων Πανόραματος

ΓΙΑ 2Η ΦΟΡΑ –ΜΕΤΑ ΤΟ 2017 ΣΤΟ ΚΑΜΑΤΕΡΟ- οι γυναίκες  της 
Αθλητικής Ένωσης Ποντίων  Πανοράματος προκρίθηκαν στο Final Four 
του Κυπέλλου Γυναικών, επικρατώντας με 20-19 της Πυλαίας στην 
προημιτελική φάση του θεσμού. «Ήταν ένα πολύ δυνατό ματς, το ελέγχαμε 
στη μεγαλύτερη διάρκεια του. Στο τέλος κουραστήκαμε και αγχωθήκαμε και 
η Πυλαία πλησίασε, αλλά η νίκη μας ήταν δίκαιη. Συγχαρητήρια στις κοπέλες 
για τη μεγάλη πρόκριση, ήταν αμαζόνες», σχολίασε ο τεχνικός του Πα-
νοράματος Σωκράτης Βακάλης.

Στο ημιτελικό του κυπέλλου αντιμετωπίζει σε νοκ άουτ αγώνα την ομάδα 
του ΠΑΟΚ.

Η σύνθεση της ομάδας: ΠΑΝΟΡΑΜΑ (προπονητής: Σωκράτης Βα-
κάλης): Κουτσιμανή, Λιούκα, Εμμανουηλίδου, Κουκμίση 3, 
Φλώρου, Αμανατίδου 3, Ε. Κουκλοτίδου, Μήγγα, Τσιαμουρά, 
Νικολάου, Χριστοδουλίδου, Καρακώστα, Γκονσάλβες 6, Γκόμες 
2, Ελ. Κουκλοτίδου, Αμπίλντα 6.
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Με την εκλογή του γιατρού Σταύρου Τρύφωνος, δημοτικού συμβούλου 
Πυλαίας – Χορτιάτη, στο νέο διοικητικό συμβούλιο του Ελληνικού Δια-
δημοτικού Δικτύου Υγιών Πόλεων του ΠΟΥ, την Παρασκευή 9-2-2024, 
ολοκληρώθηκαν οι εργασίες της εκλογοαπολογιστικής γενικής συνέλευσης 
του Δικτύου (ΕΔΔΥΠΠΥ) στο Δημαρχείο Παλαιού Φαλήρου. Στη γενική 
συνέλευση συμμετείχαν επίσης από πλευράς Δήμου Πυλαίας – Χορτιάτη, 
η Σοφία Σαουρίδου, Αντιδήμαρχος Υγείας, Πρόληψης, Παιδικής 
Μέριμνας και Οικογένειας, Κοινωνίας των Πολιτών και Εθελο-
ντισμού, και ο Δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, ως δήμαρχος του 
Φιλοξενούντος του δικτύου Δήμου στη Βόρεια Ελλάδα, ο οποίος απηύθηνε 
και χαιρετισμό.  

Το Εθνικό Διαδημοτικό Δίκτυο Υγιών Πόλεων - Προαγωγής Υγείας έχει ως 
αποκλειστικό του σκοπό την Πρόληψη των Νοσημάτων, την Προαγωγή της 
Υγείας, τον Προσυμπτωματικό Έλεγχο των πληθυσμιακών ομάδων υψηλού 
κινδύνου και γενικότερα την προώθηση ολοκληρωμένων Πολιτικών και 
Δράσεων στο πεδίο της Δημόσιας Υγείας. Μέλη του Ελληνικού Διαδημο-
τικού Δικτιού Υγιών Πόλεων του ΠΟΥ, είναι 242 Δήμοι, 2 Περιφέρειες 
και ο Ιατρικός Σύλλογος Αθηνών (ΙΣΑ).

Σε δηλώσεις του ο Πρόεδρος του ΕΔΔΥΠΠΥ κ. Γιώργος Πατούλης 
τόνισε ότι «Με την εκλογή του νέου ΔΣ σηματοδοτείται μία νέα εποχή όπου το 
ΕΔΔΥΠΠΥ και τα ΚΕΠ Υγείας, τα οποία ολοκλήρωσαν ένα κύκλο 10 ετών, θα 
ενισχυθούν με περαιτέρω δράσεις, νέα προγράμματα και συνεργασίες, ώστε η 
Υγεία και ο προσυμπτωματικός έλεγχος να γίνουν η βασική προτεραιότητα της 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης και κατ’ επέκταση των κατοίκων όλης της χώρας».

Κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης βραβεύθηκαν για την αναγνώριση και 
την εκτίμηση της ανιδιοτελούς κοινωνικής τους προσφοράς, μέλη του 
απερχόμενου Δ.Σ. μεταξύ των οποίων και ο κ. Ηρακλής Τιτόπουλος, π. 
εντεταλμένος σύμβουλος υγείας του Δήμου Πυλαίας Χορτιάτη.

Η υγεία βασική προτεραιότητα 
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης

Ελληνικό Διαδημοτικό Δίκτυο Υγιών Πόλεων 
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  ΚΑΠΗ ΠΑΝΟΡΑΜΑΤΟΣ. Στην κατάμεστη αίθουσα των ΚΑΠΗ Πανο-
ράματος πραγματοποιήθηκε εκδήλωση «κοπής βασιλόπιτας» παρουσία 
της αντιδημάρχου Ελένης Γιαννούδη και εντεταλμένων δημοτικών 
και τοπικών σύμβουλων, μελών, συνεργατών του (ιατρού και ψυχολόγου 
της εταιρείας αlzheimer) των ΚΑΠΗ και εκπρόσωποι σωματείων και 
συλλόγων. Την εκδήλωση ευλόγησε ο πρεσβύτερος πατήρ Αλέξιος. 
Στα μέλη του ΚΑΠΗ προσφέρθηκαν ατομικά βασιλοπιτάκια και στη 
συνεχεία ακολούθησε συζήτηση. Η αντιδήμαρχος άκουσε τα αιτήματα 
και τις προτάσεις των μελών και ανακοίνωσε τον νέο προγραμματισμό 
εκδηλώσεων και εκδρομών. Μεταξύ άλλων προτάθηκε η δημιουργία 
ενημέρωσης και πληροφόρησης, στην επίσημη ιστοσελίδα του δήμου 
για τις δράσεις και τις εκδηλώσεις των ΚΑΠΗ. Τυχερή στάθηκε η ανα-
γνώστρια του συλλόγου «Διάβασε» της δημοτικής μας βιβλιοθήκης 
Βασιλική Γκουτζίδου που έτυχε το φλουρί της βασιλόπιτας, και η 
οποία παρέλαβε το δώρο της που ήταν μία κορνίζα φωτογραφιών. 

    ΚΑΠΗ Ασβεστοχωρίου. Παρουσία της αρμόδιας αντιδημάρχου 
Ελένης Γιαννούδη πραγματοποιήθηκε η κοπή της Βασιλόπιτας. 
Ακολούθησαν οι καθιερωμένοι χαιρετισμοί και ανταλλαγή ευχών 
από τους επισήμους και στη συνέχεια προσφέρθηκαν στα μέλη του 
ΚΑΠΗ ατομικά βασιλοπιτάκια. Ακολούθησε γλέντι σε χαρούμενο κλί-
μα με ζωντανή μουσική και χορό. Το φλουρί έπεσε στον Βασίλειο 
Δόσπρα ο οποίος ήταν ο τυχερός της εκδήλωσης και κέρδισε ένα 
ηλεκτρικό μπρίκι. 

  ΚΑΠΗ Χορτιάτη. Πλημμύρισε από κόσμο η αίθουσα του ΚΑΠΗ 
στην καθιερωμένη κοπή της βασιλόπιτας. Η αντιδήμαρχος Ελένη 
Γιαννούδη καλωσόρισε τους παρευρισκομένους ενώ στη συνέχεια 

Κοπή ΒΑΣΙΛΟΠΙΤΑΣ στα ΚΑΠΗ 

Με ενθουσιασμό υποδέχθη-
καν οι συμπολίτες μας της 
τρίτης ηλικίας τις εκδηλώ-
σεις κοπής της Βασιλόπιτας 
που πραγματοποιήθηκε σε 
όλα τα ΚΑΠΗ και σε όλες 
 τις δημοτικές ενότητες του 
Δήμου μας. Ακολούθησε  
λαϊκό γλέντι που ξεσήκωσε 
τους συμπολίτες που  
χόρεψαν και τραγούδησαν  
με την ψυχή τους.  
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απεύθυνε χαιρετισμό και ανακοινώσε το νέο πρόγραμμα δράσεων 
που προκάλεσε ενθουσιασμό. Η ορχήστρα η οποία πλαισίωνε την 
εκδήλωση ήταν κατά γενική ομολογία καταπληκτική με αποτέλεσμα 
το κέφι να απογειωθεί και τα μέλη των ΚΑΠΗ να διασκεδάσουν και 
να χορέψουν με την ψυχή τους. Ήταν μια αλησμόνητη εκδήλωση στην 
οποία συμμετείχε και η Αντιδήμαρχος η οποία εξέπληξε με τις χορευ-
τικές της επιδόσεις. 

   Κ.Α.Π.Η. ΦΙΛΥΡΟΥ. Με τις ευλογίες του Πατέρα Αλέξανδρου 
πραγματοποιήθηκε η κοπή της βασιλόπιτας των μελών του Κ.Α.Π.Η. 
Φιλυρού. Στη συνέχεια η αντιδήμαρχος Απασχόλησης, Κοι-
νωνικής Προστασίας, Αλληλεγγύης, Παιδείας και Διά Βίου 
Μάθησης Ελένη Γιαννούδη έκοψε και μοίρασε κομμάτια για όλους, 
ενώ ανακοίνωσε το νέο πρόγραμμα δράσεων του ΚΑΠΗ με το οποίο 
τα μέλη ενθουσιάστηκαν και περιμένουν με αγωνία να συμμετέχουν. 
Η εκδήλωση έκλεισε με πολύ χορό και τραγούδι που ανέβασε στα 
ύψη το κέφι. 

  Α’ Κ.Α.Π.Η. Πυλαίας. Με μεγάλη προσέλευση του κόσμου μεταξύ 
των οποίων πάνω από 130 μέλη του ΚΑΠΗ πραγματοποιήθηκε η 
κοπή της Βασιλόπιτας για το έτος 2024. Την εκδήλωση, ευλόγησε, 
ο πατήρ Παντελεήμων της εκκλησίας του Προφήτη Ηλία ο οποίος 
διάβασε μία ευχή για το καλό του Νέου Έτους. Η κοπή της βασιλόπιτας 
έγινε από την αντιδήμαρχο Ελένη Γιαννούδη και παρευρέθησαν ο 
βουλευτής της Ν.Δ. Θεοφάνης Παπάς, ο αντιδήμαρχος Τεχνι-
κών Υπηρεσιών Αστικών Υποδομών και Δικτύων Νικόλαος 
Καρίκας, η εντεταλμένη σύμβουλος Άρτεμις Αγαθοκλέους, 
η δημοτική σύμβουλος Νίκη Ζώτου, η δημοτική σύμβουλος 
Χρυσάνθη Χατζηστουγιάννη και οι τοπικοί σύμβουλοι Τρια-
ντάφυλλος Καραμπίνης, Δημήτριος Παληογιάννης και Αθα-
νάσιος Πλαϊνιώτης. Το φλουρί από την μεγάλη βασιλόπιτα έπεσε 
στο κομμάτι που αντιστοιχούσε σε όλα τα μέλη των Κ.Α.Π.Η. και στα 
ατομικά βασιλοπιτάκια που μοιράστηκαν στα μέλη δεν βρέθηκε ακόμη 
ο τυχερός. Ακολούθησε γλέντι με την ορχήστρα του Προγράμματος 
Μουσικής Ευεξίας και Θεραπείας για την Τρίτη Ηλικία «ΑΓΕΡΑΣ» . Το 
πρόγραμμα αυτό υλοποιείται από το Πανεπιστήμιο Μακεδονίας σε 
συνεργασία με το Δήμο Πυλαίας Χορτιάτη και επιστημονικά υπεύθυνη 
είναι η καθηγήτρια του Πανεπιστημίου Μακεδονίας κα Λήδα 
Στάμου.

  Β΄ ΚΑΠΗ Πυλαίας ( Μαλακοπή). Μεγάλη ήταν συμμετοχή στην 
εκδήλωση κοπής Βασιλόπιτας που έγινε παρουσία της αντιδημάρ-
χου Ελένης Γιαννούδη. Η αίθουσα του ΚΑΠΗ ήταν κατάμεστή 
από ηλικιωμένους οι οποίοι ήταν ενθουσιασμένοι και περιμένανε με 
αγωνία την έναρξη της γιορτής. Στα μέλη του ΚΑΠΗ προσφέρθηκαν 
ατομικά βασιλοπιτάκια και τυχερός της εκδήλωσης ήταν ο Ιωάννης 
Ταμιωλάκης, ο οποίος κέρδισε ένα ηλεκτρικό μπρίκι. Στη γιορτή που 
ακολούθησε η διάθεση όλων εκτοξεύθηκε με παραδοσιακούς χορούς 
και τραγούδια.
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Το έθιμο των Θεοφανίων με τα κυπαρίσσια 
& τα πορτοκάλια στο Ασβεστοχώρι

Τη μεγάλη σημασία που δίνουν οι χριστιανοί σε 
αυτή τη γιορτή την αποτυπώνουν σε μία πληθώρα 
εθίμων που διατηρούνται και σήμερα σε πολλές  
περιοχές της Ελλάδας με διαφοροποιήσεις από 
περιοχή σε περιοχή. Κοινό στοιχείο σε όλες τις 
αναβιώσεις του εθίμου είναι η θεολογική ανα-
ζήτηση της αιωνιότητας μαζί με στοιχεία από 
τη μυθολογία και την παράδοση του κάθε τόπου.

Το έθιμο στο Ασβεστοχώρι με τα κυπα-
ρίσσια και τα πορτοκάλια αποτελεί έναν ιδιαίτερο πολιτιστικό 
παραδοσιακό λαϊκό εορτασμό που μεταφέρει αρχέγονα σύμβολα και 
παραδόσεις με την ευχή της κατάκτησης της αιώνιας ζωής από τη μια και 
από την άλλη εύχεται για μια ζωή γόνιμη και γλυκιά με πλούτο και αγάπη 
μέσα στο σώμα της εκκλησίας. Το έφεραν στο Ασβεστοχώρι στο τέλος του 
19ου αιώνα ασβεστάδες τεχνίτες της περιοχής που επισκέφτηκαν τους 
Άγιους Τόπους. Τους εντυπωσίασε, ταίριαζε στην ιδιοσυγκρασία και τις 
αναζητήσεις τους και από τότε κάθε χρόνο αναβιώνει στην εκκλησία του 
Αγίου Γεωργίου Ασβεστοχωρίου με μαζική συμμετοχή από τους κατοίκους 
αλλά και τους επισκέπτες που το έμαθαν με το πέρασμα των χρόνων.

Τα Θεοφάνια είναι  μια γιορτή με ξεχωριστή  
θεολογική  σημασία για την Ορθόδοξη εκκλησία  
καθώς ο Ιησούς Χριστός με το παράδειγμα του,  
μας δείχνει τη σημασία του βαπτίσματος για τον  
άνθρωπο και την κατάκτηση της αιώνιας ζωής  
ενώ την ίδια στιγμή  φανερώνονται και τα τρία  
πρόσωπα του Θεού ο Πατήρ, ο Υιός και το  
Άγιο Πνεύμα την ίδια στιγμή. 
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Από την αρχαιότητα, τα κυπαρίσσια θεωρούνταν σύμβολα αιωνι-
ότητας, με τον μύθο του Κυπάρισσου να ενισχύει αυτήν την έννοια. Το 
πορτοκάλι, από την άλλη, συνδέεται με την πλούσια μυθολογία, χαρί-
ζοντας γονιμότητα και υγεία και χρησιμοποιείται και σε πολλές άλλες 
περιοχές για τη συγκεκριμένη γιορτή με διαφοροποιήσεις όμως ανάλογα 
με την περιοχή.

Στο Ασβεστοχώρι, αυτά τα σύμβολα συνδυάζονται με ένα ξεχωριστό τρόπο: 
Τρεις μέρες πριν τα Φώτα, κυπαρίσσια τοποθετούνται στον ναό, δημιουρ-
γώντας έναν σταυρό, ενώ τα πορτοκάλια με λίγο ξάφι (χρυσάφι) επάνω 
κρέμονται από τα κλαδιά τους. Σχηματίζεται ένας σταυρός με τα πορτοκά-
λια και από κάτω κρέμεται μία γιρλάντα με τρεις σειρές πορτοκαλιών. Στο 
κέντρο βρίσκεται η εικόνα της βάφτισης του Χριστού. 

Για εκείνη την ημέρα ετοιμάζονται λευκές λαμπάδες στολισμένες με πορ-
τοκάλια, μήλα, ξερά σύκα δεμένα με κόκκινη κλωστή και χρυσά νομίσματα. 
Τα αντικείμενα αυτά φέρουν διάφορους συμβολισμούς. Το λευκό κερί της 
λαμπάδας αντιπροσωπεύει την καθαρότητα και την αγνότητα της ζωής 
που υποσχόμαστε στο Χριστό. Τα πορτοκάλια και τα μήλα συμβολίζουν την 
υγεία, τον πλούτο και την αειφορία όπως και «τα μήλα των εσπερίδων». 
Τα σύκα δείχνουν τη γλυκιά πλευρά της ζωής. Το «ξάφι» και τα φλουριά 
συνδέονται με τον πλούτο, ενώ η κόκκινη κλωστή συμβολίζει την αγάπη 
που μας ενώνει ως χριστιανούς μέσα στην εκκλησία.

Φεύγοντας οι πιστοί παίρνουν από μία «μπομπονιέρα» για τη βάπτιση 
του Χριστού, που είναι ένα πορτοκάλι με ένα κλαδί κυπαρίσσι 
με την ευχή να έχουν μία ζωή γεμάτη αγάπη, υγεία, αειφορία αλλά και να 
κατακτήσουν την αιώνια ζωή. 

Με αυτούς τους τρόπους, η παράδοση στο Ασβεστοχώρι συνδυάζει την 
αρχαία μυθολογία με τη χριστιανική πίστη, δημιουργώντας έναν πολύχρωμο 
και πλούσιο πολιτιστικό εορτασμό.

Σε προσωπικό του μήνυμα ο πατέ-
ρας Εμμανουήλ τονίζει, «Σ’ αυτή 
τη μεγάλη εορτή των Θεοφανίων, 
όπου φανερώνεται ο Χριστός στον 
κόσμο και ξεκινάει το σωτήριο έργο 
του, η ευχή, μέσα από το τοπικό αυτό 
έθιμο του κυπαρισσιού και των πορ-
τοκαλιών, είναι μία: Να ζήσουμε την 
ζωή μας με σύνεση, Χριστοκεντρι-
κά! Και τότε και εδώ στον κόσμο θα 
έχουμε όλα τα απαραίτητα - υγεία, 
πλούτο, αφθονία και γενικά ευλογία 
Θεού - αλλά και την αιώνια ζωή θα 
κληρονομήσουμε» καταλήγει ο προ-
ϊστάμενος του Ιερού Ναού Αγίου 
Γεώργιου Ασβεστοχωρίου.

Με μεγάλη συμμετοχή κολυμβητών, σεβασμό στην παράδοση και πολλά χαμόγελα 
πραγματοποιήθηκαν στον δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη οι εκδηλώσεις για τον Εορτασμό 
των Θεοφανείων.

Το δημοτικό κολυμβητήριο στο Πανόραμα γέμισε από κόσμο και κολυμβητές που τή-
ρησαν το έθιμο των Θεοφανείων και βούτηξαν για να πιάσουν τον Σταυρό. Μεγάλη η 
συμμετοχή, γι’ αυτό και οι Ιερείς έριξαν 2 Σταυρούς στο νερό.

Ευλογημένοι που έπιασαν τον Σταυρό ένα αγόρι και ένα κορίτσι. Η Ελισάβετ Βαϊνδι-
ρλή στους ενήλικες και στους μικρούς  κολυμβητές ο 13χρονος Βασίλης Τζιντζής 
κέρδισαν το θερμό χειροκρότημα του κόσμου, ενώ και ο δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊ-
τεζίδης τους πρόσφερε μια εικόνα εκ μέρους του δήμου.

Στο νερό έπεσαν συνολικά 51 κολυμβητές, ενήλικες και μικρά παιδιά από τις Ακαδημίες 
του δημοτικού κολυμβητηρίου, που έκλεψαν και το χειροκρότημα των παρευρισκομενων.

ΔΥΟ ΣΤΑΥΡΟΙ στο Δημοτικό Κολυμβητήριο
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Πέντε εφαρμογές που δεν πρέπει να έχεις  
στο κινητό σου
Το καλό νέο είναι ότι τώρα τις ξέρουμε 
και καλούμαστε να τις διαγράψουμε κα-
θώς κρύβουν τραπεζικό ιό. Η εταιρεία 
ερευνών ThreatFabric αποκάλυψε την 
λίστα των εφαρμογών στην ιστοσελίδα 
Bleeping Computer. Αυτή έχει ως εξής:

Phone Cleaner – File Explorer

PDF Viewer – File Explorer

PDF Reader – Viewer & Editor

Phone Cleaner: File Explorer

PDF Reader: File Manager Διαβάστε το  
ρεπορτάζ ΕΔΩ

Σαλονικιώτικο “google map” 
για τον FlyOver

Ένα ακόμα εργαλείο για την κίνηση 
στους δρόμους της Θεσσαλονίκης.

To Κέντρο Διαχείρισης Κυκλοφορί-
ας δημιούργησε το Ινστιτούτο IMET/ 
ΕΚΕΤΑ για την Περιφέρεια Κεντρικής 
Μακεδονίας.

Οι πολίτες μπορούν να παρακολου-
θούν απευθείας μέσα από το Σαλονικι-
ώτικο «Google Maps», την κίνηση στην 
Περιφερειακή και άλλους κεντρικούς 
δρόμους της Θεσσαλονίκης, μέσα από 
την  παρακάτω ιστοσελίδα. Διαβάστε  

το ρεπορτάζ ΕΔΩ

https://flyover.imet.gr/
https://eleftherostypos.gr/tech/an-tis-echete-sviste-tes-aftes-einai-oi-5-efarmoges-pou-den-prepei-na-yparchoun-sto-kinito-sas
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12χρονος συγγραφέας  
για το best seller της ζωής του!
Κάποτε ήταν κολλημένος με τα video 
games. Σήμερα δεν ξεκολλάει από το 
γράψιμο. 

Ο μικρός Χρήστος κατάφερε να 
απεξαρτηθεί από τον εθισμό του στις 
οθόνες κι έκανε την περιπέτειά του 
βιβλίο!

Ένα μικρό παιδί γράφει για μεγάλες 
αλήθειες…

Διαβάστε το  
ρεπορτάζ ΕΔΩ

Θα γίνει μια μέρα ο καρκίνος 
απλώς ένα ζώδιο;

Πειραματικό mRNA εμβόλιο κατά του 
δερματικού μελανώματος. Σε εξέλιξη  
παγκόσμια μελέτη που διεξάγεται σε 
περίπου 1.000 ασθενείς, με την συμ-
μετοχή και της Ελλάδας. 

Η μελέτη δεν ανοίγει απλά δρόμους, 
αλλά λεωφόρους και για εμβόλια για 
άλλες μορφές καρκίνου. Έχει προ-
κριθεί ο πνεύμονας και είναι έτοιμο 
το εμβόλιο κατά του καρκίνου του 
πνεύμονα, αλλά ακόμη δεν έχει μπει σε 
κλινική μελέτη, κάτι που προβλέπεται 
να γίνει  μέσα στο πρώτο εξάμηνο του 
2024.

Διαβάστε  
το ρεπορτάζ ΕΔΩ

https://www.kathimerini.gr/society/562834720/dermatiko-melanoma-mia-60chroni-i-proti-ellinida-poy-elave-peiramatiko-emvolio/
https://www.rthess.gr/koinonia-protovoulies/apisteftos-12chronos-etsi-xekollisa-apo-ta-video-games-audio/
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Για επικοινωνία: 2313 322030
congress.panorama@pilea-hortiatis.gr

∆ΙΚΤΥΟ ∆ΗΜΟΤΙΚΩΝ ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΚΩΝ ΧΩΡΩΝ

Σκεφτήκατε να κάνετε 
το συνέδριό σας στον δήµο µας;

ΕΝΑΣ ΟΛΟΚΛΗΡΟΣ ∆ΗΜΟΣ ΣΤΗΝ ΥΠΗΡΕΣΙΑ ΣΑΣ

ΧΟΡΤΙΑΤΗΣ ΠΑΝΟΡΑΜΑ

ΠΑΝΟΡΑΜΑ

ΑΣΒΕΣΤΟΧΩΡΙ

Για να δείτε τις αίθουσες - χώρους:
pilea-hortiatis.gr/o-dimos/diktyo-dimotikon-synedriakon-choron/


